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Plats   Forumsalen i Tranemo 

Tid   13:00 – 16:30  

 

Närvarande Beslutande     

Driton Bilalli (S), ordf. §§34–41, §§43–70 

Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. 

Lennart Haglund (C), 2e vice ordf. 

Eva-Karin Haglund (S) 

Lena Eksberg (S) 

Bo Haarala (S), ers. 

Emelie Romland (C) 

Viktoria Haraldson (C) 

Ana Alvarez Björk (L) 

Kathleen Wireklev (M) 

Brigitte Barenfeld (KD) 

Johnny Letth (oberoende (SD)) §§34–64 

Johnny Johansson (SD) 

Leif Gustavsson (S), ers. § 42 

Anna Letth (SD) §§65–70 

Icke tjänstgörande ersättare 

Leif Gustavsson (S) 

Lina Chalhoub (C) 

Rikard Strömberg (S) 

Karin Ljungdahl (C) 

Gunilla Blomgren (L) 

Anna Letth (SD) 

 

   

Övriga närvarande Sanna Pihlajamäki Blomgren, processekreterare 

  Carita Brovall, kommunchef 

  Patrik Westerlund, sektionschef 

  Julio Garcia Atterström, sektionschef 

  Kajsa Montan, kanslichef 

  Tobias Edoff, planeringschef 

Konrad Fredh, ekonomichef 

Thomas Tranefors, miljöstrateg 
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Paragrafer  § 34-§ 70 

Utses att justera  Niklas Gardewik (M) §§34–41, §§43–70, Eva-Karin Haglund (S) §42 

Protokollet signeras digitalt 

Underskrifter 

Sekreterare Protokollet signeras digitalt 

Sanna Pihlajamäki Blomgren 

Ordförande Protokollet signeras digitalt 

Driton Bilalli (S) §§34–41, §§43–70, Niklas Gardewik (M) §42 

Justeringsperson Protokollet signeras digitalt 

  Niklas Gardewik (M) §§34–41, §§43–70, Eva-Karin Haglund (S) §42 

  

ANSLAG/BEVIS 

Organ   Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2023-03-30 

Anslaget under tiden 2023-04-05—2023-04-27 

Förvaringsplats  Kommunkontoret, Tranemo 

för protokoll 

Protokollet är justerat, vilket tillkännagivits genom anslag 

 

Underskrift   Protokollet signeras digitalt 

  Sanna Pihlajamäki Blomgren 
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§ 34 Årsredovisning 2022 KS/2023:67 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Godkänner årsredovisning 2022 för Tranemo kommun. 

• Godkänner Verksamhetsuppföljning Folkhälsa 2022. 

Reservation 

Johnny Letth (oberoende (SD)) och Johnny Johansson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet 

Tranemo kommunkoncern redovisar ett resultat på 40,0 mnkr år 2022 (femårssnitt 

22,3 mnkr) och kommunen ett balanskravsresultat på 43,1 mnkr (femårssnitt 19,9 mnkr). Det 

är ett historiskt högt resultat som är drivet av högt satta budgetmål, överskott hos samtliga 

sektioner (totalt 15,7 mnkr) och ökade skatte- och bidragsintäkter. 

Ökningstakten av kommunens nettokostnader är lägre än snittet de senaste fem åren. Totalt 

ökar nettokostnaderna med 2,6 % under året jämfört med femårssnittet på 3,0 %. Den relativt 

stora skillnaden är drivet av det totalt sett höga resultatet och stora intäktsökningar. 

Kommunens skatteintäkter ökade med 5,7 %, vilket är att se som ovanligt högt. Snittet de 

senaste fem åren har varit på 3,2 %. Förklaringen till de kraftigt ökade skatteintäkterna 

är framförallt hänförbart till högre slutavräkning på skatten från föregående år.  

Under året har amortering av kommunens långfristiga skulder skett om 60 mnkr, vilket 

minskar skulderna. Soliditetsmåttet har även det stärkts från 44 % till 47,1 % och skattesatsen 

har lämnats oförändrad (21,50 %).  

Koncernens bolag redovisar sammantaget ett underskott om 3,2 mnkr. Tranemo Forum AB 

redovisar ett nollresultat enligt budget, Tranemo Utvecklings AB ett resultat om plus 1,5 
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mnkr och ett avkastningskrav om drygt 10 % att jämföra med målet om 7,25 %. Tranemo 

Bostäder AB redovisar ett underskott om minus 4,7 mnkr.   

Ur ett måluppfyllelseperspektiv nås tre av kommunfullmäktiges fyra övergripande mål. 

Detta indikerar ett gott genomslag för den lokalpolitiska viljan och dess kvalitetsambitioner. 

Ur ett personalpolitiskt perspektiv noteras att kommunen jämfört året innan; har fler 

anställda, högre genomsnittlig sysselsättningsgrad, högre snittålder samt en ökad 

personalomsättning och ökad sjukfrånvaro.  

Barnkonventionen  

Ärendet är en uppföljning och påverkar ej framåt. Ärendet berör inte detta perspektiv.  

Ekonomisk påverkan 

Ärendet är en uppföljning och påverkar ej framåt. Ärendet berör inte detta perspektiv.  

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet är en uppföljning och påverkar ej framåt. Ärendet berör inte detta perspektiv.  

Beslutsunderlag 

Årsredovisning 2022  

Årsredovisning 2022 TFAB 

Årsredovisning 2022 TUAB 

Årsredovisning 2022 TBAB 

Uppföljning av samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete 2022 

Budget och ekonomisk redovisning lokalt folkhälsoarbete 2022 

BU §1, 2023-03-15 

Tjänsteskrivelse om årsredovisning 2022 

Beslutet skickas till 

Ekonomifunktionen 

Revisorer 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
1e

63
57

87
-b

db
9-

4a
13

-a
72

d-
9c

2c
06

ea
ca

09



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-03-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 7 

 

§ 35 Kommunernas klimatlöften 2023 KS/2023:36 

Kommunstyrelsens beslut 

• Fortsätta arbeta med klimatlöftena 1, 11, 12, 13 och 16.  

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Klimat 2030 - Västra Götaland ställer om, är en kraftsamling som drivs av Västra 

Götalandsregionen och Länsstyrelsen i Västra Götaland i samverkan med andra aktörer. 

Tranemo kommun har skrivit under målet att Västra Götaland till 2030 ska vara en 

fossiloberoende region. 2020 introducerades Klimatlöften som består av 20 konkreta åtgärder 

där kommunen har rådighet, som är beprövade och som ger stor utsläppsminskning. Dessa 

20 klimatlöften täcker inte in alla viktiga klimatfrågor i en kommun, utan är ett urval baserat 

på bland annat vad som är möjligt att genomföra och följa upp under ett år. Under 2023 

presenteras inga nya klimatlöften eller uppmaning om att teckna nya löften då Klimat 2030 

genomför nya klimatlöften som ges längre tid att planera och genomföra. Dessa ska gälla 

från 2024–2026. För att inte tappa fart i klimatarbetet föreslår förvaltningen att vi fortsätter 

med 5 av löftena vi antog 2022. Klimatlöfte 7 som handlar om att analyserar inköpens 

klimatpåverkan och ställer krav i prioriterade upphandlingar har vi under 2022 inte haft 

resurser att genomföra vilket bedöms vara svårt även under 2023.  

Barnkonventionen  

Ett förändrat klimat drabbar främst våra barn och efterföljande generationer. Det är också 

dom som kommer betala det finansiellt högsta priset för en återgång likväl som 

klimatanpassningar. Ett kraftfullt klimatarbete är kanske det viktigaste vi kan ge våra barn. 

Dessa löften vi ger nu kommer ha en positiv konsekvens för barnen. 

Ekonomisk påverkan 

Förvaltningens förslag på fem klimatlöften för 2023 förväntas hanteras inom ram. Skulle 

däremot fler löften väljas till kan ökade kostnader tillkomma.  

 

Jämställdhetsperspektiv 

Kvinnor – framförallt i låginkomstländer – drabbas hårdast av klimatförändringar inte minst 

eftersom de bär det tyngsta ansvaret för att deras familjer har tillgång till rent vatten och 

mat. Kommunens arbete med att minska klimatpåverkan ska inspirera andra aktörer att 

minska sin klimatpåverkan. Klimatlöftena har en positiv inverkan på jämställdhet. 
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Beslutsunderlag 

AU §13, 2023-02-09 

Tjänsteskrivelse 2023-01-18 

Analys av kommunernas klimatlöften 2023 

Föredragning och debatt 

Miljöstrateg Thomas Tranefors föredrar ärendet och svarar på frågor.  

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen  

Status  

Avslutat 

 

  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
1e

63
57

87
-b

db
9-

4a
13

-a
72

d-
9c

2c
06

ea
ca

09



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-03-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 9 

 

§ 36 Revidering av riktlinjer gällande riksfärdtjänst KS/2022:452 

Kommunstyrelsens beslut 

• Antar reviderade riktlinjer gällande riksfärdtjänst 

Beslutsmotivering 

Genom att anta dessa riktlinjer så förtydligas och uppdateras förhållandena i de nu rådande 

riktlinjerna gällande riksfärdtjänst. 

Ärendet 

För att få ett enhetligt språk i våra dokument så har ord som funktionshinder bytts ut mot 

funktionsnedsättning och ordet taxifordon mot personbilstyp för att inte förväxla taxi med 

färdtjänst. I övrigt språkliga ändringar av mindre betydelse, men med tanke på att förenkla 

språket och förtydliga innebörden i vissa meningar, se bifogat dokument ”riktlinjer gällande 

färdtjänst” med markerade ändringar och överstruken text, där gulmarkerad är text som är 

tillagt och överstruken text föreslås för borttagning. 

Riktlinjerna kompletterar lag (1997:735) om riksfärdtjänst. 

Riktlinjerna skall revideras minst vart 4:e år 

I arbetet med framtagandet av dessa riktlinjer har en omvärldsbevakning gjorts av våra 

närliggande kommuners riksfärdtjänst. 

Barnkonventionen  

De reviderade riktlinjerna har i sig ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ändringarna har ingen ekonomisk påverkan 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §19, 2023-02-09 

Tjänsteskrivelse 2022-11-17 KS/2022:452 

Riktlinjer gällande riksfärdtjänst (slutgiltig version) 2023-01-11 

Riktlinjer gällande riksfärdtjänst markerat med ändringar 2022-09-30 
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Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Bergkvara Buss AB 

Författningssamling 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Riktlinjer för riksfärdtjänst 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 37 Revidering av riktlinjer gällande färdtjänst KS/2022:451 

Kommunstyrelsens beslut 

• Antar riktlinje för färdtjänst. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Genom att anta dessa riktlinjer så förtydligas och uppdateraras förhållandena i de nu 

rådande riktlinjerna för färdtjänst KS/2018:678 

Ärendet 

Riktlinjerna kompletterar Lag (1997:736) om färdtjänst. Riktlinjerna skall revideras minst vart 

4:e år. I arbetet med framtagandet av dessa riktlinjer har en omvärldsbevakning gjorts av 

våra närliggande kommuners färdtjänst. 

För att få ett enhetligt språk i våra dokument så har ord som funktionshinder bytts till 

funktionsnedsättning och särskilt anpassat fordon till specialfordon. Förtydligande har gjorts 

att medföljande resenär inte får innebära att ett större eller ett extra fordon måste användas.  

Ett tillägg har införts om att chaufför har rätt att avbryta körning om någon påverkar 

trafiksäkerhet eller orsakar obehag för chaufför eller övriga resenärer.  

I riktlinjerna förtydligas att chauffören inte hjälper till med förflyttning i några trappor. I 

övrigt ändringar av mindre betydelse som tex. språkliga förändringar, se bifogat dokument 

”riktlinjer gällande färdtjänst med markerade ändringar” och överstruken text, där 

gulmarkerad är text som är tillagt och överstruken text föreslås för borttagning. 

Barnkonventionen 

Dessa ändringar påverkar både barn och vuxna på ett positivt sätt. 

Ekonomisk påverkan 

Ändringarna har ingen ekonomisk påverkan. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ordet funktionshinder har bytts ut till funktionsnedsättning eftersom vårt uppdrag inom 

färdtjänst innebär att underlätta ett hinder så att en resenär kan resa på lika villkor i 

samhället. 
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Beslutsunderlag 

AU §29, 2023-03-09 

Tjänsteskrivelse  2022-11-17 

Riktlinjer gällande färdtjänst markerat med ändringar 2022-09-30 

Riktlinjer gällande färdtjänst (slutgiltig version) 2023-01-10 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Omsorgssektionen 

Bergkvara Buss AB 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Riktlinjer för färdtjänst 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 38 Revidering av Allmänna lokala ordningsföreskrifter, inklusive 

föreskrifter för torghandeln, för Tranemo kommun KS/2021:566 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Antar allmänna lokala ordningsföreskrifter, föreskrifter för torghandel och 

renhållning av trottoarer i Tranemo kommun. 

• Upphäver Allmän ordningsföreskrift Antagna av kommunfullmäktige 2015-11-23 § 

160, godkända av Länsstyrelsen i Västra Götalands län 2015-12-18 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

2015 antogs av kommunfullmäktige de senaste allmänna lokala ordningsföreskrifter för 

Tranemo kommun.  

Lokala ordningsföreskrifter är ett tillägg till ordningslagen och gäller endast i den kommun 

där kommunfullmäktige fastställt föreskrifterna. Kommunens lokala ordningsföreskrifter 

reglerar närmare vad som gäller i den enskilda kommunen för att den allmänna ordningen 

på offentlig plats ska upprätthållas. Enligt ordningslagen 13 § 3 kap ska 

ordningsföreskrifterna anmälas till länsstyrelsen som har till uppgift att kontrollera att 

föreskrifterna inte strider mot ordningslagen.  

Tillägg i ordningsföreskrifterna är: 

• § 21 ändring av försäljningsplatser i Tranemo kommun 

• § 29, renhållning på trottoarer 

• Redaktionella ändringar (paragrafnummer) 

I övrigt är ordningsföreskrifterna som innan. Samtliga ändringar är gulmarkerade i reglerna 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen negativ påverkan i ärendet. 
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Beslutsunderlag 

AU §18, 2023-02-09 

Tjänsteskrivelse 2021-12-06 

Regler för allmänna ordningsföreskrifter, torghandel samt renhållning av trottoarer för 

Tranemo kommun  

Karta yta för torghandel på Forumtorget 

Karta Tranemo, Limmared, Dalstorp 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Länsstyrelsen i Västra Götaland 

Författningssamlingen 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Regler för allmänna ordningsföreskrifter, torghandel samt renhållning av trottoarer för 

Tranemo kommun  

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 39 Revidering av Riktlinjer för kommunens skogsinnehav 

KS/2023:95 

Kommunstyrelsens beslut 

• Förvaltningen får i uppdrag att revidera riktlinjer för kommunens skogsinnehav. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Diskussion förs om Riktlinjer för kommunens skogsinnehav. 

Beslutsunderlag 

AU §22, 2023-02-09 

Status 

Avslutat 
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§ 40 Skogsavverkning för en ekonomi i balans 2023 KS/2023:37 

Kommunstyrelsens beslut 

• Ärendet återremitteras till allmänna utskottet för vidare dialog. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

I budget 2023 listas olika åtgärder för en ekonomi i balans. En av åtgärderna är att avverka 

skog för 2 miljoner kronor utöver planerad avverkning. Förvaltningen ser att det är möjligt 

att tillföra dessa medel genom avverkning i Tranemo och i Sjötofta. Avverkningen innebär i 

några avdelningar viss föryngringsavverkning. För det behövs ett beslut om att frångå 

Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning. 

Föryngringsavverkning  

Förvaltningen avser att följa skogsbruksplanen och den rekreationsanpassade 

skogsbruksplanen genom att föryngringsavverka skog i avdelningarna 402, 436 och 448 inom 

fastigheten Gudarp 39:1, samt avdelning 528 inom fastighet Bygärde 1:72. Vad gäller 

avdelningarna 6, 10, 11 och 14 inom fastighet Gudarp 39:1 (tidigare Berg 3:3) görs istället en 

avverkning i 30 meter breda zoner intill motionsspåret vilket är det som rekommenderas i 

den rekreationsanpassade skogsbruksplanen. 

Ärendet 

I budget 2023 listas olika åtgärder för en ekonomi i balans. En av åtgärderna är att avverka 

skog för 2 miljoner kronor utöver planerad avverkning, Se bifogat utdrag ur budget 2023. 

Förvaltningen ser att det är möjligt att tillföra dessa 2 extra miljoner genom viss 

föryngringsavverkning men då behövs ett beslut om att frångå Riktlinjer för kommunens 

skogsförvaltning. genomförande 

Föryngringsavverkning  

Förvaltningen avser att följa skogsbruksplanen och den rekreationsanpassade 

skogsbruksplanen genom att föryngringsavverka skog i avdelningarna 402, 436 och 448 inom 

fastigheten Gudarp 39:1, samt avdelning 528 inom fastighet Bygärde 1:72. Vad gäller 

avdelningarna 6, 10, 11 och 14 inom fastighet Gudarp 39:1 (tidigare Berg 3:3) görs istället en 

avverkning i 30 meter breda zoner intill motionsspåret vilket är det som rekommenderas i 

den rekreationsanpassade skogsbruksplanen. Se bifogade kartor.  
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Bygärde 1:72 ligger i Sjötofta, norra delen av samhället i nära anslutning till väg 157. Gudarp 

39:1 inklusive tidigare Berg 3:3 ligger i anslutning till friluftsområdet vid Hagatorpet i 

Tranemo.  

Gudarp 39:1 utgörs till största delen av granskog med hög beståndsålder, runt 100 år, där 

äldre träd riskerar att dö. Motståndskraften i beståndet är därmed låg och tillväxten har 

stagnerat.  

Skogen har vissa pedagogiska värden då det är den sista naturliga skog på Hagatorpet med 

självföryngrade träd av lokalt ursprung. 

Området är välbesökt av både barn och vuxna. Där bedrivs många olika friluftsaktiviteter, 

längdskidåkning och orientering.  

Att avverka detta område stämmer väl med formuleringen ”I anslutning till 

friluftsanläggningar och tomter ska hänsyn tas till trygghets- och säkerhetsaspekterna. 

Farliga träd som kan skada människor eller anläggningar ska åtgärdas.” i de aktuella 

riktlinjerna. För att bevara skogen och miljön, för kommande generationer, i anslutning till 

Hagatorpet behöver skogen skötas enligt planerna. Denna avverkning genomförs som ett led 

i den skötseln. 

I avdelning 436 finns det vissa särskilda naturvärden. Under avverkningen kommer hänsyn 

och försiktighet att tas med anledning av dessa. 

De föreslagna avdelningarna 6, 10, 11 och 14 inom tidigare Berg 3:3 beskrivs väl i den 

rekreationsanpassade skogsbruksplanen. För övriga avdelningar finns vissa detaljuppgifter 

sammanställda i en avdelningsbeskrivning, se bifogat utdrag ur planerna. 

För att den föreslagna avverkningen ska vara möjlig krävs att förvaltningen ges möjlighet att 

frångå nedanstående punkter i Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning.  

- Kontinuitetsskogar ska inte avverkas 

- Hyggesfritt skogsbruk bör öka i omfattning där detta är motiverat ur miljö-, 

kulturmiljö-, eller skötselsynpunkt eller med hänsyn till rekreationsvärden. 

Förvaltningen föreslår därför att beslut tas om att, vid den föreslagna avverkningen, avsteg 

kan göras från dessa två punkter gällande kontinuitetsskogar och hyggesfri avverkning i de 

avdelningar där föryngringsavverkning föreslås. 

Andra möjligheter  

Förvaltningen har även tittat på andra alternativ bland annat hyggesfri avverkning på fler 

platser i kommunen. Den hyggesfria metoden ger mindre negativ påverkan på miljö, 

naturvärden och rekreation. Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning skulle inte behöva 

frångås. Detta alternativ skulle beröra skogsbestånd i Länghem, Dalstorp, Tranemo, 
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Ljungsarp, Sjötofta, Rosenlund och i Ljungsnäs. Den ekonomiska beräkningen av detta 

alternativ visar dock att det inte genererar de 2 miljoner som ska tillföras budget 2023. 

Barnkonventionen  

Detta ärende har ingen negativ påverkan ur ett barnrättsperspektiv. Den planerade 

avverkningen följer skogsbruksplanen och de avsteg från riktlinjerna som blir aktuella är inte 

av en sådan omfattning att det skulle medföra en negativ påverkan för barn. Genom denna 

avverkning ger vi också kommande generationer möjlighet att ha tillgång till och kunna 

vistas i en frisk grön skog, vilket är positivt. 

Ekonomisk påverkan 

Den föreslagna avverkningen kan tillföra 2 miljoner kronor till årets budget. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har samma påverkan på alla, det görs ingen skillnad utifrån 

diskrimineringsgrunderna. 

Beslutsunderlag 

AU §31, 2023-03-09 

Tjänsteskrivelse 2023-01-18 

Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning 2022 -03 -28 

Åtgärder för en ekonomi i balans, utdrag ur budget 2023 

Kartor över berörda fastigheter Gudarp 39:1 och Bygärde 1:72  

Avdelningsbeskrivningar för Gudarp 39:1 och Bygärde 1:72, utdrag ur skogsbruksplanerna 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Driton Bilalli (S) yrkar på att ärendet ska återremitteras till allmänna utskottet 

för vidare dialog. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på hans förslag. Förslaget bifalles. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen  

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 
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Status  

Avslutat 
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§ 41 Taxeförändring gällande simhallens avgifter för barn KS/2022:528 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Barn under 6 år badar gratis i simhallen. 

• Badavgiften för barn gäller 6–17 år eller till 20 år för de som studerar. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

För att stimulera barnfamiljer att vara aktiva, ge barn vattenvana och besöka simhallen med 

sina barn föreslår förvaltningen att barn under 6 år ska få bada gratis. För att göra 

åldersuppdelningen mer enhetlig föreslår förvaltningen dessutom ändring av badavgiften 

för barn att gälla till och med 17 år och inte, som det anges i den av kommunfullmäktige 

beslutade taxan för 2023, under 16 år. Till och med 17 år stämmer helt med den åldern på 

barn som anges kunna ingå i ett familjeårskort i simhallen. 

Barnkonventionen  

Om de föreslagna förändringarna genomförs har det en positiv påverkan på barn. Särskilt 

barnkonventionens artiklar 6 och 31 berörs på ett gynnsamt sätt i detta ärende. Dessa artiklar 

handlar om att barn har rätt till liv, överlevnad, utveckling, lek, vila och fritid. 

Ekonomisk påverkan 

Förvaltningen uppskattar att detta skall leda till att vi attraherar till fler besök i simhallen och 

att detta i sin tur genererar en högre intäkt från övriga familjemedlemmar. Beslutet skulle 

vara kostnadsneutralt.  

 

Jämställdhetsperspektiv 

Förvaltningens förslag till beslut berör alla på samma sätt och diskriminerar ingen utifrån 

diskrimineringsgrunderna,  

Beslutsunderlag 

AU §16, 2023-02-09 

Tjänsteskrivelse 2022-11-29 

Utdrag ur gällande taxebilaga 2023 
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Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Simhallen 

Ekonomifunktionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 42 Medborgarförslag om återvinning i Tranemo kommun 

KS/2022:419 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Medborgarförslaget anses besvarad. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Jäv 

Ordförande Driton Bilalli (S) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av 

ärendet. Leif Gustavsson (S) ersätter.  

Sammanfattning av ärendet 

Murat Haxha har 2022-09-19 lämnat ett medborgarförslag om återvinning i Tranemo. 

Förslagsställaren anser att det vore önskvärt att öka tillgängligheten på 

återvinningscentralen Returen, då många har svårt att hinna dit under ordinarie öppettider. 

Murats förslag är att det sker genom att man efter genomförd utbildning får tillgång till ÅVC 

utanför ordinarie öppettider, då ÅVC är obemannad. 

I antagen utvecklingsplan för återvinningscentralen Returen finns åtgärden att utvärdera 

öppettiderna för återvinningscentralen och i samband med det ska man beakta andra 

alternativ för eventuellt ökad tillgänglighet, bland annat tas möjligheten till obemannad 

ÅVC upp.  

Ärendet 

Murat Haxha har 2022-09-19 lämnat ett medborgarförslag om återvinning i Tranemo. 

Förslagsställaren anser att det vore önskvärt att öka tillgängligheten på 

återvinningscentralen Returen, då många har svårt att hinna dit under ordinarie öppettider. 

Murats förslag är att det sker genom att man efter genomförd utbildning får tillgång till ÅVC 

utanför ordinarie öppettider, då ÅVC är obemannad. Identifiering sker via tagg eller 

liknande i ett inpasseringssystem. Genom att man genomgår en utbildning och ställer villkor 

för möjligheten att få tillträde till ÅVC efter utanför ordinarie öppettider skapar man också 

en förståelse för hållbarhet och miljö, och låter medborgaren ta ett ansvar för sorteringen. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-12-02 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Förslagsställaren hade inget att tillägga. 

 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
1e

63
57

87
-b

db
9-

4a
13

-a
72

d-
9c

2c
06

ea
ca

09



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-03-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 23 

 

Omvärldsbevakning – tillgänglighet på återvinningscentral utanför ordinarie öppettider 

Att efter genomförd utbildning och via tagg/kort ge kommuninvånare tillträde till 

återvinningscentral utanför ordinarie öppettider och då obemannat, finns i dag på ett antal 

återvinningscentraler i ett tjugotal kommuner. I vår närhet planerar Borås att införa detta 

system på prov på två av sina återvinningscentraler. Branchorganisationen Avfall Sverige 

har under 2022 presenterat en rapport med erfarenheter från införande av obemannade 

återvinningscentraler.  

Erfarenheterna från andra kommuner är mestadels positiva, men det finns många 

ställningstaganden och saker som är viktiga att få på plats för att det ska fungera bra, tex 

övervakning, åtgärder vid misskötsel, anpassning av personalens arbetstider och rutiner för 

städning och uppröjning, och säkerhet/jour för besökare under de obemannade tiderna. 

Möjlighet till obemannad återvinningscentral i Tranemo 

2021 antogs en utvecklingsplan för återvinningscentralen Returen i Tranemo kommun. En av 

punkterna i planen anger att man under 2024–2026 ska utvärdera återvinningscentralens 

öppettider med beaktande av andra åtgärder för ökad tillgänglighet så som obemannade 

öppettider, samverkan med andra kommuners ÅVC, samt andra lokala alternativ.  

Anledningen till att man valt att lägga in detta lite längre fram i tiden är att det finns andra 

åtgärder som behöver vara på plats först, bland annat planeras en ombyggnad av 

återvinningscentralen, samt att kunna arbeta med obemannad ÅVC kräver ett 

inpasseringssystem, som kan vara aktuellt först efter ombyggnad och som också kräver 

investeringsmedel som måste planeras in.  

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhets- och rättighetsperspektiv 

Ekonomisk påverkan 

Att utvärdera öppettiderna på återvinningscentralen med beaktande av möjlighet till 

obemannade öppettider har ingen ekonomisk påverkan. 

Att införa ett inpasseringssystem som är ett krav för att kunna genomföra obemannade 

öppettider kräver investeringsmedel i dagsläget uppskattat till ca 600 tkr. Eventuellt kan 

även andra kostnader tillkomma. 
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Beslutsunderlag 

AU §15, 2023-02-09 

Tjänsteskrivelse om medborgarförslag om återvinning i Tranemo 2022-12-07 

Medborgarförslag om återvinning i Tranemo kommun 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen  

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 43 Medborgarförslag om trottoar utmed Ulricehamnsvägen i 

Dalstorp KS/2022:321 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Medborgarförslaget avslås. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Den vägsträcka som förslaget handlar om är Trafikverket väghållare för. En uppskattad 

kostnad för byggnation av trottoar utmed sträckan är ca 2 miljoner kr. Förvaltningen har 

med förslagsställarens medgivande skickat ärendet vidare till Trafikverket. Vi har uppmanat 

förslagsställaren att också lämna sitt förslag till Trafikverket.  

Ärendet 

Lina Malmberg har 2022-06-16 lämnat ett medborgarförslag om att anlägga en trottoar på 

Ulricehamnsvägen mellan Hjälmå och vägen in till Dalstorps kyrka.  

Förslagsställaren anser att många promenerar runt Baltås eller runt Kyrkan och då blir en del 

av promenadstråket utmed Ulricehamnsvägen. Hastighetsbegränsningen är 70 km/h på 

aktuell sträcka och det går mycket tung trafik denna väg. Det gör att alla ”glada” motionärer 

går på kanten eller i diket. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-11-14 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Lina Malmberg hade inget att tillägga. Förvaltningen 

informerade om att Trafikverket är väghållare för aktuell vägsträcka och att förvaltningen 

kommer skicka förslaget till Trafikverket vilket Lina godkände. Förvaltningen uppmanade 

också Lina att själv skicka in sitt förslag. 

Barnkonventionen  

Alla åtgärder som förbättrar framkomligheten och säkerheten för oskyddade trafikanter 

(gångare och cyklister) är alltid väldigt positivt ur ett barnrättsperspektiv.  

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Ingen påverkan. 
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Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan om förslaget avslås.  

Om förslaget antas och Trafikverket godkänner åtgärden kommer kommunen antagligen få 

stå för minst halva kostnaden av byggnationen. Kommunen får en kostnad på ca 1 miljon kr. 

Denna summa finns inte avsatt i någon budget. 

Beslutsunderlag 

AU §17, 2023-02-09 

Tjänsteskrivelsen 2022-11-04 

Medborgarförslag om trottoar utmed Ulricehamnsvägen i Dalstorp 

Beslutet skickas till 

Lina Malmberg 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 44 Medborgarförslag om papperskorgar i Länghem KS/2021:509 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Medborgarförslaget avslås 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Förvaltningen har efter medborgarförslaget inkom monterat upp 1st papperskorg i 

Brunkeparken. En översyn av grönytorna i parkområdet har gjorts och dåliga träd har fällts, 

stubbar brutits upp och gräsmattor förbättrats. Kostnaden för detta har belastat 

Brunkeparkens fond till en kostnad av ca 25 000 kr. 

Ärendet 

Elisabeth Pettersson har i september 2021 lämnat ett medborgarförslag om önskemål om fler 

papperskorgar i samhället Länghem. 

Förslagsställaren anser att det behövs papperskorgar för att undvika nedskräpning och att 

Kommunen bör arbeta för att göra samhället attraktivt att bo i. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-08-17 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag.  

 

Förvaltningens syn 

Tidigare har det funnit fler papperskorgar i samhället men efter återkommande skadegörelse 

tog förvaltningen beslut att ta bort dessa då kostnaden bedömdes vara för hög och dessutom 

återkommande. 

I dagsläget har heller inte förvaltningen någon budgeterad kostnad för vad ett 

åtgärdsprogram med fler papperskorgar, tömningsarbete och sopkärl skulle kosta. 

Barnkonventionen  

Ingen särskild påverkan. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Ingen påverkan. 

Ekonomisk påverkan 

Förvaltningens förslag till beslut medför ingen ekonomisk påverkan 
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Beslutsunderlag 

AU §30, 2023-03-09 

Tjänsteskrivelsen 2022-08-17 

Medborgarförslag om papperskorgar i Länghem 

Beslutet skickas till 

Förslagsställare Elisabeth Pettersson 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 45 Uppdrag - Björkhagen KS/2023:96 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Riva Björkhagens förskolebyggnad i Dalstorp. 

• Bygga ny förskolebyggnad på samma tomt med nedan anvisningar: 

- Byggnaden ska dimensioneras för nuvarande upptagningsområde 

- Byggnaden ska placeras på tomten så att tillbyggnad av 1-2 avdelningar kan ske. 

- Byggnationen ska upphandlas eller avropas genom ny konkurrensutsättning 

- Standard och kvalité på förskolan ska vara lika andra nyare förskolor i kommunen. 

- Mål för byggstart ska vara kvartal 3 2023. 

 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Reservation 

Kathleen Wireklev (M), Niklas Gardewik (M), Brigitte Barenfeld (KD), Johnny Letth 

(oberoende (SD)) och Johnny Johansson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Beslutsmotivering 

Allmänna utskottet anser att byggkostnaderna som redovisats av entreprenören Bygg dialog 

är för höga och vill därför konkurrensutsätta entreprenaden igen. 

Sammanfattning av ärendet 

Allmänna utskottet vill konkurrensutsätta redan upphandlad entreprenörs anbud gällande 

nybyggnad av Björkhagens förskola i Dalstorp. Detta med motiveringen att utskottet anser 

att det är för dyrt. 

När förvaltningen har jämfört kostnader med andra aktörer och andra projekt framkommer 

inget som tyder på att nuvarande entreprenörs priser är oskäliga. 

Att bryta kontraktet med upphandlad entreprenör och genomföra en ny upphandling 

exponerar kommunen för en risk om att bli skadeståndsskyldiga på en summa mellan 3,8 

mnkr till 21,25 mnkr. Utöver det kan kommunen ej dra nytta av det belopp som redan har 

fakturerats av entreprenören för Björkhagen (1,5 mnkr). 

Förvaltningens bestämda rekommendation är att inte låta annan entreprenör än avtalad part 

utföra avtalade projekt. 
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Ärendet 

Vid Allmänna utskottets sammanträde 2023-02-09 § 23 beslutade utskottet att föreslå 

Kommunfullmäktige att ge förvaltningen nedan uppdrag gällande Björkhagens förskola i 

Dalstorp: 

- Befintlig förskolebyggnad rivs 

- Ny förskola byggs på tomten 

- Dimensioneras för nuvarande upptagningsområde, (3 avdelningar ca 50 barn.) 

- Placeras så på tomten att tillbyggnad av 2 avdelningar kan ske 

- Byggnationen upphandlas genom ny i konkurrensutsättning 

- Standard och kvalité lika andra nyare förskolor i kommunen 

- Mål för byggstart kvartal 3 2023 

- Redovisas till kommunstyrelsen enligt fastställt styrdokument 

 

Bakgrund 

2018-06-18 § 163 beslutade Kommunstyrelsen att förskolan i Dalstorp skulle byggas till med 

ytterligare en avdelning, samt att viss renovering skulle ske. Vid upphandling inkom endast 

ett anbud, vilket låg cirka 10 mnkr över budget, varpå upphandlingen avbröts. 

2021-03-15 § 27 beslutade Kommunfullmäktige att en ny upphandling med syfte att riva 

förskolan och bygga en helt ny förskola med fyra avdelningar skulle genomföras 

(UPH/2021:6). Upphandlingen gjordes via strategisk partnering med syfte att attrahera fler 

anbudslämnare, öka kvaliteten och skapa större konkurrens. Upphandlingen gav gott 

resultat med flera stora entreprenörer som lade anbud: Blue Wall Construction Väst AB, RO-

Gruppen Södra Älvsborg AB, Skanska Sverige AB, Wästbygg Entreprenad AB, Bygg Dialog 

AB, Bjelkenfors Bygg AB samt Peab Sverige AB.  

2021-06-03 § 93 tilldelade Allmänna utskottet entreprenaden till Bygg Dialog AB 

(UPH/2021:4). 

I samband med att beslut om rivning och nybyggnad av förskolan i Dalstorp beslutades 

evakuerades verksamheten till tomma lokaler på Hjälmå vård- och omsorgsboende.  

Då dessa lokaler, med viss ombyggnad och renovering, skulle kunna fungera som en 

permanent lösning för förskolan, men till en väsentligt lägre kostnad än att riva och bygga 

ny förskola, förde förvaltningen en dialog med Allmänna utskottet om att undersöka den 

möjligheten, vilket utskottet ställde sig positivt till. 

Vid projektering visade det sig att en uppskattad totalkostnad för att bygga om de tillfälliga 

lokalerna på Hjälmå då skulle bli mellan 24-26 mnkr, medan en nybyggnation på den 

ursprungliga tomten skulle kosta cirka 48 mnkr (varav byggkostnad 45 mnkr). 
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Vid allmänna utskottets sammanträde 2023-02-09 ansåg dock allmänna utskottet att 

kostnaderna var för höga och vill därför att Kommunfullmäktige ska ge nedanstående 

uppdrag till förvaltningen: 

Befintlig förskolebyggnad rivs 

Det finns ett rivningslov för den gamla förskolan, men om Bygg dialog inte ska genomföra 

projektet kommer en ny upphandling att behöva genomföras. 

Ny förskola byggs på tomten  

På befintlig tomt finns det idag en förskola med två avdelningar. I uppdraget finns ett 

scenario där det skall rymmas 5 avdelningar dvs upp till 90 barn. Förvaltningens bedömning 

är att detta med avseende på tomtens storlek och konsekvenserna för barnens utemiljö är 

möjligt, men dock med viss begräsning av utemiljön. 

Dimensioneras för nuvarande upptagningsområde 

För närvarande är det 46 barn inskrivna på Björkhagens tre avdelningar.  

Vidare finns det ytterligare tio barn som bor i Dalstorps upptagningsområde och som har sin 

placering på Åsalyckan i Nittorp, Ljungbackens förskola i Ljungsarp och på Regnbågens 

förskola i Uddebo. Det totala behovet idag är således 56 barn. 

Dessa utplacerade barn kan i några fall förvisso fortsätta att vara placerade på annan 

förskola, utifrån att deras vårdnadshavare arbetar på orten och att deras barn tidigare blivit 

hänvisade till andra förskolor, då det inte funnits plats i Dalstorp. 

Vid höstterminens start kommer frågan att ställas till vårdnadshavare med annan placering 

om de i mån av plats önskar placering i Dalstorp. Detta kan påverka kön till Björkhagens 

förskola. 

Vid nybyggnation behöver en lämplig snittdimensionering vara 18 barn/avdelning, vilket 

gör att nya Björkhagen kan ha en total kapacitet på 54 barn. Om vi organiserar verksamheten 

med en småbarnsavdelning kommer det att innebära att de två resterande avdelningarna 

behöver ta emot fler barn. Dessa två barngrupper kommer att te sig stora ur ett 

arbetsmiljöperspektiv.  

Konsekvensen av att bygga tre avdelningar kan tänkas bli att den nya förskolan, sett till 

dagens barnantal och förutsatt att alla vårdnadshavare vill få en plats i Dalstorp, snart blir 

fullbelagd och att vi får hänvisa vårdnadshavare i Dalstorp plats för sina barn till andra 

förskolor. 

Med perspektivet att det i Dalstorp pågår detaljplanearbete för både flerfamiljshus och villor 

är det sannolikt att behovet av platser i förskolan framöver kommer att öka. 
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Placeras så på tomten att tillbyggnad av 2 avdelningar kan ske 

Tomten ger möjlighet för detta. Allmänna utskottet anser inte att byggnaden behöver 

förberedas för tillbyggnad, vilket gör en eventuell framtida tillbyggnad av två avdelningar 

kostsam. Att förbereda för ytterligare två avdelningar skulle dock ge ökade kostnader i 

nuläget. 

 

Standard och kvalité lika andra nyare förskolor i kommunen 

Utifrån den standard som idag finns på nyare förskolor i Tranemo kommun, exempelvis 

Parkhagen i Limmared eller Bikupan i Länghem, skulle den nya treavdelningsförskolan även 

innefatta följande aspekter: 

• Tillagningskök och matsal. 

• En total översyn av utemiljön, då den utrustning som funnits tidigare behöver bytas 

ut.  

• En planlösning som ger möjlighet att skapa olika lärmiljöer utifrån barnens olika 

åldrar, eventuella funktionsvariationer och aktivitetens art. 

 

Mål för byggstart kvartal 3 2023 

Förvaltningen ser detta som en orimlig målsättning då det behöver fattas minst två beslut i 

Kommunfullmäktige, med tillhörande beredning av ärendet. Förvaltningen saknar dessutom 

projektledare och upphandlare då dessa tjänster ännu inte är tillsatta, varpå rekrytering 

behöver genomföras innan arbetet med att ta fram upphandlingsunderlag kan påbörjas. Viss 

tid kan sparas om förvaltningen väljer att avropa från SKR. 

 

Redovisas till kommunstyrelsen enligt fastställt styrdokument 

Enligt Regler för investeringsprojekt, partneringentreprenad och traditionell entreprenad 

(KS/2022:143) ska alla enskilda projekt som har en totalkostnad som överstiger 5 mnkr 

redovisas i särskild ordning. Så väl kommunstyrelsen som kommunchef kan också göra 

bedömningen att ett projekt är komplicerat eller av annan orsak är av särskilt intresse. Även i 

sådant fall ska dessa regler användas. 

Barnkonventionen  

Den barnrättsanalys som har gjorts kring den fråga som lyfts i denna tjänsteskrivelse tar sitt 

avstamp i följande artikel ur Barnkonventionen, vilka sammanfattat föreskriver att: 

 

• Barnets bästa ska komma i främsta rummet vid alla beslut som rör barn (art 3). 

• Alla barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling (art 6). 
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• Barnets föräldrar eller vårdnadshavare har gemensamt huvudansvar för barnets 

uppfostran och utveckling, med statens stöd (art 18). 

• Barn har rätt till lek, vila och fritid (art 31). 

 

Skollagen och Läroplanen för förskolan utgår i sina grundprinciper från Barnkonventionen. 

Förutsättningarna för våra barn att lära och utvecklas i enlighet med bestämmelserna i dessa 

styrdokument, och i synnerhet enligt ovannämnda artiklar, ökar avsevärt med bygget av en 

ny förskola. Barnen bedöms i de nya lokalerna kunna få en bättre arbetsmiljö samt bättre 

anpassade och mer utvecklande lärmiljöer. 

Ekonomisk påverkan 

Omvärldsanalys 

Förvaltningen har jämfört de kostnader som har redovisats av Byggdialog med andra 

liknande projekt med bland annat kostnader i Borås stad och kan då konstatera att den 

faktor som framförallt är kostnadsdrivande är att bygga små förskolor. Detta driver upp 

kvadratmeterpriset samt kostnad per barn. 

Förvaltningen har även tagit hjälp av PA Consulting för att jämföra Byggdialogs priser med 

andra entreprenörer. Vid en jämförelse med 21 andra projekt i likvärdiga kommuner hamnar 

Byggdialog i det lägre prisskiktet, trots att upphandlingen är viktad på kvalitet före pris. 

Med denna bakgrund kan förvaltningen inte se att de priser som nuvarande entreprenör har 

lämnat är oskäliga. 

Driftskostnader 

Tillkommande driftkostnader för lokaler, kost med mera beräknas bli ca 1 mnkr per år, 

räknat på 2023 års kostnadsnivå. Kapitalkostnader tillkommer med ca 2,8 mnkr per år. Med 

den nya beslutade modellen att verksamheten får bära sina kapitalkostnader fullt ut, i 

relation till den nuvarande mycket svåra budgetsituation som råder inom Lärandesektionen, 

kommer denna ekonomiska belastning med stor sannolikhet att innebära ännu en avsevärd 

kvalitetspåverkan på sektionens verksamhet. Detta givet att inte större strukturella åtgärder 

genomförs.  

På Hjälmå har avsatts 1 mnkr för investeringsåtgärder för förskolan, bland annat för 

åtgärder på utemiljön. Om förskolan flyttar från lokalerna på Hjälmå inom något år räknas 

inte åtgärderna som investering utan kommer då helt eller delvis att belasta driften, en 

kostnad som kommer att behöva hanteras inom givna ramar.  

Beslut om tillägg i investeringsbudgeten 

I Budget 2023–2026 plockades investeringen Björkhagens förskola tillfälligt bort ur 

investeringsplanen. Projektet har tidigare funnits med och budgeterats till 24 mnkr. Dessa 

medel finns fortsatt avsatta för investeringen.  
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Givet de förändrade förutsättningarna och det allmänna marknadsläget är bedömningen 

idag att projektbudgeten behöver fastställas till 45 mnkr. Det föreligger således en skillnad 

motsvarande 21 mnkr mot redan tidigare avsatta medel. Nedan finns två alternativ som 

kommunen behöver ta ställning till gällande projektets finansiering:  

Alternativ nr. 1 (extern finansiering): Kommunen är belånad. En del lån ligger för planerat 

förfall/amortering. Ett alternativ till att amortera lånen är att omsätta lånen, det vill säga låna 

upp pengarna på nytt. Detta bör då ske i motsvarande omfattning som Björkhagens 

finansieringsbehov, 21 mnkr. Räntan för kommunens lån som förfaller ligger i spannet 0,3 

procent till 0,6 procent. En omsättning/nyupplåning skulle givet marknadsläget vid tillfället 

då denna skrivelse skrivs innebära en ränta på mellan 3,5 procent och 4,5 procent beroende 

på löptid. Skillnaden i årlig ränta för kommunen skulle därav vara omkring 1 mnkr för en 

nyupplåning om 21 mnkr.  

Alternativ nr. 2 (omprioritering i nu gällande investeringsbudget): I nu gällande 

investeringsbudget (2023–2027) finns sammantaget 250 mnkr avsatt (exkl. ovan nämnda 24 

mnkr för Björkhagens förskola). Dessa pengar är till stor del redan låsta i pågående projekt 

eller genom ingångna avtal. Dessutom finns ett underhållsbehov som redan idag överstiger 

tillgängliga medel. Vill kommunen inte öka/bibehålla sin låneskuld behöver omprioritering 

ske inom den nu gällande ramen motsvarande 21 mnkr. Förvaltningen föreslår nedan 

omprioritering:  

• Solgårdsparken 3 mnkr. Konsekvens: Det blir ingen ny park på Solgård. 

• Bro Uddebo 3,8 mnkr. Konsekvens: Det blir ingen ny bro i Uddebo. 

• Laddinfrastruktur 3 mnkr. Konsekvens: Vi kan inte bygga ut vår laddinfrastruktur, 

vilket gör att vi inte kan elektrifiera kommunens bilpark. 

• Reserven: 5,2 mnkr. Konsekvens: Vi har enbart 3,8 mnkr kvar i reserv de kommande 

fem åren. 

• Projekteringsmedel 6 mnkr. Kvar finns 4 mnkr för projektering under de kommande 

fem åren. 

Tidigare upparbetning  

Kommunen har vid tidpunkten för denna skrivelse upparbetat kostnader motsvarande 2,9 

mnkr som avser projektet Björkhagen förskola. Av dessa är 1,5 mnkr fakturerat från 

entreprenören som kommunen nu har ett gällande avtal med. Givet förfarandet utifrån 

uppdraget från Allmänna utskottet den 9 februari 2023 § 23 är dessa kostnader att betrakta 

som av ett icke långsiktigt värde för kommunen, det vill säga att de inte tillför ett värde till 

investeringen. Projekteringar, ritningar och andra moment bedöms att behöva ske på nytt 

med ny aktuell byggentreprenör.  
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Byggnationen upphandlas genom ny i konkurrensutsättning 

Kommunen har ett ingånget entreprenadkontrakt med entreprenören. Att inte låta 

entreprenören fullfölja entreprenadkontraktet är förenligt med risker. Kontraktsvärdet är 

uppskattat till 250 mnkr och skulle kunna ha betydelse för beräkningen. I 

Entreprenadkontraktet finns angivet att entreprenadsarvode utgår om 8,5 procent på 

nedlagda kostnader i de olika faserna. Huruvida detta i sig utgör hela entreprenörens vinst 

eller inte skulle kunna bli upp till respektive part att visa på vid eventuell tvist. Beroende på 

vilken summa som ska utgöra grund till eventuellt skadestånd varierar således risken i att 

inte låta entreprenören fullfölja entreprenadkontraktets intentioner.   

 

Jämställdhets- och rättighetsperspektiv 

Konsekvenserna av att bygga en ny förskola i Dalstorp kan, ur ett jämställdhets- och 

rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. Analysen har speglats mot Tranemo 

kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, antagen KF 2012-05-28: 

1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 

2. Barn och ungas uppväxt 

3. Kommunen som tjänsteleverantör 

4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 

5. Jämställd arbetsgivare 

6. Demokrati och förvaltning 

 

Att bygga en ny förskola i Dalstorp bör ses som positivt ur ett jämställdhetsperspektiv, med 

hänsyn till samtliga mål ovan i CEMR-deklarationen. Detta givet att byggprojektet 

genomförs inom de ramar som bestäms av kommunfullmäktige och till avsett ändamål. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-02-13 

Entreprenadkontrakt – Partnering – Bygg Dialog AB – Signerat 

Underlag produktionskostnader VÅBO Tranemo höst 2022 

Protokollsutdrag Allmänna utskottet 2023-02-09 § 23 

Protokollsutdrag Kommunfullmäktige 2021-03-15 § 27 

Protokollsutdrag Allmänna utskottet 2021-06-03 § 93 

Protokollsutdrag Allmänna utskottet 2018-06-18 § 163 

PM (om entreprenadkontrakt) 

Föredragning och debatt 

Kathleen Wireklev (M), Driton Bilalli (S), Johnny Letth (oberoende (SD)), Niklas Gardewik 

(M) och Lennart Haglund (C) deltar i debatt. 
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Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen  

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 46 Tvärpolitisk strukturplan för förskole- och skolverksamheten - 

Skolskjutsavtal KS/2021:638 

Kommunstyrelsens beslut 

•  Noterar informationen 

• Ger förvaltningen i uppdrag att ta fram förslag på förändringar i 

skolskjutsreglementet. 

• Ger förvaltning i uppdrag att se över reglementet för gymnasieresor. 

• Ger förvaltningen i uppdrag att ta initiativ till att förlänga avtalet för Skolskjuts och 

samhällsbetalda resor till och med 2026-07-31.  

Beslutsmotivering 

För att kunna genomföra en ny upphandling avseende skolskjuts behöver förvaltningen tid 

att ta fram förslag till förändringar i skolskjutsreglementet och i reglementet för 

gymnasieresor samtidigt som strategiska besked behövs gällande eventuella strukturella 

förändringar i verksamheten. 

Sammanfattning av ärendet 

Inriktningsbeslut behöver fattas gällande en förlängning av nuvarande skolskjutsavtal. Ett 

sådant beslut är beroende av ett ställningstagande kring nuvarande kostnader för skolskjuts i 

relation till möjliga vinster. I tjänsteskrivelsen redovisas att förvaltningen bedömer att det 

bästa är att förlänga avtalet t.o.m. 2026-07-31, för att kunna hinna fatta nödvändiga beslut 

relaterade till eventuella strukturella förändringar samt förändringar i berörda reglementen. 

Tjänsteskrivelsen redovisar också orsaker till Tranemo kommuns identifierade högre 

kostnader för skolskjuts än andra kommuner. Dessa beror i hög utsträckning på att 

kostnader som inte skall bokföras som skolskjuts har rapporterats som skolskjutskostnader i 

Kolada. Även andra tänkbara förklaringar så som olika förutsättningar och olika regelverk 

lyfts fram. 

För att kvalitetssäkra underlaget i analysen har förvaltningen anlitat PA Consulting, vars 

rapport bifogas. 

Ärendet 

Inom denna punkt redovisas själva ärendet genom en bakgrunds- och nulägesbeskrivning 

samt förvaltningens reflektioner kring det som anges i Plan för förskole- och 

skolverksamheten i denna fråga. 

 

Bakgrund 

Skolskjutsavtalet 
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Nytt skolskjutsavtal inklusive färdtjänst slöts 2018. Upphandlingen, som var komplicerad, 

vann Bergkvarabuss. Avtalet omfattade 4 år tom läsåret 2021/2022 och gav sedan också 

möjlighet till förlängning om maximalt 48 månader. Avtalet förlängdes under våren 2021 

med ytterligare två år fram till 2024-07-31. Tilläggsavtal slöts 2021-06-07 from Ht 2021 för två 

större bussar. 

Plan för förskole- och skolverksamheten (Tvärpolitisk skolplan) 

I Plan för förskole- och skolverksamheten (KS/2021:638) beslutad i kommunfullmäktige 2022-04-

11 finns följande beskrivet kring skolskjuts: 

Tranemo kommuns kostnader för förskole- och skolskjutsar är avsevärt högre än kostnaderna i 

jämförbara kommuner. Det konstateras att kommunens skolskjutsreglemente inte på väsentliga 

punkter avviker från vad som gäller i andra kommuner. För att minska kommunens kostnader för 

skolskjutsar är det nödvändigt med en strikt tillämpning av gällande regelverk. Dispenser från 

gällande regler bör endast beviljas i mycket speciella fall, och med stor restriktivitet. En ökad 

flexibilitet vad gäller skoldagens början och slut kan vara ytterligare en väg att minska 

skolskjutskostnaderna. Avtalet med skolskjutsentreprenören behöver sägas upp vid avtalsperiodens 

utgång för att erhålla en mer effektiv upphandling. Det är ett föräldraansvar att lämna och hämta barn 

på förskola respektive fritidshem. Den skolskjutsverksamhet som idag erbjuds till och från nattförskola 

bör upphöra med hänvisning till att det är ett föräldraansvar att hämta och lämna i förskolan. 

Utredning 

För att kunna belysa olika perspektiv för kostnader på skolskjuts anlitades PA Consulting 

som rapporterade sina slutsatser i december 2022. I sin rapport lyfte utredaren fram vad som 

kan tänkas vara tre huvudorsaker till kommunens avvikande höga kostnader: 

• Stor andel av kontraktets avtalade km resulterar i ”straffavgift” 

• Vaga formuleringar inom skolskjutsreglemente 

• Avtalet hämmar effektivitet 

 

Under utredningen har förvaltningen och PA Consulting identifierat jämförelsestörande 

poster, dvs sådant som hos oss bokförts som skolskjutskostnader men som inte är det i 

lagens mening och därför troligtvis inte finns med i andra kommuners skolskjutsstatistik. 

Dessa är: 

• Transport till språkvals- och simlektioner 

• Transport till fritidshem förlagt på förskola 

• Gymnasieelevers resor med skolbuss och anslutningsskjuts  

• Studieresor (ex resor till Navet) 

• Skolutflykter (ex besök till Ishallen) 
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Nuläge 

Daglig kontinuerlig administration krävs för att hantera nya uppkomna behov av bland 

annat växelvis boenden inom kommunen, vilket ställer krav på optimering av användandet 

av de fordon som är upphandlade. 

Genom detta arbete har vi kunnat avveckla buss 14 till läsåret 2019/2020 och buss 13 under 

läsåret 2021 - 2022, vilka både genererade kostnader på taxi-nivå eftersom de låg utanför den 

s k ”kilometerpaketet” i avtalet. 

Denna optimering har minskat kostnaderna med ca 1,8 Mkr (räknat på läsårsbasis 9 

månader). 

Jämförelsestörande poster 

PA Consulting konstaterar att majoriteten av alla resor sker inom ramen för skolskjuts, ca 90 

%. Övriga poster har också redovisats som skolskjutskostnader, vilket innebär att dessa då 

blir jämförelsestörande. 

 

 

7% avser outnyttjade km, 4% avser övriga resor 

De identifierade jämförelsestörande posterna kommer framöver i möjligaste mån att 

bokföras på andra verksamheter för att tydliggöra de verkliga kostnaderna för skolskjuts på 

ett bättre sätt. 

Dessa poster är: 

• Transport till språkval- och simlektioner: Tranemo kommun har inte förutsättningar 

att ha språkvalslärare på alla skolor, vilket gör att vi har ett behov av att skjutsa 
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elever i åk 6 från ytterskolorna till Tranängskolan för undervisning i moderna språk. 

Resorna till språkundervisningen samordnas med resor till simundervisning i 

simhallen, för att optimera utnyttjandet av bussarna. 

• Transport till fritidshem förlagd på förskola/Nattis: Skjuts genomförs till våra mindre 

förskolor med fritidshem, men också till de fristående förskolorna i Mossebo och 

Månstad. 

Om fritidshemsverksamheten förläggs till skolorna elimineras fritidsskjutskostnaden. 

Transport mellan fritidshem och skola är inte skolskjuts, utan något som skall belasta 

den aktuella verksamheten. Det har dock inte bokförts så, då eleverna får åka med 

skolskjutsen som kör barn boende i det området. Denna service kan påverka 

storleken på fordonen. 

Transporter till/från Nattis krävs så länge verksamheten bedrivs, men upphör från 

och med 2023-06-30. Skjuts anordnas aldrig mellan hemmet och Nattis, utan endast 

mellan dagplacering och Nattis. 

• Gymnasieelevers resor med skolbuss och anslutningsskjuts: Tranemo kommun 

erbjuder gymnasieelever vid Tranemo gymnasieskola med mer än 3 km till närmaste 

linjehållplats anslutningsskjuts med skolskjutsfordon. Dessa resor är inte lagstadgad 

verksamhet och inte skolskjuts enligt Skollagen. Denna service kan påverka storleken 

på fordonen. 

• Studieresor (Ex resor till Navet): Studieresor är resor som kompletterar 

klassrumsundervisningen och bidrar till elevernas måluppfyllelse. Exempel på 

sådana resor är resor till Navet, där Tranemo kommun är medlemmar och betalar för 

att verksamheten ska kunna bedrivas. 

• Skolutflykter (Ex besök Ishallen): Skolutflykter är resor som inte nödvändigtvis kan 

klassas som undervisning men som ändå bidrar till att ge ett mervärde i 

utbildningen. Det kan exempelvis handla om friluftsdagar. 

Kostnadsökningen på grund av behov av större fordon går inte att beräkna då denna 

varierar och ibland är 0 kr då det inte påverkar, och ibland kan den generera fler eller större 

fordon.  

Kostnaderna för de km som används till exempelvis studieresor eller anslutningsskjutsar för 

gymnasieelever varierar från år till år, vilket gör att det är svårt att ange en fast summa för 

dessa kostnader. Förvaltningen uppskattar att det rör sig om ca 1 – 1,5 miljoner kr som ska 

redovisas på andra verksamheter. Till detta tillkommer de delar som inte går att beräkna. 

Vi har påbörjat arbetet med att sortera bort jämförelsestörande poster i inrapporteringen till 

Kolada. Detta syns tydligt om man tar fram siffrorna för 2021. Genom att fortsätta detta 
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arbete räknar förvaltningen med att vi framöver kommer att kunna se att 

skolskjutskostnaderna ligger i nivå med Svenljunga och Herrljunga. 

 2018 2019 2020 2021 

Liknande kommuner grundskola, Tranemo 5 084 5 543 5 228 5 347 

Sjuhärad kommunalförbund (ovägt medel) 6 006 6 338 6 467 5 999 

Tranemo 9 855 10 098 10 646 8 353 

 

 

 

 

Kommunerna i Sjuhärad sorterad utifrån ungefärlig befolkningsmängd 
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Varför skiljer sig kostnaderna åt inom Sjuhärad även utan jämförelsestörande poster? 

Faktorer som förvaltningen har identifierat är  

• Kommunens utbredning 

• Antal skolor 

• Förekomst och utnyttjande av linjetrafik 

• Avståndsregler för berättigande till skolskjuts 

 

Plan för förskole- och skolverksamheten – förvaltningens reflektioner 

Tillämpning av regelverk 

Skollagen kap 10 §32 st. 1: 

” Elever i grundskola med offentlig huvudman har rätt till kostnadsfri skolskjuts från en plats i 

anslutning till elevens hem till den plats där utbildningen bedrivs och tillbaka, om sådan skjuts behövs 

med hänsyn till färdvägens längd, trafikförhållanden, elevens funktionsnedsättning eller någon annan 

särskild omständighet.” 

Majoriteten av alla elever med skolskjuts har beviljats detta p.g.a. färdvägens längd. Ett fåtal 

(11 st, vid inrapportering till PA Consulting, 2022-11-10) är beviljade skolskjuts p.g.a. 

trafikförhållandena. Lika många (12) är beviljade anslutningsskjuts p.g.a. trafikförhållandena. 

En handfull är beviljade skolskjuts eller anslutningsskjuts p.g.a. annan särskild omständighet 

(3+1). 

Dessa siffror förändras ofta under läsåret då elever flyttar ut eller in, eller slutar fritids etc. 

Förvaltningen bedömer utifrån denna genomlysning att regelverket idag tillämpas strikt. 

Inga andra dispenser tillämpas. 

Förändringar i skoldagens början och slut 

I Plan för förskole- och skolverksamheten nämns som förslag att genom förändra skoldagens 

början och slut kan kostnaderna för skolskjuts minskas. 

Idag startar samtliga ytterskolor utom Grimsåsskolan kl. 08.30. Detta för att eleverna till 

Tranängskolan kan skjutsas först. Ytterligare samordning mellan Tranängskolan och 

ytterskolorna har förvaltningen inte kunnat identifiera. Om en förändring skall genomföras 

av start- och sluttider kan detta påverka antalet fordon vilket sannolikt skulle medföra höjda 

kostnader. Förvaltningen ser inte idag några större vinster gällande kostnadseffektivitet 

genom förändrade start- och sluttider. 

En faktor som komplicerar förändringar är att en del av skolskjutsen genomförs med 

kollektivtrafiken och dess tidtabell äger vi inte själva. Det brukar vara svårt att få till större 

förändringar då några av bussarna också kopplas till andra pendlingssträckor.  
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Skolskjutsavtalet 

I enlighet med de slutsatser som PA Consulting kommer fram till i sitt underlag bör ett 

framtida avtal med skolskjutsentreprenör bättre balansera det faktiska behovet av kilometer 

för skolskjuts. 

Vi har idag upphandlat ett för stort antal kilometer för skolskjuts och använder en del av 

dessa till andra typer av resor. Orsaken till detta är att det finns behov av att använda dessa 

km till aktiviteter som vi måste anordna, dvs språkvalsresor och simundervisning. Vi 

använder också en del av dessa km till andra resor, då vi bara får tillbaka 10 kr/km för de 

outnyttjade km som vi betalat 25 kr/ km vid upphandlingen. Vi får alltså ett större mervärde 

av att använda outnyttjade kilometer istället för att få tillbaka 10kr/km. Mellanskillnaden om 

15 kr/km benämner PA Consulting som en ”straffavgift”. 

Förvaltningen har analyserat effekterna av att säga upp avtalet snarast möjligt. Faktorer som 

påverkar ett möjligt utfall av en upphandling är nuvarande inflation, bränslepriserna och 

hotande lågkonjunktur. Det vore idag svårt för bolag att alls våga lämna anbud. De måste ta 

höjd för stora ekonomiska risker, men samtidigt lägga sig tillräckligt lågt för att vinna. 

Därför bedömer förvaltningen inte att det idag finns skäl att säga upp avtalet utan istället 

förlänga det med även den sista 24-månadersperioden, vilket också ger oss det nödvändiga 

tidsutrymmet att förbereda en upphandlingsprocess. 

Inför en upphandling ser vi att nödvändiga strategiska beslut gällande eventuella 

förändringar i fritidshemsstrukturen och skolornas upptagningsområden behöver vara 

fattade. Även skolskjutsreglementet och regelverket för gymnasieresor behöver ses över och 

förtydligas eftersom dessa påverkar dimensioneringen av avtalet. Dessutom behöver 

inriktningsbeslut också fattas gällande om färdtjänst skall ingå i samma avtal. 

Då ovan nämnda beslut är fattade kan vi genomföra upphandlingsprocessen. Utifrån en 

förlängning av avtalet till och med 2026-07-31 ser en preliminär tidplan ut enligt följande: 

• Beslut i ovanstående punkter - Klart juni 2024 

• Processtart 2 år före avtalsstart - Augusti 2024 

• Annonsering 1,5 år före avtalsstart - Januari 2025. 

Barnkonventionen  

I detta beslutsskede finns ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. Om förändringar i 

skolskjutsreglementet föreslås kommer denna punkt att aktualiseras. 

Ekonomisk påverkan 

Skolskjutsavtalet kostar läsåret 2022-2023 ca 11,8 miljoner kr. Utöver detta tillkommer 

kostnader för busskort och taxiresor om ca 2,4 miljoner kr. 
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En omförhandling är ytterst osäker varför förvaltningen föreslår en förlängning med 24 

månader för att säkerställa nuvarande kostnadsbild under tiden underlag tas fram för en ny 

upphandling för ett avtal från och med 2026-08-01. 

De jämförelsestörande posterna kommer framöver i möjligaste mån att bokföras på annat 

kostnadsställe så korrekta jämförelser kan genomföras med andra kommuner. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

I detta beslutsskede finns ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. Om förändringar i 

skolskjutsreglementet föreslås kommer denna punkt att aktualiseras. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse om uppdrag 7 kostnader skolskjuts   

Bilaga 1 Tjänsteskrivelse Uppdrag 7 Skolskjuts, 2022-11-14 

Plan för förskole- och skolverksamheten 

Kommunfullmäktiges beslut 2022-04-11, 63 § 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Lärandesektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status 

Avslutat  
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§ 47 Avgift för ansökan om att starta pedagogisk omsorg KS/2023:66 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Fastställer taxa för avgift för ansökningar om godkännande av pedagogisk omsorg 

till 20 000 kr 

• Fastställer taxa för avgift för ansökan om utökning av verksamhet på pedagogisk 

omsorg till 15 000 kr 

• Fastställer taxa för avgift för ansökan om ägarbyte vid pedagogisk omsorg till 15 000 

kr. 

• Beslutet läggs till i taxebilagan i juni 2023, då upphävs detta beslut. 

Beslutsmotivering 

Då en ansökan om att starta pedagogisk omsorg, som handläggs av lärandesektionen, kräver 

ett omfattande arbete föreslås att ansökan beläggs med en avgift. Förslaget är att denna 

avgift är på samma nivå som för handläggning av ansökan om att starta fristående förskola 

då arbetet är likvärdigt. 

Sammanfattning av ärendet 

Lärandesektionen föreslår kommunstyrelsen att införa en avgift för hantering av 

ansökningar gällande start av pedagogisk omsorg. Avgift för start av fristående förskolor 

fastställdes 2019. Lärandesektionen föreslår kommunstyrelsen att fatta beslut om samma 

avgiftsnivå gällande start av pedagogisk omsorg, då hanteringen är i samma omfattning. 

Ärendet 

Bakgrund 

I januari 2019 skärptes kraven av riksdagen för enskilda huvudmän som bedriver fristående 

förskola. Detta innebar att för varje fristående förskola skall tillsynsmyndigheten utföra en 

ägar- och ledningsprövning och även efter att denna är genomförd och godkänd skall 

förändringar inom ägar- och ledningskretsen redovisas och granskas. 

För att hantera dessa krav på Tranemo kommun som tillsynsmyndighet togs rutiner för 

ägar- och ledningsprövningen fram och fastställdes av KS 2019-08-07 (KS/2018:754) 

I samband med de nya nationella direktiven möjliggjordes att ta ut en taxa vid nyetablering 

av fristående förskolor. För Tranemo kommun fastställdes en sådan och finns sedan dess 

med i taxebilagan. 

Den 1 januari 2023 ökar kraven i Skollagen på verksamheten pedagogisk omsorg gällande 

barn i behov av särskilt stöd. Krav har också skrivit fram på att alla personer folkbokförda på 
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den adress där verksamheten genomförs skall uppvisa registerutdrag. Dessutom ökar 

kraven på att” huvudmannen ska se till att personalen som har hand om omsorgen ges möjlighet till 

kompetensutveckling. Huvudmannen för sådan verksamhet ska systematiskt och kontinuerligt 

planera, följa upp och utveckla verksamheten. Kvalitetsarbetet ska dokumenteras. Lag (2022:241).” 

(Ur Skollagen Kap 25 §7 Kvalitetskrav) 

Pedagogisk omsorg 

Inom Tranemo kommun har de inte funnits fristående pedagogisk omsorg sedan oktober 

2015 då verksamheten som startades 2013 i Dalstorp avvecklades. 

En förfrågan från enskild person kom till Lärandesektionen i december 2022 om formerna för 

ansökan om att starta pedagogisk omsorg. 

Eftersom kraven på verksamhetsformen pedagogisk omsorg har ökat och att det sedan 2018 

finns krav på en ägar- och ledningsprövning kommer en ansökan om att starta pedagogisk 

omsorg att kräva lika mycket handläggning som en ansökan av fristående förskola. 

Lärandesektionen föreslår därför Kommunstyrelsen att fastställa taxan för ansökan om att 

starta pedagogisk omsorg till samma nivå som för att starta fristående förskola. Det är viktigt 

inför en eventuell ansökan att det finns en avgift fastställd så att tydliga besked om 

förutsättningarna kan ges intressenter. 

Som underlag för beslutet bifogas samma bilaga som Kommunstyrelsen fattade beslut om 

2019, inför fastställande av avgift för ansökan om att starta fristående förskola.  

Bilagan redovisar arbetets omfattning i timmar utifrån de erfarenheter som Lärandesektion 

har runt den ansökan som Svenska kyrkan gjorde för att starta fristående förskola i Tranemo 

2019. I bilagan redovisas också en viss omvärldsbevakning som då genomfördes. 

Vid en kontakt med Borås stad framkommer att även de diskuterar att införa en taxa för 

pedagogisk omsorg. 

Barnkonventionen  

Genom en tydlig och genomarbetad rutin för ansökan av start av pedagogisk omsorg och 

därtill kopplad avgift, där krav på verksamheten pedagogisk omsorg klarläggs, skapas tidigt 

kunskaper hos intressenter hur pedagogisk verksamhet stimulera barns utveckling och lärande. I 

detta ingår att i samarbete med hemmen främja barns allsidiga personliga utveckling till aktiva, 

kreativa, kompetenta och ansvarskännande individer och medborgare. Barnen ska förberedas för 

fortsatt lärande och för utbildning inom skolväsendet (Skollagen kap 25 §2) 

På detta sätt säkerställs att verksamheten lever upp till Barnkonventionen när det gäller: 

• Artikel 6,”Varje barn har rätt till liv, att överleva och att utvecklas” 
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• Artikel 29, ”Barnets utbildning ska syfta till att förbereda barnet för livet, utveckla respekt 

för mänskliga rättigheter och jämställdhet mellan könen, förståelse, tolerans, fred och vänskap 

mellan folken” 

Ekonomisk påverkan 

Beslut om fastställande av avgift för ansökan skapar möjligheter för lärandesektionen att 

hantera en ökad arbetsbelastning vid hanteringen av ansökningar om att starta fristående 

pedagogisk omsorg. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Beslut om att fastställa en avgift för start av pedagogisk omsorg kommer inte att innebära 

några negativa konsekvenser ur ett jämställdhetsperspektiv. Avgiften är densamma för alla 

sökande. 

Beslutsunderlag 

LU §12, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelse 2023-01-31 

Bilaga 3 – Beräkningsunderlag för taxa för fristående förskolor 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 

Ekonomifunktionen  

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 48 Verksamhetschef Elevhälsans medicinska insats (EMI) KS/2023:4 

Kommunstyrelsens beslut 

• Utser Helena Karlsson till Verksamhetschef för Elevhälsans medicinska insats. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

4 kap. 2 § HSL Där det bedrivs hälso- och sjukvårdsverksamhet ska det finnas någon som 

svarar för verksamheten (verksamhetschef).  

Den av vårdgivaren (kommunfullmäktige) utsedda nämnden (kommunstyrelsen) utser 

verksamhetschefen. 

Observera att detta inte handlar om ”delegation”, det vill säga om en rad eller spalt som tas 

in i delegationsordningen, genom vilken en icke namngiven befattningshavare får delegation 

att fatta vissa beslut som sedan anmäls tillbaka till nämnden. Utan nämndens beslut att utse 

en verksamhetschef är ett personligt förordnande för en viss namngiven person att ta över 

hela ansvaret som verksamhetschef.  

Sammanfattning av ärendet 

Den 1 augusti 2020 tillträdde Marit Ekstener tjänsten som Barn- och Elevhälsochef tillika 

Kvalitetschef i Lärandesektionen. I oktober samma år utsåg KS Marit även till 

Verksamhetschef för Elevhälsans medicinska insats. 

Inför hösten 2022 delades uppdraget som Barn- och Elevhälsochef tillika Kvalitetschef upp i 

två olika uppdrag under var sin chef. Den 8 augusti 2022 anställdes Helena Karlsson som 

Barn- och Elevhälsochef. Samtidigt övergick Marit till en tjänst som Kvalitetschef. Marit 

besitter i sin tjänst som Kvalitetschef fortfarande uppdraget som verksamhetschef för 

Elevhälsans medicinska insats. 

Sett till ansvarsområde och tänkt kompetens för rollen ska Verksamhetschef för Elevhälsans 

medicinska insats emellertid bäras av Barn- och Elevhälsochefen om denne kan anses 

lämplig. 

Ärendet 

I beslutet att utse verksamhetschef måste, förutom en dokumentation av alla arbetsuppgifter 

som vårdgivaren lägger på verksamhetschefen, även finnas en motivering avseende varför 

den föreslagna personen innehar den lämplighet som krävs för uppdraget. 
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Verksamhetschefens ansvar och arbetsuppgifter 

Systematiskt kvalitetsarbete 

• Att känna till de författningar, styrdokument och vetenskapliga rön för hälso-och 

sjukvårdsväsendet respektive utbildningsväsendet som berör medicinsk/psykologisk 

elevhälsa 

• Att se till att det finns ett ledningssystem för verksamheten 

• Att med stöd av ledningssystemet planera, leda, kontrollera, följa upp, utvärdera och 

förbättra verksamheten 

• Att varje år upprätta en sammanhållen kvalitetsberättelse 

• Att senast den 1 mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse 

• Att ansvara för att redovisa verksamhetens resultat för nämnden 

Löpande verksamhet 

• Att ansvara för den löpande verksamheten inom sitt område och se till att den fungerar på 

ett tillfredsställande sätt 

• Att se till att den medicinska/psykologiska insatsen tillgodoser kraven på hög 

patientsäkerhet och god vård 

• Att ansvara för att det finns de direktiv, instruktioner och rutiner som den löpande 

verksamheten kräver 

• Att ansvara för att den medicinska/psykologiska elevhälsan har de lokaler, den utrustning 

och de resurser som behövs för att god vård ska kunna ges 

• Att ansvara för att egenkontroll i enlighet med Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna 

råd utövas 

• Att ta emot och utreda klagomål och synpunkter på verksamhetens kvalitet från elever och 

vårdnadshavare, personal, andra myndigheter, föreningar, organisationer och intressenter 

• Att ta emot rapporter om avvikelser i enlighet med 6 kap. 4 § patientsäkerhetslagen från 

verksamhetens personal 

• Att utreda händelser i verksamheten som har medfört eller hade kunnat medföra 

vårdskada (avvikelse) 

• Att vidta nödvändiga omedelbara och andra åtgärder i anledning av en avvikelse 

• Att vid behov göra anmälan enligt Lex Maria 
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• Att i ett dokument analysera och sammanställa inkomna rapporter om risk för vårdskada 

eller vårdskada, klagomål och synpunkter och utifrån vad som framkommer vidta åtgärder 

som krävs för att säkra verksamhetens kvalitet 

Personal 

• Att säkerställa att verksamhetens personal känner till och arbetar i enlighet med 

processerna och rutinerna i ledningssystemet 

• Att säkerställa att det finns skolläkare och skolsköterskor/skolpsykologer i den omfattning 

som tillgodoser behovet 

• Att ansvara för att skolläkare och skolsköterskor/skolpsykologer har rätt kompetens för att 

kunna bedriva medicinsk/psykologisk elevhälsa av hög säkerhet och god kvalitet 

• Att medverka i meritvärdering och anställningsintervju vid nyanställning av 

skolsköterskor och skolläkare/skolpsykologer 

• Att ansvara för rutiner för individuell introduktion av personal och bevaka personalens 

möjligheter till fortbildning 

• Att ansvara för att skolläkare och skolsköterskor/skolpsykologer är informerade om de 

bestämmelser som gäller för hantering av patientuppgifter och behörighet 

• Att anmäla till IVO om legitimerad hälso- och sjukvårdspersonal på grund av sjukdom 

eller missbruk bedöms inte kunna utöva sitt yrke tillfredsställande 

Personuppgiftshantering 

• Att ansvara för att rutiner finns för att journaler förs i enlighet med lag 

• Att ansvara för uppföljning av patientuppgifternas kvalitet och ändamålsenlighet 

• Att ansvara för informationssäkerhetsarbetet inom verksamheten 

• Att ansvara för att det finns ett dokument ”Informationssäkerhetspolicy” i enlighet med 

Socialstyrelsens föreskrifter SOSFS 2008:14 

• Att ansvara för att det finns fungerande rutiner för styrning av behörigheter i det digitala 

journalsystemet och för spårning (loggning) av användare 

• Att tilldela behörigheter i det digitala journalsystemet 

• Att ansvara för att utdelade behörigheter för åtkomst till patientuppgifter är 

ändamålsenliga och förenliga med hälso- och sjukvårdspersonalens och andra 

befattningshavares aktuella arbetsuppgifter 
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• Att ansvara för att hälso- och sjukvårdspersonalen och andra befattningshavare är 

informerade om de bestämmelser som gäller för hantering av patientuppgifter 

• Att ansvara för att uppföljning av informationssystemens användning sker genom 

regelbunden kontroll av loggarna 

• Att utreda misstanke om obehörig åtkomst 

Motivering av lämplighet 

En verksamhetschef behöver inte nödvändigtvis tillhöra den medicinska eller psykologiska 

professionen. 

• Verksamhetschefen kan och ska i så fall överlåta de uppgifter som kräver medicinsk eller 

psykologisk sakkompetens vidare till en sakkompetent person, vilken är anställd hos 

vårdgivaren. 

• Verksamhetschefen kan självfallet även vidare överlåta andra enskilda ledningsuppgifter 

som faller inom ramen för hans eller hennes uppdrag till en kompetent anställd. 

Marit Ekstener har en bakgrund som sjuksköterska och har sedan varit lärare, rektor, 

utvecklingsledare och nu även Barn- och Elevhälsochef. Hon har de kvalitéer och 

kompetenser som krävs för Verksamhetschefsuppdraget. 

Ekonomisk påverkan 

Detta är ingen direkt förändring utan en överlåtelse av ett uppdrag. 

Jämställdhetspåverkan 

Detta är ingen direkt förändring utan en överlåtelse av ett uppdrag. 

Barnkonventionen  

Detta är ingen direkt förändring utan en överlåtelse av ett uppdrag. 

Beslutsunderlag 

LU §14, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelse 2023-02-16 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 
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Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 49 Medborgarförslag om ungdomsråd KS/2022:297 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Medborgarförslaget antas. 

• Ge förvaltningen i uppdrag att utreda hur ett ungdomsråd kan organiseras och 

integreras i den kommunala strukturen. 

• Förvaltningen får i uppdrag att återrapportera när utredningen är klar. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Ett av Tranemo kommuns utvecklingsområde heter ”Våra barn är vår framtid”. I kommunens 

vision och strategisk plan kan man gällande det utvecklingsområdet läsa, ”Genom att 

investera i barn och ungas uppväxt lägger vi grunden till deras och Tranemos framtid”. Regeringens 

ungdomspolitiska mål lyder ”att alla ungdomar ska ha goda levnadsvillkor, makt att forma sina liv 

och inflytande över samhällsutvecklingen”. Ungas rätt till inflytande är också fastslagen i flera 

lagar, bland annat kommunallagen, skollagen och socialtjänstlagen. Ungas rättigheter finns 

beskrivet i EU:s olika fördrag och artiklar. Enligt FN:s konvention om barnets rättigheter, 

som blir del av svenska lagstiftning 2020, ska barn upp till 18 år kunna göra sina röster hörda 

samt bli informerade om beslut som gäller dem. 

Myndigheten för civil- och samhällsfrågor (MUCF) lyfter fram i sin rapport Ungas 

möjligheter till inflytande på lokal nivå – Fokus 19, att unga i Sverige är intresserade av 

samhällsfrågor och vill vara med och påverka lokalt. Men de upplever oftast att 

beslutsfattare varken lyssnar eller bryr sig om deras synpunkter. Unga deltar sällan i 

beslutsprocesserna. MUCF:s generaldirektör Lena Nyberg, uttryckte följande i samband med 

publiceringen av rapporten:  

Många kommuner bedriver ett imponerande arbete för att skapa delaktighet och inflytande för unga. 

Men vi ser stora skillnader, både sett till ambitionsnivå och till hur stor grupp unga som nås. Därför 

föreslår vi nu fler och fördjupade insatser för att öka ungas kunskaper om demokrati och delaktighet i 

lokala beslutsprocesser (MUCF:s hemsida). 

Tranemo kommun har i dagsläget inte något formellt forum för ungdomsinflytande. I ljuset 

av det lagrum och den visions- och strategiplan som anges ovan ämnar förvaltningen föreslå 

KF att anta förslagsställarens förslag att införa ett ungdomsråd samt ge förvaltningen i 

uppdrag att utreda hur ett ungdomsråd skulle kunna organiseras och integreras i den 

kommunala strukturen. 
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Ärendet 

Love Andersson lämnade 2022-06-07 ett medborgarförslag om att införa ett ungdomsråd 

som ett led i att skapa en attraktiv kommun för barn och unga. 

Skolchefen kontaktade förslagsställaren den 3 januari 2023 för att föra en närmare dialog om 

hans förslag. 

Förslagsställaren föreslår att ett ungdomsråd införs där ungdomar kan diskutera sina behov 

och önskemål för kommunen tillsammans med kommunens politiker och tjänstemän. 

Förslagsställaren föreslår även att det årligen budgeteras för ett anslag som ungdomsrådet 

kan disponera vid fördelning av pengar till olika aktiviteter som ska kunna gynna barn och 

unga i Tranemos kommun. 

Förslagsställaren anser att tillskapandet av ett ungdomsråd som får möjlighet att fördela 

pengar till aktiviteter för barn och unga kommer att leda till att göra Tranemos kommun mer 

attraktiv för just denna målgrupp. Ett ungdomsråd kommer enligt förslagsställaren även att 

bidra till att fler yngre medborgare blir engagerade i politik och i politiska partier. 

Förslagsställaren avslutar sitt resonemang med att erinra om att det idag finns ungdomsråd i 

många kommuner och att hans uppfattning är att dessa kommuner är mycket nöjda med sitt 

arbete kring ungdomsrådet. 

Ett av Tranemo kommuns utvecklingsområde heter ”Våra barn är vår framtid”. I kommunens 

vision och strategisk plan kan man gällande det utvecklingsområdet läsa, ”Genom att 

investera i barn och ungas uppväxt lägger vi grunden till deras och Tranemos framtid”. Regeringens 

ungdomspolitiska mål lyder ”att alla ungdomar ska ha goda levnadsvillkor, makt att forma sina liv 

och inflytande över samhällsutvecklingen”. Ungas rätt till inflytande är också fastslagen i flera 

lagar, bland annat kommunallagen, skollagen och socialtjänstlagen. Ungas rättigheter finns 

beskrivet i EU:s olika fördrag och artiklar. Enligt FN:s konvention om barnets rättigheter, 

som blir del av svenska lagstiftning 2020, ska barn upp till 18 år kunna göra sina röster hörda 

samt bli informerade om beslut som gäller dem. 

Myndigheten för civil- och samhällsfrågor (MUCF) lyfter fram i sin rapport Ungas 

möjligheter till inflytande på lokal nivå – Fokus 19, att unga i Sverige är intresserade av 

samhällsfrågor och vill vara med och påverka lokalt. Men de upplever oftast att 

beslutsfattare varken lyssnar eller bryr sig om deras synpunkter. Unga deltar sällan i 

beslutsprocesserna. 

Tranemo kommun har i dagsläget inte något formellt forum för ungdomsinflytande. I ljuset 

av det lagrum och den visions- och strategiplan som anges ovan ämnar förvaltningen föreslå 

KF att anta förslagsställarens förslag att införa ett ungdomsråd samt ge förvaltningen i 
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uppdrag att utreda hur ett ungdomsråd skulle kunna organiseras och integreras i den 

kommunala strukturen. 

Barnkonventionen  

Den barnrättsanalys som har gjorts kring den fråga som lyfts i denna tjänsteskrivelse tar sitt 

avstamp i följande artikel ur Barnkonventionen, vilka sammanfattat föreskriver att: 

 

• Barn har rätt att uttrycka sin mening och höras i alla frågor som rör barnet. Hänsyn 

ska tas till barnets åsikter, utifrån barnets ålder och mognad (art 12). 

• Barn har rätt till yttrandefrihet; att tänka, tycka och uttrycka sina åsikter, med respekt 

för andra personers rättigheter (art 13). 

• Barn med funktionsnedsättning har rätt till ett fullvärdigt och anständigt liv samt 

hjälp att aktivt delta i samhället (art 23). 

 

Förutsättningarna för våra barn och unga att få göra sin röst hörd och ha inflytande i frågor 

som berör deras liv bedöms öka i och med införande av ett ungdomsråd. Dock behöver det 

göras tydligt i vilket/a syfte/n inflytandeforumet inrättas och vad det innebär att unga ska 

ges möjlighet att utöva inflytande, samt hur forumet ska integreras i den kommunala 

strukturen i övrigt. I annat fall finns det risk för att det skapas förväntningar kring 

ungdomsrådet som kan bli motstridiga (ur Ungas möjligheter till inflytande på lokal nivå, 

Fokus 19, sid 32). 

 

En återkommande slutsats från utvärderingar och tidigare studier är att satsningar på ungas 

inflytande ofta når en begränsad grupp och att dessa sällan är representativa för unga som 

grupp. Detta gäller i synnerhet för ungdomsråd, som närmast definitionsmässigt innebär att 

det endast är möjligt att ge en mindre grupp av unga inflytande. En rad undersökningar har 

visat att unga med högutbildade föräldrar ofta är överrepresenterade, medan unga med 

utländsk bakgrund och unga som är socioekonomiskt utsatta och/eller har någon 

funktionsvariation ofta är underrepresenterade (ur Nya portar? Ungas politiska delaktighet 

i politiska beslutsprocesser på kommunal nivå, E Andersson, 2015, och Fokus 10. En 

analys av ungas inflytande, Ungdomsstyrelsen, 2010). 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Konsekvenserna av att införa ett ungdomsråd i Tranemo kommun kan, ur ett jämställdhets- 

och rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. Analysen har speglats mot Tranemo 

kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, antagen KF 2012-05-28: 
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1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 

2. Barn och ungas uppväxt 

3. Kommunen som tjänsteleverantör 

4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 

5. Jämställd arbetsgivare 

6. Demokrati och förvaltning 

 

Att införa ett ungdomsråd i Tranemo kommun bör ses som positivt ur ett 

jämställdhetsperspektiv, särskilt med hänsyn till mål 1, 2, 4 och 6 i CEMR-deklarationen. 

Detta givet att syftet med inflytandeforumet och vad det innebär att unga ska ges möjlighet 

att utöva inflytande förtydligas. Det är som ovan sagt även viktigt att det utarbetas en plan 

för hur ungdomsrådet ska integreras i den kommunala strukturen i övrigt. 

 

Arbetet med inflytande och jämställdhet bland unga bör i många avseenden ske  

Parallellt (ur Unga och jämställdhet, Fokus 13, 2013, sid 265). För att stärka jämställdheten 

inom inflytandeområdet är det alltså önskvärt att dessa frågor kopplas samman. En 

reflektion är att jämställdhetsprojekt ofta fokuserat på att stärka tjejer och varit mindre 

inriktade på killars roll i jämställdhetsarbetet. Arbetet i och med ungdomsrådet bör därför 

involvera både tjejer och killar.  

 

Att anta ett normkritiskt perspektiv är dessutom något som blivit allt vanligare de senaste 

åren och som skulle kunna vara ett lämpligt sätt att få tjejer och killar att bryta invanda 

mönster kring inflytande. Det kan också finnas vinster med att  

uppmärksamma att inte alla identifierar sig som tjejer eller killar och att alla inkluderas i 

jämställdhetsarbetet. 

Ekonomisk påverkan 

Ett ungdomsråd med eget anslag kommer att ha en viss ekonomisk påverkan som bedöms 

kunna lösas inom befintlig budgetram, genom samfinansiering från Lärande-, Omsorgs- och 

Samhällssektionen. 

Beslutsunderlag 

LU §5, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelsen 2023-01-05 

Medborgarförslag om ungdomsråd 
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Föredragning och debatt 

Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Emelie Romland (C) yrkar på att ge förvaltningen i uppdrag att återrapportera när 

utredningen är klar. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på Romlands (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 

Beslutet skickas till 

Förslagsställare 

Lärandesektionen 

Omsorgssektionen 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 50 Medborgarförslag om saknad av gymnasieprogram på Tranemo 

gymnasieskolan. KS/2022:318 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Medborgarförslaget avslås. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Det finns alldeles för få sökande till Barn- och Fritidsprogrammet inför hösten 2023, 

nämligen två. Om vi skulle ta hem de elever som är folkbokförda i Tranemo och som för 

närvarande läser detta program i andra kommuner skulle det sammanlagt bli fem elever i 

alla årskurser.  

Söktrycket till Barn- och Fritidsprogrammet bland förstahandsvals elever som är 

folkbokförda i Tranemo kommun har sedan 2017 stadigt legat mellan från två till fyra. För 

elever som är folkbokförda i Svenljunga ligger söktrycket på samma nivå sedan 2020. 

Ärendet 

Therese Leandersson och Marie Hammarstedt har 2022-06-15 lämnat ett medborgarförslag 

om att återinföra Barn- och Fritidsprogrammet på Tranemos gymnasieskola.  

Skolchefen har senast 28 november 2022 brevledes varit i kontakt med förslagsställarna för 

att föra en närmare dialog om deras förslag. 

Förslagsställarna anser att det på Tranemos gymnasieskola (TG) idag inte erbjuds ett 

tillräckligt stort utbud av program, som skulle kunna vara intressanta för tjejer som inte 

avser att läsa högskoleförberande program. Förslagsställarna menar även på att det för 

ungdomarna blir både långa skoldagar och inte samma trygghet när de får resa till Borås 

eller Ulricehamn, som om de skulle få möjlighet att läsa programmet på TG. 

Dessvärre har söktrycket till Barn- och Fritidsprogrammet bland förstahandsvals elever som 

är folkbokförda i Tranemo kommun, sedan 2017 stadigt legat mellan fyra till två. För elever 

som är folkbokförda i Svenljunga ligger söktrycket på samma nivå sedan 2020. Om vi skulle 

ta hem de elever som är folkbokförda i Tranemo och som för närvarande läser detta program 

i andra kommuner skulle det sammanlagt bli fem elever i alla årskurser.  
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Den 27 november 2019 utredde förvaltningen möjligheten att kombinera Barn- och 

Fritidsprogrammet med Vård- och Omsorgsprogrammet. Den slutsats som utredaren Sven-

Olof Egbo, till vardags biträdande rektor på TG, kom fram till var följande:  

”En satsning på Barn och Fritid (BF) skulle på tre läsår kosta 1 250 000 kr. I nuläget finns det tre 

heltidstjänster på Vård och Omsorg (VO/VOX). Jag ser att vi kan ha fem tjänster totalt på BF-

VO/VOX, viss samordningsförtjänst med att kunna samläsa vissa kurser i BF/VO och på det viset 

tjäna in en halv tjänst. Söktrycket till BF är inte så stort, siffror från antagningen.” 

2019 fick förvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheten att starta Barn- och 

Fritidsprogrammet igen i syfte att underlätta kompetensförsörjning (KS/2019:592). Redan då 

konstaterade man att söktrycket var för lågt för att ett återinförande av programmet skulle 

bli kostnadsneutralt. 

I ljuset av ovannämnda utredningar och med tanke på att söktrycket sedan 2019 ytterligare 

minskat kan varken återinförandet av Barn- och Fritidsprogrammet eller tillskapandet av 

kombinationslösningen BF-VO/VOX anses vara ekonomiskt möjliga. 

Barnkonventionen  

Den barnrättsanalys som har gjorts i den fråga som lyfts i denna tjänsteskrivelse tar sitt 

avstamp i artikel 3 ur Barnkonventionen, vilket sammanfattat föreskriver att det som 

bedöms vara barnens bästa ska beaktas i första hand i alla beslut som rör barn. 

 

Förutsättningarna för våra ungdomar att få en fortsatt trygg, lugn och förutsägbar uppväxt 

bedöms som goda om de går sin utbildning på TG. En del av våra unga, inte sällan främst 

tjejer, anger dock vid verksamhetsbesök eller andra samtal med förvaltningen, att de gärna 

vill prova andra sammanhang, efter genomförd grundskola i kommunen.  

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Konsekvenserna av att återinföra Barn- och Fritidsprogrammet på TG alternativt att fortsätta 

att tillhandahålla den utbildningen åt våra elever hos andra huvudmän kan, ur ett 

jämställdhets- och rättighetsperspektiv. sammanfattas som följer. Analysen har speglats mot 

Tranemo kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, antagen KF 2012-05-28: 
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1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 

2. Barn och ungas uppväxt 

3. Kommunen som tjänsteleverantör 

4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 

5. Jämställd arbetsgivare 

6. Demokrati och förvaltning 

 

Lå 22-23 utgör flickorna enbart 38% av de elever som går på Tranemos gymnasieskola. Det 

programutbud som idag finns på TG kan anses vara en bra blandning av 

högskoleförberedande- och yrkesutbildningar (4/4). Dock söker sig många av Tranemos 

flickor till andra kommuner, främst Borås, för program som också erbjuds på TG. De 

program som mest sticker ut i detta avseende är Samhällsvetenskapsprogrammet, 

Naturvetenskapsprogrammet och Vård- och Omsorgsprogrammet.  

 

Att inte återinföra Barn- och fritidsprogrammet kan därför ses som negativt för flickor, 

särskilt med hänsyn tagen till mål 1, 2, 3 och 5 i CEMR-deklarationen. Detta givet att 

söktrycket de nästkommande åren ökar till detta program och att antalet elever i samtliga 

eller någon av årskurserna håller sig runt 20 elever.  

 

Ekonomisk påverkan 

Ett införande av Barn- och Fritid som nytt program skulle medföra en ökning av 

personalkostnaderna med ca 1,8 mkr. Tre lärartjänster behövs för att kunna ge undervisning 

i samtliga ämnen. För att denna kostnad skulle bli neutral skulle det behövas ca 20 elever 

som går programmet i samtliga eller i någon av årskurserna. 

Ett införande av kombinationslösning BF-VO/VOX skulle medföra en ökning av 

personalkostnaderna med ca 1,3 mk. Två och en halv lärartjänster behövs för att kunna ge 

undervisning i samtliga ämnen. För att denna kostnad skulle bli neutral skulle det behövas 

ca 20 elever som går programmet i samtliga eller i någon av årskurserna. 

Beslutsunderlag 

LU §6, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelsen 2022-12-28 

Beslutet skickas till 

Therese Leandersson 

Lärandesektionen 

Stratsys 
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Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 51 Medborgarförslag om Pågående dödligt våld, PDV, övningar för 

skolorna KS/2022:274 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Medborgarförslaget antas 

Beslutsmotivering 

Samsyn råder med förslagsställaren gällande behov av utbildning av all personal inom 

Lärandesektionen inom området pågående dödligt våld för att öka tryggheten i förskolor 

och skolor. Utbildning av all personal planeras genomföras den 6 mars. Tanken är att sedan 

också inventera i varje verksamhet vilka risker som finns och hur man kan agera vid en 

eventuell händelse av dödligt våld. 

Sammanfattning av ärendet 

Emma Nyberg har 2022-05-30 lämnat ett medborgarförslag angående Pågående dödligt våld 

(PDV) och övning på skolorna för att kunna bemöta detta.  

Medborgarförslaget antas. En utbildning planeras att genomföras den 6 mars genom extern 

föreläsare. Handlingsplaner kommer att tas fram för varje verksamhet för att förebygga och 

skapa både praktisk och mental förberedelse. 

Rutiner skapas också för att över tid upprätthålla kunskapen om pågående dödligt våld. 

Ärendet 

Emma Nyberg har 2022-05-30 lämnat ett medborgarförslag om Pågående dödligt våld, PDV, 

övningar för skolorna. Förslagsställaren anser att Tranemo kommun bör ha en ökad trygghet på 

sina skolor och att man förutom brandövningar bör ha som en ny standard att ha PDV, pågående 

dödligt våld, övningar på våra skolor. Att all personal och elever på skolorna bör veta likaväl som 

brandutrymning att inrymma vid en eventuell PDV-attack 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2023-01-20 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Vid samtalet redogjorde förslagsställaren att avsikten med 

medborgarförslaget var att lyfta upp vikten av förberedelse för lärare och elever att hantera 

en eventuell situation med pågående dödligt våld. Att det likväl som det finns kunskaper om 

utrymning vid brand, också borde finnas kunskaper om hur inrymning kan genomföras vid 

pågående dödligt våld. Rutiner vid och kompetensutveckling kring PDV bör vara en del av 

det förebyggande arbetet på skolor och förskolor, anser förslagsställaren. 
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Förvaltningen har sedan tidigare identifierat liknande behov som förslagsställaren 

framhåller i sin skrivelse. Verksamheterna inom Lärandesektionen har inte haft några 

tydliga rutiner för hur man agerar vid yttre våld. I våra grannkommuner, särskilt i Borås, har 

man de senaste två åren arbetat med denna fråga både på enhets- och förvaltningsnivå. 

Tankar har därför funnits sedan läsårsstarten om att tillsätta arbetsgrupp som tar fram rutin 

för hur de olika verksamheterna inom Lärandesektionen skall agera vid pågående yttre våld.  

Mot denna bakgrund och på uppdrag av skolchefen tillsattes tidigt under hösten 2022 en 

arbetsgrupp med uppgift att ta fram ett förslag till rutin vid pågående yttre våld. En plan för 

kompetensutveckling skulle också bifogas rutinen.  

Arbetsgruppen bestod av: 

• Administrativ chef Lärandesektionen 

• Säkerhetssamordnare 

• Projektledare Samhällssektionen 

• Bitr Rektor Gymnasiet 

• Bitr Rektor Tranängskolan 7 - 9 

• Rektor Länghems förskoleområde 

• Huvudskyddsombud Lärarnas Riksförbund 

• Huvudskyddsombud Lärarförbundet 

 

Arbetsgruppen har träffats under hösten vid två tillfällen och tagit fram följande process och 

insatser: 

• Föreläsning av Lena Liljedahl 6 mars för all personal inom Lärandesektionen och 

även personal från andra sektioner som arbetar inom verksamheten kommer ges 

möjlighet att delta. 

• Föreläsaren förbereder genom att kort informera chefsgruppen på chefsmöte i 

februari. 

• Rutiner tas fram för Lärandesektionen för att upprätthålla kompetens och 

ansvarsfördelning. Omfattar också hur vi informerar nyanställda. 

• Mall för handlingsplan tas fram så att varje verksamhet får stöd i att inventera och 

utforma åtgärder.  
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• I arbetet att skapa denna lokala handlingsplan kommer stöd att ges från 

Trygghetssamordnare och workshop genomföras med rektorer och representanter 

från samtliga verksamheter 

Samsyn råder med förslagsställaren gällande behov av utbildning av all personal inom 

Lärandesektionen inom området pågående dödligt våld för att öka tryggheten i förskolor 

och skolor. Även om förvaltningen delvis redan arbetar med frågan behöver processer och 

rutiner också förankras hos KF, varför förvaltningen föreslår KS att anta medborgarförslaget. 

Barnkonventionen  

Att anta motionen medför inga negativa effekter ur ett barnrättsperspetiv. 

Insatserna bedöms leda till ökad trygghet samt minska effekterna från en eventuell händelse 

som kan kategoriseras som PDV. 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Att anta motionen har ingen negativ påverkan utifrån ett jämställdhets- och 

rättighetsperspektiv. Insatserna omfattar samliga barn/elever och personal inom alla 

verksamheter. 

Ekonomisk påverkan 

De kostnader som förslaget medför är: 

- Föreläsare 6 mars enligt offert 27 000 kr 

- Webverktyg för årlig repetition och utbildning av nya medarbetare för 

upprätthållande av kompetensen inom området. Offert 40 000 kr (engångskostnad). 

Kostnaderna ovan belastar Lärandesektionens driftsbudget för 2023. 

Beslutsunderlag 

LU §7, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelsen 2023-01-20 

Medborgarförslag ” Pågående dödligt våld, PDV, övningar för skolorna” 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Förslagsställare 

Lärandesektionen 
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Servicesektionen 

Samhällssektionen 

Ekonomiavdelningen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 52 Motion om ökad trygghet i våra skolor - Moderaterna KS/2022:276 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Motionen antas. 

• Återkoppla framtagen rutin vid pågående dödligt våld med tillhörande plan för 

kompetensutveckling av all personal inom Lärandesektionen. 

Beslutsmotivering 

Samsyn råder med motionärerna gällande behov av utbildning av all personal inom 

Lärandesektionen inom området pågående dödligt våld för att öka tryggheten i förskolor 

och skolor. Förvaltningen har sedan tidigare identifierat samma behov som motionärerna 

framhåller i sin skrivelse. Tankar har därför funnits sedan läsårsstarten om att tillsätta 

arbetsgrupp som tar fram rutin för hur de olika verksamheterna inom Lärandesektionen 

skall agera vid pågående yttre våld. Även om förvaltningen delvis redan arbetar med frågan 

behöver processer och rutiner förankras hos KF, varför förvaltningen föreslår KS att anta 

motionen. 

Ärendet 

Stephan Bergman, Kathleen Wireklev och Ellinor Liljegren Kalmar har 2022-05-30 lämnat en 

motion angående Ökad trygghet i våra skolor där de framhåller att det behöver tas ett samlat 

och tydligt grepp kring utbildning angående Pågående Dödligt Våld (PDV). De yrkar därför 

på: 

- att utbildningar om PDV sätts högt på agendan inom skolorna i Tranemo kommun. 

- att arbetet snarast påbörjas i en samordnad form från skolans ledning  

Detta i syfte att skapa förutsättningar för en tryggare arbetsmiljö inom kommunens skolor, 

anger motionärerna. 

Förvaltningen var i kontakt med Stephan Bergman  2022-10-17 för att ge motionären tillfälle 

att utveckla sitt förslag. Vid samtalet framkom det att det är ökad trygghet genom 

kompetensutveckling inom PDV som avses. 

Motionen anger att den riktas till skolan i Tranemo kommun och det förtydligades att den 

avser gälla alla verksamhetsformer dvs förskola, grundskola, grundsärskola, 

ungdomsgymnasiet, vuxenutbildningen och SFI. 

Förvaltningen har sedan tidigare identifierat liknande behov som motionärerna framhåller i 

sin skrivelse. Verksamheterna inom Lärandesektionen har inte haft några tydliga rutiner för 

hur man agerar vid yttre våld. I våra grannkommuner, särskilt i Borås, har man de senaste 

två åren arbetat med denna fråga både på enhets- och förvaltningsnivå. Tankar har därför 
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funnits sedan läsårsstarten om att tillsätta arbetsgrupp som tar fram rutin för hur de olika 

verksamheterna inom Lärandesektionen skall agera vid pågående yttre våld.  

Mot denna bakgrund och på uppdrag av skolchefen tillsattes tidigt under hösten 2022 en 

arbetsgrupp med uppgift att ta fram ett förslag till rutin vid pågående yttre våld. En plan för 

kompetensutveckling skulle också bifogas rutinen.  

Arbetsgruppen bestod av: 

- Administrativ chef Lärandesektionen 

- Säkerhetssamordnare 

- Projektledare Samhällssektionen 

- Bitr Rektor Gymnasiet 

- Bitr Rektor Tranängskolan 7 - 9 

- Rektor Länghems förskoleområde 

- Huvudskyddsombud Lärarnas Riksförbund 

- Huvudskyddsombud Lärarförbundet 

 

Arbetsgruppen har träffats vid två tillfällen under hösten och tagit fram följande förslag till 

process och insatser: 

- Föreläsning av Lena Liljedahl 6 mars för all personal inom Lärandesektionen och 

även personal från andra sektioner som arbetar inom verksamheten kommer att ges 

möjlighet att delta. 

- Föreläsaren förbereder genom att kort informera chefsgruppen på chefsmöte i 

februari. 

- Rutiner tas fram för Lärandesektionen för att upprätthålla kompetens och 

ansvarsfördelning. Omfattar också hur vi informerar nyanställda. 

- Mall för handlingsplan tas fram så att varje verksamhet får stöd i att inventera risker 

och utforma åtgärder.  

- I arbetet att skapa denna lokala handlingsplan kommer stöd att ges från 

Trygghetssamordnare och workshop genomföras med rektorer och representanter 

från samtliga verksamheter 
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Samsyn råder med motionärerna gällande behov av utbildning av all personal inom 

Lärandesektionen inom området pågående dödligt våld för att öka tryggheten i förskolor 

och skolor. Även om förvaltningen delvis redan arbetar med frågan behöver processer och 

rutiner förankras hos KF, varför förvaltningen föreslår KS att anta motionen och ge 

förvaltningen i uppdrag att återkoppla framtagen rutin vid pågående dödligt våld med 

tillhörande plan för kompetensutveckling av all personal inom Lärandesektionen. 

Barnkonventionen  

Att anta motionen medför inga negativa effekter ur ett barnrättsperspetiv. 

Insatserna bedöms leda till ökad trygghet samt minska effekterna från en eventuell händelse 

som kan kategoriseras som PDV. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Att anta motionen har ingen negativ påverkan utifrån ett jämställdhets- och 

rättighetsperspektiv. Insatserna omfattar samliga barn/elever och personal inom alla 

verksamheter. 

Ekonomisk påverkan 

De kostnader som förslaget medför är: 

- Föreläsare 6 mars enligt offert 27 000 kr 

- Webverktyg för årlig repetition och utbildning av nya medarbetare för 

upprätthållande av kompetensen inom området. Offert 40 000 kr (engångskostnad). 

Kostnaderna ovan belastar Lärandesektionens driftsbudget för 2023. 

Beslutsunderlag 

LU §8, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelsen 2023-01-20 

Motion ” Ökad trygghet i våra skolor” 

Beslutet skickas till 

Motionärer 

Lärandesektionen 

Servicesektionen 

Samhällssektionen 

Ekonomiavdelningen 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
1e

63
57

87
-b

db
9-

4a
13

-a
72

d-
9c

2c
06

ea
ca

09



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-03-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 69 

 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige  
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§ 53 Ersättning till fristående gymnasieskolor 2023 KS/2023:14 

Kommunstyrelsens beslut 

• Fastställer ersättningsbelopp per elev till fristående gymnasieskolor för kalenderåret 

2023 enligt bilaga.  

 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Enligt skollagen 2010:800 16 kap 52-55 §, ska kommunen ge ersättning till fristående 

gymnasieskolor som undervisar elever som är folkbokförda i Tranemo kommun. 

Ärendet 

För de program som Tranemo kommun själv tillhandahåller i sin gymnasieskola erhåller den 

fristående skolan ett grundbelopp baserat på kommunens egna budgeterade kostnader för 

respektive program. För program som kommunen inte själv tillhandahåller tillämpas en 

riksprislista som innehåller programkostnader baserade på redovisade uppgifter från landets 

kommuner. Ersättningen ska bygga på budgeten för 2023. 

Barnkonventionen  

Ärendet om ersättningsbeloppen säkerställer att elever i fristående gymnasieskolor får 

samma förutsättningar för en god utbildning som i Tranemo kommuns gymnasieskola.  

Ekonomisk påverkan 

De nya ersättningsbeloppen påverkar kostnaderna för ersättningarna till fristående 

gymnasieskolor där vi har elever som går program som även finns på Tranemo 

gymnasieskola. De nya ersättningsbeloppen påverkar även intäkterna för elever från andra 

kommuner som går på Tranemo gymnasieskola.  

 

Jämställdhetsperspektiv 

Har ingen påverkan i ärendet. 

Beslutsunderlag 

LU §10, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelse 2023-01-05 

Ersättning till fristående gymnasieskolor 2023, 2023-01-04 
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Uppgift om hur beslutet kan överklagas 

Beslutet kan överklagas till Förvaltningsrätten i Jönköping. Överklagande ska ha kommit in 

till Tranemo kommun, lärandesektionen inom tre veckor från den dag den fristående 

gymnasieskolan fick del av beslutet. 

Beslutet skickas till 

Ekonomifunktionen 

AcadeMedia 

Aspero Friskolor AB 

Motorsportgymnasiet 

Lärande i Sverige AB 

Sveriges ridgymnasium AB 

Strömma naturbrukscentrum AB 

Skanskaskolan i Växjö AB 

Thorengruppen AB 

Segragymnasiet AB 

info@academedia.se 

Pilefeltsgatan 53 

Nennesmovägen 20 

info@larande.se 

ekonomi@ridgymnasium.nu 

info@strommanaturbruk.se 

skanskagymnasiet@skanska.se 

info@thorengruppen.se 

kontakt@segrag.se 

 

302 50 

334 33 

 

Halmstad 

Anderstorp 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Ersättning till fristående gymnasieskolor 2023, 2023-01-04 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 54 Anmälan om kränkningar till huvudman 2023 KS/2023:21 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner redovisningen av inkomna anmälningar av kränkning till huvudmannen.  

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Skolans arbete mot diskriminering och kränkande behandling regleras i skollagen. Följande 

paragraf beskriver vad som gäller:  

”En lärare, förskollärare eller annan personal som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig 

ha blivit utsatt för kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till 

rektorn. En rektor som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig ha blivit utsatt för 

kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till huvudmannen. 

Huvudmannen är skyldig att skyndsamt utreda omständigheterna kring de uppgivna kränkningarna 

och i förekommande fall vidta de åtgärder som skäligen kan krävas för att förhindra kränkande 

behandling i framtiden.” Skollagen 2010:800 6 kap. 10 §  

Huvudmannens ansvar att utreda och åtgärda är i Tranemo kommun delegerat till rektor 

och bitr. rektor. Detta redovisas separat som delegationsbeslut. 

Ärendet 

Lärandesektionen redovisar till varje utskottssammanträde de anmälningar om kränkning 

som har inkommit sedan förra sammanträdet. Från 2023 redovisas endast utförligare 

sammanställning och analys av de kränkningsärenden som inkommit under läsåret efter 

läsårsslut. I tabellen nedan redovisas de sju anmälningar som inkommit sedan förra 

utskottsmötet.  

Tabell 1. Anmälda kränkningar inkomna 2023-01-05—2023-02-07 

Skolform Utsatt 

barn/elev 

 Inblandade  Typ av 

kränkning 

 Diskriminerings

-grund 

Vilken/

Vilka 

Grundskola  

f-3 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Flicka 

1 Fysisk 1 Nej 0 

Grundskola  

F-6 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Flicka 

1 Fysisk 1 Nej 0 

Grundskola  

F-6 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Flicka 

1 Fysisk 1 Ja 7 

Fritidshem Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Pojke 

1 Fysisk 1 Nej 0 
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Grundskola  

f-6 

Elev/ 

Pojke 

1 Elev/ 

Flickor 

1 Muntlig 1 Ja 7 

Grundskola  

f-6 

Elev/ 

Flicka 

1 Elev/ 

Pojke 

1 Muntlig 1 Ja 3 

Grundskola  

f-6 

Elev/ 

Pojke 

1 Elev/ 

Pojke 

1 Fysisk 1 Nej 0 

         

Tabell 2. Anmälda kränkningar kopplad till diskrimineringsgrund inkomna  

2023-01-05—2023-02-07 

Diskrimineringsgrunder Antal 

1.Kön  

2. Könsöverskridande identitet  

3. Etnicitet 1 

4. Funktionshinder  

5. Sexuell läggning  

6. Ålder  

7. Religion 2 

Barnkonventionen  

Alla barn och elever ska känna sig trygga och respekterade som de är. Detta är reglerat i 

såväl barnkonventionen som skollagen. Rutinerna för anmälan och utredning av 

kränkningar och diskriminering är en del av Lärandesektionens trygghetsarbete, 

sammantaget syftar till att uppnå trygghet och trivsel för alla barn och elever i 

verksamheten.   

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys 

I ärendet 2022-01-05—2023-02-07 så är det 2 pojkar och 5 flickor som blivit utsatta för 

kränkningar.  

I de fall där pojkar varit utsatta för kränkningar så handlar det om fysiska och muntliga 

kränkningar.   

Av de 2 pojkarna som utsatts, så är det 1 av dem som utsatts av andra pojkar och 1 som 

utsatts av flickor. 

1 av totalt 3 fall av kränkandebehandling utifrån diskrimineringsgrunderna var gentemot 

pojkar, där Religion förekom mest.  
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När det kommer till flickornas kränkningar så handlar det om fysiska och muntliga 

kränkningar. 

Av de 5 flickor som utsatts, så är det 2 av dem som utsatts av andra pojkar och 3 som utsatts 

av flickor. 

2 av totalt 3 fall av kränkandebehandling utifrån diskrimineringsgrunderna var riktat 

gentemot flickor, vilka var Religion och Etnicitet. 

Beslutsunderlag 

LU §15, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelse 2023-02-08  

 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Pågående 
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§ 55 Internkontrollplan 2023 KS/2023:45 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner internkontrollplan 2023.  

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Syftet med internkontroll är att främja en fungerande ledning av kommunens verksamhet, 

att förebygga och hantera risker, att utnyttja möjligheter och styrkor samt att kontinuerligt 

utveckla verksamheten. Den interna kontrollen ska ses som en naturlig del av 

verksamhetsutvecklingen i kommunen. 

Planeringsprocess 

I enlighet med Tranemo kommuns planeringsprocess sker identifiering av risker och 

planering av interna kontroller i planerings- och uppföljningsprocessen.  

Kommunstyrelsens roll och ansvar 

Enligt kommunallagen 6 kap 1 och 3 §§ har kommunstyrelsen ansvar för att leda, samordna, 

styra och ha uppsikt över kommunens och nämndernas verksamheter. Kommunstyrelsen 

ska som grund för sin styrning genomföra riskbedömningar för den samlade verksamheten 

som senare ligger till grund för planering av kontroller.  

Gruppövning av kommunstyrelsen 19 januari 2023 

Kommunstyrelsen genomförde 2023-01-19 en gruppövning med tillhörande riskbedömning. 

Riskbedömningen utgick från tre frågeställningar.  

Fråga 1: Ska alla föreslagna risker med till internkontrollen?  

Fråga 2: Finns det någon sannolikhet/konsekvens gruppen bedömer annorlunda jämfört med 

förvaltningens bedömning?  

Fråga 3: Ska ytterligare någon risk adderas?  

Kommunstyrelsens bedömning var att samtliga av förvaltningen föreslagna risker skulle 

med till internkontrollen, sammanlagt uppgår dessa till tio stycken. Kommunstyrelsen 

delade förvaltningens bedömning i de flesta sannolikhets- och konsekvensbedömningar 

under gruppövningen, med några undantag. De inspel som kom ifrån grupperna var 

följande:  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
1e

63
57

87
-b

db
9-

4a
13

-a
72

d-
9c

2c
06

ea
ca

09



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-03-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 76 

 

1. Konsekvensbedömningen för risken ”icke-korrekta rekvisitioner” bör höjas från en 

trea (kännbar) till en fyra (allvarlig).  

2. Konsekvensbedömningen för risken ”att delegeringsordningen inte efterlevs” bör 

höjas från en trea (kännbar) till en fyra (allvarlig).  

3. Sannolikhetsbedömningen för risken ”styrmodellen efterlevs inte” bör höjas från en 

trea (möjlig) till en fyra (allvarlig). 

4. Sannolikhetsbedömningen för risken ”att vi inte omhändertar inkomna 

visselblåsarärenden” bör höjas från en tvåa (mindre sannolik) till en trea (möjlig). 

5. Konsekvensbedömningen för risken ”rättsosäker myndighetshandläggning inom 

socialtjänst” bör höjas från en trea (kännbar) till en fyra (allvarlig). 

Det fanns under gruppövningen inte en majoritet av grupperna som framförde samma 

förändringsförslag. Utifrån inspelen har förvaltningen ändå gjort en värdering av varje 

punkt. Utifrån inspelen och förvaltningens värdering av dessa föreslås följande förändringar 

i jämförelse med utgångsförslaget:  

1. Sannolikhetsbedömningen för risken ”att vi inte omhändertar inkomna 

visselblåsarärenden” höjs från en tvåa (mindre sannolik) till en trea (möjlig). 

2. Konsekvensbedömningen för risken ”rättsosäker myndighetshandläggning inom 

socialtjänst” höjs från en trea (kännbar) till en fyra (allvarlig).  

Motivering till att förvaltningen inte föreslår att de andra inkomna inspel från 

gruppövningen:  

Konsekvensbedömningen för risken ”icke-korrekta rekvisitioner” bör höjas från en trea 

(kännbar) till en fyra (allvarlig).  

• Förvaltningen bedömer att det inte föreligger en allvarlig konsekvens för risken. Det 

som händer om risken inträffar är att det blir fel, vilket kan innebära att kommunens 

varumärke skadas. Därför bör konsekvensen fortsatt vara en trea istället för en fyra.  

Konsekvensbedömningen för risken ”att delegeringsordningen inte efterlevs” bör höjas från 

en trea (kännbar) till en fyra (allvarlig).  

• Förvaltningen bedömer att det inte föreligger en så pass allvarlig konsekvens för 

risken baserat på att de typer av beslut vi tar på delegation inte ger den konsekvens 

och allvarlighetsgrad som motiverar en fyra.  

Sannolikhetsbedömningen för risken ”styrmodellen efterlevs inte” bör höjas från en trea 

(möjlig) till en fyra (allvarlig). 

• Förvaltningen bedömer att risken inte bör vara röd. Det baseras främst på att vi 

genomför uppföljningar med medarbetare och chefer varje år och har ett 

kontinuerligt förbättringsarbete kopplat till metoden.  
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Övriga inspel 

Utöver inspel från gruppövningen på de risker förvaltningen föreslog inkom frågor om det 

är möjligt att addera en risk kopplat till kompetensförsörjning. Denna risk omhändertas 

redan inom ramen för vår gemensamma personalnämnds internkontrollplan. För att 

undvika dubbelrapportering är därför förvaltningens förslag att enbart ha med risken där.  

Det inkom också under gruppövningen inspel avseende att addera en risk kopplat till 

anmälan av kränkningar till huvudman inom skolan. Förvaltningen bedömer att det är en 

lämplig risk att lägga till i planen. Förvaltningen föreslår således att internkontrollplanen 

2023 består av nedanstående 11 risker.  

1. Felaktiga attestbehörigheter  

2. Anställda hanterar fakturor och är jäviga 

3. Icke-korrekta rekvisitioner 

4. Kvitton biläggs inte faktura 

5. Styrmodellen efterlevs inte 

6. Att delegeringsordningen inte efterlevs 

7. Att vi inte omhändertar inkomna visselblåsarärenden 

8. Att elever inte får den undervisning de har rätt till på grund av frånvaro 

9. Försämrad arbetsmiljö på grund av bristfälliga lokaler 

10. Rättsosäker myndighetshandläggning inom socialtjänst 

11. Bristande efterlevnad av rutiner kring kränkningar i skolan  

Ekonomisk påverkan 

Då ärendet inte medför några direkta ekonomiska transaktioner har det heller inte någon 

direkt ekonomisk påverkan. De indirekta effekterna väntas å andra sidan vara ett bättre 

resursutnyttjande av kommunala medel.  

Barnkonventionen  

Ett väl fungerande ekonomiskt resursutnyttjande tillsammans med efterlevnad av lagar och 

regler gynnar alla, däribland barn. I årets internkontrollplan berör risken avseende att elever 

inte får undervisning på grund av frånvaro särskilt barn, vilken kan kopplas samman med 

artikel 28 i barnkonventionen om barns rätt till utbildning där grundskolan ska vara 

obligatorisk, kostnadsfri och tillgänglig för alla. 

Beslutsunderlag 

AU §24, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelse 2023-01-31 

Internkontrollplan 2023 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
1e

63
57

87
-b

db
9-

4a
13

-a
72

d-
9c

2c
06

ea
ca

09



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-03-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 78 

 

Föredragning och debatt 

Planeringschef Tobias Edoff föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Kommunledningsstaben 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 56 Revidering av reglemente för Samverkansnämnd arbetsmarknad 

KS/2022:508 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Antar reglemente för samverkansnämnd arbetsmarknad 

• Upphäver tidigare antaget reglemente 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Vid ny mandatperiod ska reglemente för nämnderna ses över och vid behov revideras. 

Följande ändringar föreslås: 

• § 2 att samverkansnämnd arbetsmarknad har beredningsansvaret övergripande för 

arbetsmarknads- och integrationsfrågor. 

• § 11 Protokollet ska, om alla justerare kan, justeras digitalt 

Utöver följande föreslagna revideringar sker inte mer än redaktionella förändringar. Det 

innebär bland annat att styrdokumentet uppdateras i de nya dokumentmallar som 

Svenljunga kommun tagit fram för att öka tillgängligheten 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet påverkas inte ur ett ekonomiskt perspektiv. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet påverkas inte ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §27, 2023-03-09 

Tjänsteskrivelse 2023-01-04 

Reglemente för Samverkansnämnd arbetsmarknad 

Tjänsteutlåtande SAMA- 2022-18, 2022-10-27 Samverkansnämnd arbetsmarknad 
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Bilaga Samverkansnämnds arbetsmarknads protokoll 2022-11-10 § 44 

Svenljunga Kommunfullmäktiges protokoll 2023-02-06, § 15 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Svenljunga kommun 

Författningssamlingen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 

 

  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
1e

63
57

87
-b

db
9-

4a
13

-a
72

d-
9c

2c
06

ea
ca

09



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-03-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 81 

 

§ 57 Motioner och medborgarförslag under beredning vår 2023 

KS/2023:109 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Noterar informationen. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Enligt antagna regler för handläggning av motioner och medborgarförslag ska 

kommunstyrelsen redovisa antal samt beräknad svarstid för inkomna medborgarförslag och 

motioner. Detta ska göras två gånger om året till kommunfullmäktige. 

Vid avstämning 2023-02-22 finns det 14 motioner och 27 medborgarförslag under beredning. 

Kommunfullmäktige beslutade, 2015-04-27 §37, att vid redovisningen av motioner och 

medborgarförslag under beredning redovisas vad som framkommit i beredningen av 

motioner och medborgarförslag vars beredningstid kommer passera 1års tid, samt att 

kommunfullmäktige får möjlighet att avskriva motioner och medborgarförslag efter att 

informationen givits. 

Vid avstämningsdatumet finns det inga motioner men ett medborgarförslag som har 

passerat gränsen. 

Barnkonventionen  

Avstämningen är en kontroll av att den demokratiska processen med motioner och 

medborgarförslag efterlevs. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §28, 2023-03-09 

Tjänsteskrivelse 2023-02-16 

Motioner 
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Medborgarförslag 

Motioner och medborgarförslag som passerat 1-årsgränsen 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 58 Sjuhärads samordningsförbund - Årsredovisning och 

revisionsberättelse 2022 KS/2023:117 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Godkänner årsredovisning 2022 för Sjuhärads samordningsförbund. 

• Beviljar ansvarsfrihet till styrelsen och dess ledamöter. 

Ärendet 

Sjuhärads samordningsförbundet är en fristående juridisk organisation med 

Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Västra Götalandsregionen samt Borås Stad, 

Bollebygd, Herrljunga, Mark, Svenljunga, Tranemo, Ulricehamn och Vårgårda kommuner 

som medlemmar. Samordningsförbundet är ett sätt att finansiera rehabilitering samt att 

arbeta för nytänkande och flexibilitet. 

Ägarparterna bidrar med varsin del till medlemsfinansieringen och för kommunerna står 

deras andel i relation till befolkningsmängd vid föregående halvårsskifte. För år 2022 har 

Tranemo kommun bidragit med 261 000 kronor.  

Samordningsförbundet har för 2022 redovisat ett nollresultat (-61 konor) vilket innebär att 

alla aktiviteter har kunnat genomföras fullt ut i linje med budgeten.  

För att bedriva verksamheten har styrelsen bedömt att förbundet har ett långsiktigt behov av 

eget kapital på minst 2 000 000 kronor. Samordningsförbundet har redovisat ett eget kapital 

på 3 842 877 kronor för 2022 vilket innebär att de uppfylla förbundsstyrelsens framtida 

målsättning.  

Revisorer från Borås Stad och revisionsbyrå KPMG har granskat årsredovisningen samt 

styrelsens förvaltning. De har bedömt att årsredovisningen för 2022 har upprättats i enlighet 

med årsredovisningslagen och ger en rättvisande bild av dess resultat och ställning. De gör 

också bedömningen att styrelsen har utfört sitt uppdrag i enlighet med stadgarna och att 

verksamheten har skötts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen har varit tillräcklig. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan.  

 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
1e

63
57

87
-b

db
9-

4a
13

-a
72

d-
9c

2c
06

ea
ca

09



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-03-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 84 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

AU §35, 2023-03-09 

Tjänsteskrivelse 2023-02-22. 

Årsredovisning 2022 för Sjuhärads samordningsförbud  

Fråga om ansvarsfrihet Sjuhärads samordningsförbud 

Rapport Granskning av Sjuhärads samordningsförbud 

Revisionsberättelse från förtroendevalda revisorer Sjuhärads samordningsförbud 

Revisionsberättelse statens upphandlade revisorer 2022 Sjuhärads samordningsförbud 

Beslutet skickas till 

Sjuhärads samordningsförbud 

Ekonomifunktionen  

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 59 Majoritetens handlingsprogram KS/2023:94 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Antar majoritetens handlingsprogram för mandatperioden 2023–2026. 

• Handlingsprogrammet är en viljeinriktning och varje enskild punkt behöver 

föranledas av ett särskilt beslut i rätt politisk instans. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Socialdemokraterna, Centerpartiet och Liberalerna har bestämt sig för att samarbeta om att 

styra och leda Tranemo kommun under mandatperioden 2023 - 2026. Den sakpolitiska 

grunden för samarbetet och vad majoriteten vill jobba med under mandatperioden har 

sammanställts i ett handlingsprogram. 

Beslutsunderlag 

AU §21, 2023-02-09 

Majoritetens handlingsprogram 

Yrkande från M+KD, KS 2023-03-30 

Föredragning och debatt 

2e vice ordförande Lennart Haglund (C) föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

1e vice ordförande Niklas Gardewik (M) har tillsammans med Kathleen Wireklev (M) och 

Brigitte Barenfeld (KD) inkommit med en skrivelse där de yrkar på avslag till majoritetens 

handlingsprogram med följande motivering; 

”S, C och L har bestämt sig för att samarbeta om att styra och leda Tranemo kommun under 

mandatperioden. Partierna har i ett handlingsprogram sammanställt grunden för det sakpolitiska 

samarbetet som avses för perioden.  

Förslag till beslut är att anta programmet, vilket vi menar är fel mot bakgrund av frågans karaktär. 

Politiska program hör hemma i partierna och är ett dokument för partierna att utgå ifrån för att 

formulera och lägga fram politiska förslag, det är varje partikonstellation uppgift att inarbeta sina 

handlingsprogram i det budgetförslag som läggs fram för KF för beslut varje år. Att kommunstyrelsen 

och kommunfullmäktige antar ovan nämnda program blir till intet förpliktigande.  

Ärendet är ett program som tar upp värderingar och utvecklingsområden. Programmet innehåller med 

andra ord inga konkreta genomförbara förslag. I den mån utvecklingsområdena uppfattas som förslag, 
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vill vi påtala att dessa i så fall måste beredas av förvaltningen, för att kunna tas upp som nya ärenden 

med förslag till beslut.  

Mot bakgrund av ovan vill vi avslå ärendet. Politiska ambitioner, såsom skrivningar om 

grundläggande värderingar som föreslås antas, utgör inte uppdrag till förvaltningen.  

Vi har en hög ambition för att utveckla Tranemo till en kommun där det är attraktivt att leva, bo och 

arbeta. Denna utveckling ställer nya krav på ledning och styrning och ekonomiskt ansvar. M, KD 

förslag kan därtill summeras i utvecklingsområdena; trygghet i stadsmiljö och omsorgerna, kvalitativ 

skola, bättre villkor för företag, bättre integration och attraktiva boenden.  

Vi avser återkomma i sedvanlig ordning med politiska förslag i såväl budgetarbetet som genom 

yrkanden och motioner.” 

 

Johnny Letth (oberoende (SD)) och Johnny Johansson (SD) yrkar bifall till Gardewiks (M) 

yrkande. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer Gardewiks (M) avslagsyrkande mot allmänna utskottets förslag och 

finner att kommunstyrelsens bifaller allmänna utskottets förslag. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Driton Bilalli (S) yrkar på följande tillägg till beslutet; ”Handlingsprogrammet är 

en viljeinriktning och varje enskild punkt behöver föranledas av ett särskilt beslut i rätt 

politisk instans”. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på sitt tilläggsyrkande. Tilläggsyrkandet bifalles. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Samtliga sektioner 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 60 Ej verkställda beslut 2021 kvartal 3 KS/2021:18 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 

har lämnats för tredje kvartalet år 2021. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 

kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 

månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 

beslut enligt LSS och SoL. 

Ärendet 

Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 

individrapport över ej verkställda beslut under första kvartalet år 2021 till Inspektionen för 

vård och omsorg. 

Enligt rapporten finns 2 beslut inom äldreomsorg enligt SoL och 1 beslut enligt LSS som ej 

verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  

Barnkonventionen  

Ingen påverkan enligt barnkonventionen.  

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

OU §7, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelse 2022-12-28 

Föredragning och debatt 

Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Revisorerna 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 61 Ej verkställda beslut 2021 kvartal 4 KS/2021:18 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 

har lämnats för fjärde kvartalet år 2021. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 

kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 

månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 

beslut enligt LSS och SoL. 

Ärendet 

Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 

individrapport över ej verkställda beslut under fjärde kvartalet år 2021 till Inspektionen för 

vård och omsorg. 

Enligt rapporten finns 4 beslut inom äldreomsorg enligt SoL och 1 beslut enligt LSS som ej 

verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  

Barnkonventionen  

Ingen påverkan enligt barnkonventionen. 

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

OU §6, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelse 2022-12-28 

Föredragning och debatt 

Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Revisorerna 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 62 Ej verkställda beslut 2022 kvartal 1 KS/2022:15 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 

har lämnats för första kvartalet år 2022. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 

kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 

månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 

beslut enligt LSS och SoL. 

Ärendet 

Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 

individrapport över ej verkställda beslut under första kvartalet år 2022 till Inspektionen för 

vård och omsorg. 

Enligt rapporten finns 6 beslut inom äldreomsorg enligt SoL och 1 beslut enligt LSS som ej 

verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  

Barnkonventionen  

Ingen påverkan enligt barnkonventionen. 

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ingen påverkan utifrån ett jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

OU §8, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelse 2023-03-31022-12-16 

Föredragning och debatt 

Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 

Myndighetsfunktionen 

Revisorerna 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige  

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 63 Ej verkställda beslut 2022 kvartal 2 KS/2022:15 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 

har lämnats för andra kvartalet år 2022. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 

kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 

månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 

beslut enligt LSS och SoL. 

Ärendet 

Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 

individrapport över ej verkställda beslut under andra kvartalet år 2022 till Inspektionen för 

vård och omsorg. 

Enligt rapporten finns 3 beslut inom äldreomsorg enligt SoL och 2 beslut enligt LSS som ej 

verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  

Barnkonventionen  

Ingen påverkan enligt barnkonventionen.  

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

OU §9, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelse 2022-12-22 

Föredragning och debatt 

Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Revisorerna 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige  

Status  

Kommunfullmäktige 

 

  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
1e

63
57

87
-b

db
9-

4a
13

-a
72

d-
9c

2c
06

ea
ca

09



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-03-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 95 

 

§ 64 Ej verkställda beslut 2022 kvartal 3 KS/2022:15 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 

har lämnats för tredje kvartalet år 2022. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 

kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 

månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 

beslut enligt LSS och SoL. 

Ärendet 

Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 

individrapport över ej verkställda beslut under tredje kvartalet år 2022 till Inspektionen för 

vård och omsorg. 

Enligt rapporten finns 3 beslut inom äldreomsorg enligt SoL och 3 beslut inom LSS som ej 

verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  

Barnkonventionen  

Ingen påverkan enligt barnkonventionen.  

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

OU §10, 2023-02-16 

Tjänsteskrivelse 2022-12-22 

Föredragning och debatt 

Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Revisorerna 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 65 Information från förvaltningen KS/2023:1 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner förvaltningens information och månadsuppföljningen.  

• Ger förvaltningen i uppdrag att i samband med kommande tertialuppföljning 

redovisa förslag på åtgärder för en budget i balans hos sektionerna.  

• Omfördelar 4 miljoner kronor från reserven i investeringsbudget 2023–2027 till bro i 

Uddebo.   

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Förvaltningens information till kommunstyrelsen 

Heltidsresan 

Vid föregående kommunstyrelsesammanträdet ställdes en fråga gällande hur arbetet går 

med ”heltidsresan”. Förvaltningen redogör för det under sammanträdet den 30 mars.  

Anmälan till IMY om personuppgiftsincident 

Torsdagen den 23 mars inträffade en personuppgiftsincident hos vår leverantör Careium AB 

som levererar trygghetslarm inom hemtjänst. Leverantören utsattes för en cyberattack där 

funktionaliteten sattes ur funktion och personuppgifter stals av obehörig. 

Personuppgiftsincidenten är anmäld till IMY den 24 mars.  

11-timmars dygnsvila 

Från 1 oktober 2023 gäller som huvudregel att alla medarbetare i kommuner och regioner 

ska ha minst 11 timmars sammanhängande dygnsvila under varje 24-timmarsperiod, och att 

arbetspass ska följas av dygnsvila. Lagkravet har funnits sedan tidigare men man har arbetat 

med dispens/undantag och gett kommuner tid att arbeta inför att dispensen tas bort.  

För Tranemo kommun är det framförallt omsorgssektionen som påverkas. I praktiken 

kommer det innebära att schemaläggning i nuvarande form kommer behöva justeras för att 

möta lagkravet. För att säkerställa verksamhetens kvalitet, medarbetarens arbetsmiljö och 

lagkrav behöver högst troligt, utöver optimerad schemaläggning, bemanningen utökas. 

Exakt med hur mycket och i vilken omfattning är fortfarande inte helt klarlagt.  
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Tillfällig flytt av verksamheten på Solbacken till Bikupan (Länghem) från augusti 

2023 till augusti 2024 

Solbackens provisoriska lokaler började användas i augusti 2017. De togs i bruk dels för att 

utöka antalet förskoleplatser i Länghem, dels för att Bikupan behövde avlastas under tiden 

som lokalerna där renoverades och byggdes till. Sedan augusti 2020 har Solbackens 

förskoleverksamhet förlagts till Länghems församlingshem. Flytten genomfördes i samband 

med rivningen av de lokaler som tidigare använts för Solbackens vård- och omsorgsboende.  

Lärandesektionen behöver under 2023 anpassa verksamheten för att få en budget i balans. 

Som en del av dessa anpassningar avser sektionen att tillfälligt under läsåret 2023 - 2024 

flytta Solbackens förskoleverksamhet från församlingshemmet till Bikupans förskola. För 

närvarande finns det 12 barn på Solbackens förskola och 75 barn på Bikupans förskola. Åtta 

av de 12 barnen som idag finns på Solbacken finns kvar till hösten 2023 och får då flytta till 

Bikupan. Det kommer således att finnas 83 barn på Bikupan till hösten. I dessa är hela kön 

inräknad fram till augusti – september 2023. Det finns ytterligare barn som är födda, men 

som ännu inte finns med i kön. 

För att vid behov kunna ha möjlighet att expandera under hösten 2024 fortsätter Tranemo 

kommun att hyra lokalen av Kinds pastorat. Dessutom kommer viss verksamhet som idag 

bedrivs i Bikupans lokaler att behöva förläggas till församlingshemmet. Dit hör ex olika 

arbetsmöten och konferenser. Lokalerna i församlingshemmet kommer även att behöva 

användas som förråd, då nyttjandet av utrymmet på Bikupan kommer att riktas helt till den 

pedagogiska verksamheten med barnen.  

Tillfällig flytt av verksamheten på fjäril grön till Parkhagen (Limmared) från 

augusti 2023 till augusti 2024 

Fjäril grön och Fjäril gul utgör två fristående avdelningar till Parkhagens förskola i 

Limmared. Fjäril grön är belägen på Limmaredskolans skolgård, ca 1 km bort från 

Parkhagen. På Fjäril grön har verksamheten haft alla sina femåringar placerade, då lokalerna 

mest lämpar sig för äldre barn. Gruppens storlek har genom åren varierat mellan 20–25 barn, 

där 25 varit gränsen. Inför hösten 2023 kommer det bli 31 femåringar på Parkhagen, vilket 

gör det omöjligt för samtliga femåringar att hålla till i Fjäril gröns lokaler. 

Lärandesektionen behöver samtidigt under 2023 anpassa verksamheten för att få en budget i 

balans. Som en del av dessa anpassningar och mot bakgrunden av ovan avser sektionen att 

tillfälligt under läsåret 2023 - 2024 flytta fjäril gröns förskoleverksamhet till Parkhagens 

förskola. Detta möjliggörs då det totala antalet barn på Parkhagens förskola kommer att hålla 

sig inom platsgränsen. Barngrupperna på Parkhagen kommer framgent därmed att 

organiseras i åldrarna 1–3 och 3–5, vilket bedöms gynna barnens lärande och utveckling 

bättre än när femåringarna hålls för sig själva. 
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Lokalerna på fjäril grön kommer i stället att kunna användas som kontor och samlingslokaler 

då nyttjandet av utrymmet på Parkhagen helt kommer att riktas till den pedagogiska 

verksamheten med barnen. Även Limmaredskolans personal har utryckt att de har stort 

behov av kontorslokaler, något som fjäril gröns lokaler är väl lämpade för.  

Aktuellt från Tranemo gymnasieskola 

• Elever i åk 2 och 3 på Samhällsvetenskapsprogrammet har varit i Polen och besökt 

förintelselägren i Auschwitz och Birkenau; ett mycket uppskattat och berikande 

besök. 

• Den 27/3 möter programansvariga och skolledningen våra nya fadderföretag. 

• Elever i åk 2 från Teknik- och Naturvetenskapsprogram har varit på Lunds 

universitet och närvarat på olika föreläsningar. 

• Det UF företag som har tillverkat brädspel, vilket lyfter fram sevärdheter och företag 

i Tranemo och Svenljunga kommuner, kommer att delta i SM i Ung Företagsamhet i 

Stockholm 23–24 maj. 

Digital inrapportering av arvoden 

Förvaltningen arbetar just nu med att digitalisera inrapportering av arvoden. Tanken är att 

den förtroendevalda själv ska begära timarvode, förlorad arbetsinkomst, km-ersättning och 

protokolljustering m.m. i personalsystemet Personec. Blanketterna kommer därmed att 

avvecklas. Löneadministratörer kommer i tur och ordning informera på de olika politiska 

instanserna om processen för inrapportering.  

Informationssäkerhet 

Från och med 10 april kommer Tranemo kommun att använda ”Duckduckgo” som vår 

standardsöktjänst. ”Duckduckgo” är en söktjänst som värnar om personlig integritet och 

anonymitet. Vid sökning med ”Duckduckgo” sparas inga uppgifter om den som genomför 

sökningar eller de sökningar som genomförts, och inget delas heller med någon annan. Det 

betyder att vi kan söka tryggt och säkert utan att oroa sig för att bli spårade eller övervakade.  

Utbildning för modersmålslärare/studiehandledare 

En av insatserna i vår åtgärdsplan ”riktade insatser för nyanländas och flerspråkigas barn 

och elevers lärande” är en kompetenshöjande utbildning för våra 

modersmålslärare/studiehandledare.  

Utbildningen sker i samråd med Malmö universitet och syftet är att höja kompetensen för 

deltagarna. Utbildningen har tagit upp vad uppdraget innebär enligt våra styrdokument och 

hur man ska undervisa i enlighet med det som står i vår kursplan. Vi har fått ta del av aktuell 
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forskning, språkutveckling och varför det är viktigt att ha ett flerspråkigt perspektiv i vår 

undervisning.  

Utbildningen har består av åtta tillfällen varav två är förlagda till Malmö och universitet. 

Den 29 mars besöktes också ”Språkcentralen”, som är Malmö stads enhet för flerspråkigt 

lärande.  

AI-teknologi som ”Chat GPT” gör att fusk i skolan blir svårare att upptäcka 

Det finns risk att elever med hjälp av AI-teknologi får hjälp att bearbeta och producera texter 

av hög kvalitet vid inlämningar. Det gör det svårare för lärare att upptäcka om eleven 

exempelvis använt Chat GPT eller någon annan chattbot för att producera en text eller ett 

svar. 

Skolverket har gått ut med rekommendationen att lärarna inte använder sig av 

inlämningsuppgifter som betygsunderlag, om skolan bedömer att man inte kan säkerställa 

tillförlitligheten i innehållet. Inlämningsuppgifter kan användas som övning, men eftersom 

betygsättning är en myndighetsutövning måste den vara tillförlitlig och rättssäker.  

I Tranemo kommun har vi ännu inte stött på någon situation där denna typ av fusk har 

förekommit på någon av våra skolor. Sektionsledningen för lärandesektionen tillsammans 

med IT-avdelningen för dialog om olika sätt att förebygga och förekomma problematiken.   

Samarbete mellan lärandesektionen i Tranemo och barn- och 

utbildningsförvaltningen i Svenljunga 

Sedan denna terminsstart har vår kommuns lärandesektion och barn- och 

utbildningsförvaltningen i Svenljunga kommun ett samarbete med syfte att arbeta 

tillsammans med utvecklingsområden som har identifierats som gemensamma. Än så länge 

sker detta samarbete på ett strategiskt plan mellan verksamhetsledningarna men tanken är 

att det också ska leda till aktiviteter av mer operativ karaktär, som t. ex. gemensam 

kompetensutveckling i något ämne, samarbete mellan högstadieskolorna eller samverkan 

kring gymnasiet. 

Några av de gemensamma utvecklingsområden som har identifierats och som vi framgent 

kommer att arbeta tillsammans med är elever i behov av extraordinära åtgärder, samverkan 

skolan-näringsliv, introduktionsprogrammet för obehöriga elever på gymnasiet, 

förtydligande av förstelärarnas roll och hur vi använder skolverkets likvärdighetsbidrag.  

Skräpplockningskampanj veckorna 17–18 

Kommunens förskolor och skolor deltar årligen i ”Håll Sverige Rents” kampanj 

”skräpplockardagarna”. 
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Med koppling till den regionala avfallsplanens mål att nedskräpningen ska minska vill vi 

göra engagemanget bredare så att vi inte bara vänder oss till barn. Vi planerar olika 

kampanjer för att få fler att plocka skräp (företag, föreningar, allmänhet med flera). För att ge 

extra tyngd åt budskapet, att alla kan göra en insats, tycker vi att det är självklart att personal 

och politiker i kommunen deltar i kampanjen.  

En inbjudan kommer under april och det finns information på hemsidan redan nu: 

Skräpplockardagarna 2023 — Tranemo Kommun.  

Information i korthet  

• Ca. 40 elever från kulturskolan har spelat in en film utifrån en föreställning som alla 

barn F-6 fick se under höstterminen 2022. Filmen hade premiär på biotranan 23 mars 

inför en fullsatt biograf. ”Barnens Planet” heter föreställning som mynnar ut i 

klimatlöften som barn gör till naturen och vår värld.  

• Tranemo kommuns kulturchef kommer att prata om ”kultur som drivkraft i lokal 

utveckling” där samverkan är i fokus på vårens stora konferens om platsutveckling i 

Göteborg, ett event ordnat av Västra Götalands Regionen, VGR.  

• Ett lovprogram med aktiviteter för barn- och unga finns framtaget inför stundande 

påsklov. Programmet innehåller allt från påskpromenader, bowlingresa, spelkväll 

och prova-på-dans.   

• Det har utförts förstärkningsåtgärder för hasselmusen i enlighet med Länsstyrelsens 

föreläggande om skyddsåtgärder för Hasselmusen i samband med planering av ny 

väg 1728 i Dalstorp. 

Träd och buskar kapas i midjehöjd för att skapa risigare buskage som bidrar till en 

gynnsammare och tryggare livsmiljö för hasselmusen. 

• Över 200 synpunkter har inkommit gällande Översiktsplanen under samrådstiden. 

100 av dem berör vindkraft i Ljungsarp.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-03-30 

Månadsuppföljning februari 2023 

Investeringsuppföljning februari 2023 

Föredragning och debatt 

Kommunchef Carita Brovall, HR-strateg Lillemor Blom, ekonomichef Konrad Fredh och 

sektionschef Patrik Westerlund föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 

Kanslifunktionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Pågående 
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§ 66 Delegeringsbeslut KS/2023:43 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner redovisningen av delegeringsbeslut i enlighet med utskickade 

handlingar. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsens har beslutat att till kommunstyrelsens ordförande, utskott och 

tjänstepersoner delegera viss beslutanderätt i enlighet med kommunstyrelsens 

delegationsordning. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Delegeringsbeslut KS-UPH 2023-03-20 

Delegeringsbeslut Personal februari 

Delegeringsbeslut ÄO Januari 

Delegeringsbeslut LSS Januari 

Delegeringsbeslut IFO Januari 

Delegeringsbeslut Färdtjänst Januari 

Delegeringsbeslut FN SoL Januari 

Delegeringsbeslut BAB januari och februari 2023 

Delegeringsbeslut ÄO februari 

Delegeringsbeslut LSS februari 

Delegeringsbeslut IFO februari 

Delegeringsbeslut Färdtjänst februari 

Delegeringsbeslut FN SoL februari 

Status 

Pågående 
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§ 67 Delgivningar KS/2023:3 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande handlingar; 

- Erbjudande från SKR Onlinekurser för förtroendevalda med ansvar för kultur 

Status 

Pågående 

 

  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
1e

63
57

87
-b

db
9-

4a
13

-a
72

d-
9c

2c
06

ea
ca

09



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-03-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 105 

 

§ 68 Utskottsprotokoll KS/2023:27, KS/2023:28, KS/2023:5, KS/2023:158 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande utskottsprotokoll; 

- Protokoll AU 2023-02-09 

- Protokoll AU 2023-02-16 

- Protokoll AU 2023-03-09 

- Protokoll LU 2023-02-16 

- Protokoll OU 2023-02-16 signerat 

- Protokoll BU 2023-03-15 signerat 

Status 

Pågående 
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§ 69 Nämndprotokoll KS/2023:135, KS/2023:3 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande nämndsprotokoll; 

- Protokoll samverkansnämnd personal 2023-03-01 

- Samverkansnämnd arbetsmarknads protokoll 2022-05-04 §§21-31 

Status 

Pågående 
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§ 70 Övriga protokoll KS/2023:65, TUAB/2023:10, TFAB/2023:3 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande protokoll; 

- Protokoll SÄRF 2023-02-24 

- Boråsregionen Direktionsprotokoll 2023-03-03 

- Protokoll TUAB 2023-02-14 

- Protokoll TFAB+samråd 2023-03-01 

Status 

Pågående 

 

 

 

 

 

 

  
 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
1e

63
57

87
-b

db
9-

4a
13

-a
72

d-
9c

2c
06

ea
ca

09



Signaturerna i detta dokument är juridiskt bindande. Dokumentet är signerat med Addo Sign säkra digitala signatur.
Undertecknarens identitet registreras fysiskt i det elektroniska PDF-dokumentet och visas nedan.

Dokumentet signeras digitalt med den säkra signeringstjänsten Addo Sign. 
Signaturbeviset i dokumentet säkras och valideras med det matematiska 
hashvärdet för originaldokumentet.

Dokumentet är låst för ändringar och tidsstämplat med ett certifikat från 
en betrodd tredje part. Alla kryptografiska signeringsbevis är inbäddade i 
PDF-dokumentet ifall de ska användas för validering i framtiden.

Hur man verifierar dokumentets äkthet
Dokumentet är skyddat med ett Adobe CDS-certifikat. När dokumentet 
öppnas i Adobe Reader ser det ut att vara signerat genom Addo Sign 
signeringstjänst.

Undertecknare

SANNA PIHLAJAMÄKI BLOMGREN
Processekreterare
QL0Q0xMjlX4wvvqKvYghiQ 2023-04-04 15:27

NIKLAS GARDEWIK
Förtroendevald
sSG2yRinkYXAGY7oIWPaGw 2023-04-04 16:21

DRITON BILALLI
Kommunstyrelsens ordförande
seY6NKFOYAsa+zuXja1Mug 2023-04-04 16:27

EVA-KARIN HAGLUND
Förtroendevald
cZ2p7d0aYFk5/fEUqww4Ag 2023-04-04 23:07

Dokument i försändelsen

Protokoll KS 2023-03-30.pdf Detta dokument









  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2023-03-30 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 1 


 


 


Plats   Forumsalen i Tranemo 


Tid   13:00 – 16:30  


 


Närvarande Beslutande     


Driton Bilalli (S), ordf. §§34–41, §§43–70 


Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. 


Lennart Haglund (C), 2e vice ordf. 


Eva-Karin Haglund (S) 


Lena Eksberg (S) 


Bo Haarala (S), ers. 
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§ 34 Årsredovisning 2022 KS/2023:67 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Godkänner årsredovisning 2022 för Tranemo kommun. 


• Godkänner Verksamhetsuppföljning Folkhälsa 2022. 


Reservation 


Johnny Letth (oberoende (SD)) och Johnny Johansson (SD) reserverar sig mot beslutet. 


Ärendet 


Tranemo kommunkoncern redovisar ett resultat på 40,0 mnkr år 2022 (femårssnitt 


22,3 mnkr) och kommunen ett balanskravsresultat på 43,1 mnkr (femårssnitt 19,9 mnkr). Det 


är ett historiskt högt resultat som är drivet av högt satta budgetmål, överskott hos samtliga 


sektioner (totalt 15,7 mnkr) och ökade skatte- och bidragsintäkter. 


Ökningstakten av kommunens nettokostnader är lägre än snittet de senaste fem åren. Totalt 


ökar nettokostnaderna med 2,6 % under året jämfört med femårssnittet på 3,0 %. Den relativt 


stora skillnaden är drivet av det totalt sett höga resultatet och stora intäktsökningar. 


Kommunens skatteintäkter ökade med 5,7 %, vilket är att se som ovanligt högt. Snittet de 


senaste fem åren har varit på 3,2 %. Förklaringen till de kraftigt ökade skatteintäkterna 


är framförallt hänförbart till högre slutavräkning på skatten från föregående år.  


Under året har amortering av kommunens långfristiga skulder skett om 60 mnkr, vilket 


minskar skulderna. Soliditetsmåttet har även det stärkts från 44 % till 47,1 % och skattesatsen 


har lämnats oförändrad (21,50 %).  


Koncernens bolag redovisar sammantaget ett underskott om 3,2 mnkr. Tranemo Forum AB 


redovisar ett nollresultat enligt budget, Tranemo Utvecklings AB ett resultat om plus 1,5 
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mnkr och ett avkastningskrav om drygt 10 % att jämföra med målet om 7,25 %. Tranemo 


Bostäder AB redovisar ett underskott om minus 4,7 mnkr.   


Ur ett måluppfyllelseperspektiv nås tre av kommunfullmäktiges fyra övergripande mål. 


Detta indikerar ett gott genomslag för den lokalpolitiska viljan och dess kvalitetsambitioner. 


Ur ett personalpolitiskt perspektiv noteras att kommunen jämfört året innan; har fler 


anställda, högre genomsnittlig sysselsättningsgrad, högre snittålder samt en ökad 


personalomsättning och ökad sjukfrånvaro.  


Barnkonventionen  


Ärendet är en uppföljning och påverkar ej framåt. Ärendet berör inte detta perspektiv.  


Ekonomisk påverkan 


Ärendet är en uppföljning och påverkar ej framåt. Ärendet berör inte detta perspektiv.  


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet är en uppföljning och påverkar ej framåt. Ärendet berör inte detta perspektiv.  


Beslutsunderlag 


Årsredovisning 2022  


Årsredovisning 2022 TFAB 


Årsredovisning 2022 TUAB 


Årsredovisning 2022 TBAB 


Uppföljning av samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete 2022 


Budget och ekonomisk redovisning lokalt folkhälsoarbete 2022 


BU §1, 2023-03-15 


Tjänsteskrivelse om årsredovisning 2022 


Beslutet skickas till 


Ekonomifunktionen 


Revisorer 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 35 Kommunernas klimatlöften 2023 KS/2023:36 


Kommunstyrelsens beslut 


• Fortsätta arbeta med klimatlöftena 1, 11, 12, 13 och 16.  


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Klimat 2030 - Västra Götaland ställer om, är en kraftsamling som drivs av Västra 


Götalandsregionen och Länsstyrelsen i Västra Götaland i samverkan med andra aktörer. 


Tranemo kommun har skrivit under målet att Västra Götaland till 2030 ska vara en 


fossiloberoende region. 2020 introducerades Klimatlöften som består av 20 konkreta åtgärder 


där kommunen har rådighet, som är beprövade och som ger stor utsläppsminskning. Dessa 


20 klimatlöften täcker inte in alla viktiga klimatfrågor i en kommun, utan är ett urval baserat 


på bland annat vad som är möjligt att genomföra och följa upp under ett år. Under 2023 


presenteras inga nya klimatlöften eller uppmaning om att teckna nya löften då Klimat 2030 


genomför nya klimatlöften som ges längre tid att planera och genomföra. Dessa ska gälla 


från 2024–2026. För att inte tappa fart i klimatarbetet föreslår förvaltningen att vi fortsätter 


med 5 av löftena vi antog 2022. Klimatlöfte 7 som handlar om att analyserar inköpens 


klimatpåverkan och ställer krav i prioriterade upphandlingar har vi under 2022 inte haft 


resurser att genomföra vilket bedöms vara svårt även under 2023.  


Barnkonventionen  


Ett förändrat klimat drabbar främst våra barn och efterföljande generationer. Det är också 


dom som kommer betala det finansiellt högsta priset för en återgång likväl som 


klimatanpassningar. Ett kraftfullt klimatarbete är kanske det viktigaste vi kan ge våra barn. 


Dessa löften vi ger nu kommer ha en positiv konsekvens för barnen. 


Ekonomisk påverkan 


Förvaltningens förslag på fem klimatlöften för 2023 förväntas hanteras inom ram. Skulle 


däremot fler löften väljas till kan ökade kostnader tillkomma.  


 


Jämställdhetsperspektiv 


Kvinnor – framförallt i låginkomstländer – drabbas hårdast av klimatförändringar inte minst 


eftersom de bär det tyngsta ansvaret för att deras familjer har tillgång till rent vatten och 


mat. Kommunens arbete med att minska klimatpåverkan ska inspirera andra aktörer att 


minska sin klimatpåverkan. Klimatlöftena har en positiv inverkan på jämställdhet. 
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Beslutsunderlag 


AU §13, 2023-02-09 


Tjänsteskrivelse 2023-01-18 


Analys av kommunernas klimatlöften 2023 


Föredragning och debatt 


Miljöstrateg Thomas Tranefors föredrar ärendet och svarar på frågor.  


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen  


Status  


Avslutat 
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§ 36 Revidering av riktlinjer gällande riksfärdtjänst KS/2022:452 


Kommunstyrelsens beslut 


• Antar reviderade riktlinjer gällande riksfärdtjänst 


Beslutsmotivering 


Genom att anta dessa riktlinjer så förtydligas och uppdateras förhållandena i de nu rådande 


riktlinjerna gällande riksfärdtjänst. 


Ärendet 


För att få ett enhetligt språk i våra dokument så har ord som funktionshinder bytts ut mot 


funktionsnedsättning och ordet taxifordon mot personbilstyp för att inte förväxla taxi med 


färdtjänst. I övrigt språkliga ändringar av mindre betydelse, men med tanke på att förenkla 


språket och förtydliga innebörden i vissa meningar, se bifogat dokument ”riktlinjer gällande 


färdtjänst” med markerade ändringar och överstruken text, där gulmarkerad är text som är 


tillagt och överstruken text föreslås för borttagning. 


Riktlinjerna kompletterar lag (1997:735) om riksfärdtjänst. 


Riktlinjerna skall revideras minst vart 4:e år 


I arbetet med framtagandet av dessa riktlinjer har en omvärldsbevakning gjorts av våra 


närliggande kommuners riksfärdtjänst. 


Barnkonventionen  


De reviderade riktlinjerna har i sig ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ändringarna har ingen ekonomisk påverkan 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §19, 2023-02-09 


Tjänsteskrivelse 2022-11-17 KS/2022:452 


Riktlinjer gällande riksfärdtjänst (slutgiltig version) 2023-01-11 


Riktlinjer gällande riksfärdtjänst markerat med ändringar 2022-09-30 
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Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Bergkvara Buss AB 


Författningssamling 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Riktlinjer för riksfärdtjänst 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 37 Revidering av riktlinjer gällande färdtjänst KS/2022:451 


Kommunstyrelsens beslut 


• Antar riktlinje för färdtjänst. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Genom att anta dessa riktlinjer så förtydligas och uppdateraras förhållandena i de nu 


rådande riktlinjerna för färdtjänst KS/2018:678 


Ärendet 


Riktlinjerna kompletterar Lag (1997:736) om färdtjänst. Riktlinjerna skall revideras minst vart 


4:e år. I arbetet med framtagandet av dessa riktlinjer har en omvärldsbevakning gjorts av 


våra närliggande kommuners färdtjänst. 


För att få ett enhetligt språk i våra dokument så har ord som funktionshinder bytts till 


funktionsnedsättning och särskilt anpassat fordon till specialfordon. Förtydligande har gjorts 


att medföljande resenär inte får innebära att ett större eller ett extra fordon måste användas.  


Ett tillägg har införts om att chaufför har rätt att avbryta körning om någon påverkar 


trafiksäkerhet eller orsakar obehag för chaufför eller övriga resenärer.  


I riktlinjerna förtydligas att chauffören inte hjälper till med förflyttning i några trappor. I 


övrigt ändringar av mindre betydelse som tex. språkliga förändringar, se bifogat dokument 


”riktlinjer gällande färdtjänst med markerade ändringar” och överstruken text, där 


gulmarkerad är text som är tillagt och överstruken text föreslås för borttagning. 


Barnkonventionen 


Dessa ändringar påverkar både barn och vuxna på ett positivt sätt. 


Ekonomisk påverkan 


Ändringarna har ingen ekonomisk påverkan. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ordet funktionshinder har bytts ut till funktionsnedsättning eftersom vårt uppdrag inom 


färdtjänst innebär att underlätta ett hinder så att en resenär kan resa på lika villkor i 


samhället. 
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Beslutsunderlag 


AU §29, 2023-03-09 


Tjänsteskrivelse  2022-11-17 


Riktlinjer gällande färdtjänst markerat med ändringar 2022-09-30 


Riktlinjer gällande färdtjänst (slutgiltig version) 2023-01-10 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Omsorgssektionen 


Bergkvara Buss AB 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Riktlinjer för färdtjänst 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 38 Revidering av Allmänna lokala ordningsföreskrifter, inklusive 


föreskrifter för torghandeln, för Tranemo kommun KS/2021:566 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Antar allmänna lokala ordningsföreskrifter, föreskrifter för torghandel och 


renhållning av trottoarer i Tranemo kommun. 


• Upphäver Allmän ordningsföreskrift Antagna av kommunfullmäktige 2015-11-23 § 


160, godkända av Länsstyrelsen i Västra Götalands län 2015-12-18 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


2015 antogs av kommunfullmäktige de senaste allmänna lokala ordningsföreskrifter för 


Tranemo kommun.  


Lokala ordningsföreskrifter är ett tillägg till ordningslagen och gäller endast i den kommun 


där kommunfullmäktige fastställt föreskrifterna. Kommunens lokala ordningsföreskrifter 


reglerar närmare vad som gäller i den enskilda kommunen för att den allmänna ordningen 


på offentlig plats ska upprätthållas. Enligt ordningslagen 13 § 3 kap ska 


ordningsföreskrifterna anmälas till länsstyrelsen som har till uppgift att kontrollera att 


föreskrifterna inte strider mot ordningslagen.  


Tillägg i ordningsföreskrifterna är: 


• § 21 ändring av försäljningsplatser i Tranemo kommun 


• § 29, renhållning på trottoarer 


• Redaktionella ändringar (paragrafnummer) 


I övrigt är ordningsföreskrifterna som innan. Samtliga ändringar är gulmarkerade i reglerna 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen negativ påverkan i ärendet. 
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Beslutsunderlag 


AU §18, 2023-02-09 


Tjänsteskrivelse 2021-12-06 


Regler för allmänna ordningsföreskrifter, torghandel samt renhållning av trottoarer för 


Tranemo kommun  


Karta yta för torghandel på Forumtorget 


Karta Tranemo, Limmared, Dalstorp 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Länsstyrelsen i Västra Götaland 


Författningssamlingen 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Regler för allmänna ordningsföreskrifter, torghandel samt renhållning av trottoarer för 


Tranemo kommun  


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 39 Revidering av Riktlinjer för kommunens skogsinnehav 


KS/2023:95 


Kommunstyrelsens beslut 


• Förvaltningen får i uppdrag att revidera riktlinjer för kommunens skogsinnehav. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Diskussion förs om Riktlinjer för kommunens skogsinnehav. 


Beslutsunderlag 


AU §22, 2023-02-09 


Status 


Avslutat 
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§ 40 Skogsavverkning för en ekonomi i balans 2023 KS/2023:37 


Kommunstyrelsens beslut 


• Ärendet återremitteras till allmänna utskottet för vidare dialog. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Sammanfattning av ärendet 


I budget 2023 listas olika åtgärder för en ekonomi i balans. En av åtgärderna är att avverka 


skog för 2 miljoner kronor utöver planerad avverkning. Förvaltningen ser att det är möjligt 


att tillföra dessa medel genom avverkning i Tranemo och i Sjötofta. Avverkningen innebär i 


några avdelningar viss föryngringsavverkning. För det behövs ett beslut om att frångå 


Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning. 


Föryngringsavverkning  


Förvaltningen avser att följa skogsbruksplanen och den rekreationsanpassade 


skogsbruksplanen genom att föryngringsavverka skog i avdelningarna 402, 436 och 448 inom 


fastigheten Gudarp 39:1, samt avdelning 528 inom fastighet Bygärde 1:72. Vad gäller 


avdelningarna 6, 10, 11 och 14 inom fastighet Gudarp 39:1 (tidigare Berg 3:3) görs istället en 


avverkning i 30 meter breda zoner intill motionsspåret vilket är det som rekommenderas i 


den rekreationsanpassade skogsbruksplanen. 


Ärendet 


I budget 2023 listas olika åtgärder för en ekonomi i balans. En av åtgärderna är att avverka 


skog för 2 miljoner kronor utöver planerad avverkning, Se bifogat utdrag ur budget 2023. 


Förvaltningen ser att det är möjligt att tillföra dessa 2 extra miljoner genom viss 


föryngringsavverkning men då behövs ett beslut om att frångå Riktlinjer för kommunens 


skogsförvaltning. genomförande 


Föryngringsavverkning  


Förvaltningen avser att följa skogsbruksplanen och den rekreationsanpassade 


skogsbruksplanen genom att föryngringsavverka skog i avdelningarna 402, 436 och 448 inom 


fastigheten Gudarp 39:1, samt avdelning 528 inom fastighet Bygärde 1:72. Vad gäller 


avdelningarna 6, 10, 11 och 14 inom fastighet Gudarp 39:1 (tidigare Berg 3:3) görs istället en 


avverkning i 30 meter breda zoner intill motionsspåret vilket är det som rekommenderas i 


den rekreationsanpassade skogsbruksplanen. Se bifogade kartor.  
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Bygärde 1:72 ligger i Sjötofta, norra delen av samhället i nära anslutning till väg 157. Gudarp 


39:1 inklusive tidigare Berg 3:3 ligger i anslutning till friluftsområdet vid Hagatorpet i 


Tranemo.  


Gudarp 39:1 utgörs till största delen av granskog med hög beståndsålder, runt 100 år, där 


äldre träd riskerar att dö. Motståndskraften i beståndet är därmed låg och tillväxten har 


stagnerat.  


Skogen har vissa pedagogiska värden då det är den sista naturliga skog på Hagatorpet med 


självföryngrade träd av lokalt ursprung. 


Området är välbesökt av både barn och vuxna. Där bedrivs många olika friluftsaktiviteter, 


längdskidåkning och orientering.  


Att avverka detta område stämmer väl med formuleringen ”I anslutning till 


friluftsanläggningar och tomter ska hänsyn tas till trygghets- och säkerhetsaspekterna. 


Farliga träd som kan skada människor eller anläggningar ska åtgärdas.” i de aktuella 


riktlinjerna. För att bevara skogen och miljön, för kommande generationer, i anslutning till 


Hagatorpet behöver skogen skötas enligt planerna. Denna avverkning genomförs som ett led 


i den skötseln. 


I avdelning 436 finns det vissa särskilda naturvärden. Under avverkningen kommer hänsyn 


och försiktighet att tas med anledning av dessa. 


De föreslagna avdelningarna 6, 10, 11 och 14 inom tidigare Berg 3:3 beskrivs väl i den 


rekreationsanpassade skogsbruksplanen. För övriga avdelningar finns vissa detaljuppgifter 


sammanställda i en avdelningsbeskrivning, se bifogat utdrag ur planerna. 


För att den föreslagna avverkningen ska vara möjlig krävs att förvaltningen ges möjlighet att 


frångå nedanstående punkter i Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning.  


- Kontinuitetsskogar ska inte avverkas 


- Hyggesfritt skogsbruk bör öka i omfattning där detta är motiverat ur miljö-, 


kulturmiljö-, eller skötselsynpunkt eller med hänsyn till rekreationsvärden. 


Förvaltningen föreslår därför att beslut tas om att, vid den föreslagna avverkningen, avsteg 


kan göras från dessa två punkter gällande kontinuitetsskogar och hyggesfri avverkning i de 


avdelningar där föryngringsavverkning föreslås. 


Andra möjligheter  


Förvaltningen har även tittat på andra alternativ bland annat hyggesfri avverkning på fler 


platser i kommunen. Den hyggesfria metoden ger mindre negativ påverkan på miljö, 


naturvärden och rekreation. Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning skulle inte behöva 


frångås. Detta alternativ skulle beröra skogsbestånd i Länghem, Dalstorp, Tranemo, 







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2023-03-30 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 18 


 


Ljungsarp, Sjötofta, Rosenlund och i Ljungsnäs. Den ekonomiska beräkningen av detta 


alternativ visar dock att det inte genererar de 2 miljoner som ska tillföras budget 2023. 


Barnkonventionen  


Detta ärende har ingen negativ påverkan ur ett barnrättsperspektiv. Den planerade 


avverkningen följer skogsbruksplanen och de avsteg från riktlinjerna som blir aktuella är inte 


av en sådan omfattning att det skulle medföra en negativ påverkan för barn. Genom denna 


avverkning ger vi också kommande generationer möjlighet att ha tillgång till och kunna 


vistas i en frisk grön skog, vilket är positivt. 


Ekonomisk påverkan 


Den föreslagna avverkningen kan tillföra 2 miljoner kronor till årets budget. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har samma påverkan på alla, det görs ingen skillnad utifrån 


diskrimineringsgrunderna. 


Beslutsunderlag 


AU §31, 2023-03-09 


Tjänsteskrivelse 2023-01-18 


Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning 2022 -03 -28 


Åtgärder för en ekonomi i balans, utdrag ur budget 2023 


Kartor över berörda fastigheter Gudarp 39:1 och Bygärde 1:72  


Avdelningsbeskrivningar för Gudarp 39:1 och Bygärde 1:72, utdrag ur skogsbruksplanerna 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Ordförande Driton Bilalli (S) yrkar på att ärendet ska återremitteras till allmänna utskottet 


för vidare dialog. 


Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på hans förslag. Förslaget bifalles. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen  


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 
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Status  


Avslutat 
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§ 41 Taxeförändring gällande simhallens avgifter för barn KS/2022:528 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Barn under 6 år badar gratis i simhallen. 


• Badavgiften för barn gäller 6–17 år eller till 20 år för de som studerar. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


För att stimulera barnfamiljer att vara aktiva, ge barn vattenvana och besöka simhallen med 


sina barn föreslår förvaltningen att barn under 6 år ska få bada gratis. För att göra 


åldersuppdelningen mer enhetlig föreslår förvaltningen dessutom ändring av badavgiften 


för barn att gälla till och med 17 år och inte, som det anges i den av kommunfullmäktige 


beslutade taxan för 2023, under 16 år. Till och med 17 år stämmer helt med den åldern på 


barn som anges kunna ingå i ett familjeårskort i simhallen. 


Barnkonventionen  


Om de föreslagna förändringarna genomförs har det en positiv påverkan på barn. Särskilt 


barnkonventionens artiklar 6 och 31 berörs på ett gynnsamt sätt i detta ärende. Dessa artiklar 


handlar om att barn har rätt till liv, överlevnad, utveckling, lek, vila och fritid. 


Ekonomisk påverkan 


Förvaltningen uppskattar att detta skall leda till att vi attraherar till fler besök i simhallen och 


att detta i sin tur genererar en högre intäkt från övriga familjemedlemmar. Beslutet skulle 


vara kostnadsneutralt.  


 


Jämställdhetsperspektiv 


Förvaltningens förslag till beslut berör alla på samma sätt och diskriminerar ingen utifrån 


diskrimineringsgrunderna,  


Beslutsunderlag 


AU §16, 2023-02-09 


Tjänsteskrivelse 2022-11-29 


Utdrag ur gällande taxebilaga 2023 
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Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Simhallen 


Ekonomifunktionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 42 Medborgarförslag om återvinning i Tranemo kommun 


KS/2022:419 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Medborgarförslaget anses besvarad. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Jäv 


Ordförande Driton Bilalli (S) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av 


ärendet. Leif Gustavsson (S) ersätter.  


Sammanfattning av ärendet 


Murat Haxha har 2022-09-19 lämnat ett medborgarförslag om återvinning i Tranemo. 


Förslagsställaren anser att det vore önskvärt att öka tillgängligheten på 


återvinningscentralen Returen, då många har svårt att hinna dit under ordinarie öppettider. 


Murats förslag är att det sker genom att man efter genomförd utbildning får tillgång till ÅVC 


utanför ordinarie öppettider, då ÅVC är obemannad. 


I antagen utvecklingsplan för återvinningscentralen Returen finns åtgärden att utvärdera 


öppettiderna för återvinningscentralen och i samband med det ska man beakta andra 


alternativ för eventuellt ökad tillgänglighet, bland annat tas möjligheten till obemannad 


ÅVC upp.  


Ärendet 


Murat Haxha har 2022-09-19 lämnat ett medborgarförslag om återvinning i Tranemo. 


Förslagsställaren anser att det vore önskvärt att öka tillgängligheten på 


återvinningscentralen Returen, då många har svårt att hinna dit under ordinarie öppettider. 


Murats förslag är att det sker genom att man efter genomförd utbildning får tillgång till ÅVC 


utanför ordinarie öppettider, då ÅVC är obemannad. Identifiering sker via tagg eller 


liknande i ett inpasseringssystem. Genom att man genomgår en utbildning och ställer villkor 


för möjligheten att få tillträde till ÅVC efter utanför ordinarie öppettider skapar man också 


en förståelse för hållbarhet och miljö, och låter medborgaren ta ett ansvar för sorteringen. 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-12-02 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Förslagsställaren hade inget att tillägga. 
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Omvärldsbevakning – tillgänglighet på återvinningscentral utanför ordinarie öppettider 


Att efter genomförd utbildning och via tagg/kort ge kommuninvånare tillträde till 


återvinningscentral utanför ordinarie öppettider och då obemannat, finns i dag på ett antal 


återvinningscentraler i ett tjugotal kommuner. I vår närhet planerar Borås att införa detta 


system på prov på två av sina återvinningscentraler. Branchorganisationen Avfall Sverige 


har under 2022 presenterat en rapport med erfarenheter från införande av obemannade 


återvinningscentraler.  


Erfarenheterna från andra kommuner är mestadels positiva, men det finns många 


ställningstaganden och saker som är viktiga att få på plats för att det ska fungera bra, tex 


övervakning, åtgärder vid misskötsel, anpassning av personalens arbetstider och rutiner för 


städning och uppröjning, och säkerhet/jour för besökare under de obemannade tiderna. 


Möjlighet till obemannad återvinningscentral i Tranemo 


2021 antogs en utvecklingsplan för återvinningscentralen Returen i Tranemo kommun. En av 


punkterna i planen anger att man under 2024–2026 ska utvärdera återvinningscentralens 


öppettider med beaktande av andra åtgärder för ökad tillgänglighet så som obemannade 


öppettider, samverkan med andra kommuners ÅVC, samt andra lokala alternativ.  


Anledningen till att man valt att lägga in detta lite längre fram i tiden är att det finns andra 


åtgärder som behöver vara på plats först, bland annat planeras en ombyggnad av 


återvinningscentralen, samt att kunna arbeta med obemannad ÅVC kräver ett 


inpasseringssystem, som kan vara aktuellt först efter ombyggnad och som också kräver 


investeringsmedel som måste planeras in.  


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhets- och rättighetsperspektiv 


Ekonomisk påverkan 


Att utvärdera öppettiderna på återvinningscentralen med beaktande av möjlighet till 


obemannade öppettider har ingen ekonomisk påverkan. 


Att införa ett inpasseringssystem som är ett krav för att kunna genomföra obemannade 


öppettider kräver investeringsmedel i dagsläget uppskattat till ca 600 tkr. Eventuellt kan 


även andra kostnader tillkomma. 
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Beslutsunderlag 


AU §15, 2023-02-09 


Tjänsteskrivelse om medborgarförslag om återvinning i Tranemo 2022-12-07 


Medborgarförslag om återvinning i Tranemo kommun 


Beslutet skickas till 


Förslagsställaren 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen  


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 43 Medborgarförslag om trottoar utmed Ulricehamnsvägen i 


Dalstorp KS/2022:321 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Medborgarförslaget avslås. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Den vägsträcka som förslaget handlar om är Trafikverket väghållare för. En uppskattad 


kostnad för byggnation av trottoar utmed sträckan är ca 2 miljoner kr. Förvaltningen har 


med förslagsställarens medgivande skickat ärendet vidare till Trafikverket. Vi har uppmanat 


förslagsställaren att också lämna sitt förslag till Trafikverket.  


Ärendet 


Lina Malmberg har 2022-06-16 lämnat ett medborgarförslag om att anlägga en trottoar på 


Ulricehamnsvägen mellan Hjälmå och vägen in till Dalstorps kyrka.  


Förslagsställaren anser att många promenerar runt Baltås eller runt Kyrkan och då blir en del 


av promenadstråket utmed Ulricehamnsvägen. Hastighetsbegränsningen är 70 km/h på 


aktuell sträcka och det går mycket tung trafik denna väg. Det gör att alla ”glada” motionärer 


går på kanten eller i diket. 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-11-14 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Lina Malmberg hade inget att tillägga. Förvaltningen 


informerade om att Trafikverket är väghållare för aktuell vägsträcka och att förvaltningen 


kommer skicka förslaget till Trafikverket vilket Lina godkände. Förvaltningen uppmanade 


också Lina att själv skicka in sitt förslag. 


Barnkonventionen  


Alla åtgärder som förbättrar framkomligheten och säkerheten för oskyddade trafikanter 


(gångare och cyklister) är alltid väldigt positivt ur ett barnrättsperspektiv.  


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Ingen påverkan. 
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Ekonomisk påverkan 


Ingen ekonomisk påverkan om förslaget avslås.  


Om förslaget antas och Trafikverket godkänner åtgärden kommer kommunen antagligen få 


stå för minst halva kostnaden av byggnationen. Kommunen får en kostnad på ca 1 miljon kr. 


Denna summa finns inte avsatt i någon budget. 


Beslutsunderlag 


AU §17, 2023-02-09 


Tjänsteskrivelsen 2022-11-04 


Medborgarförslag om trottoar utmed Ulricehamnsvägen i Dalstorp 


Beslutet skickas till 


Lina Malmberg 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 44 Medborgarförslag om papperskorgar i Länghem KS/2021:509 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Medborgarförslaget avslås 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Förvaltningen har efter medborgarförslaget inkom monterat upp 1st papperskorg i 


Brunkeparken. En översyn av grönytorna i parkområdet har gjorts och dåliga träd har fällts, 


stubbar brutits upp och gräsmattor förbättrats. Kostnaden för detta har belastat 


Brunkeparkens fond till en kostnad av ca 25 000 kr. 


Ärendet 


Elisabeth Pettersson har i september 2021 lämnat ett medborgarförslag om önskemål om fler 


papperskorgar i samhället Länghem. 


Förslagsställaren anser att det behövs papperskorgar för att undvika nedskräpning och att 


Kommunen bör arbeta för att göra samhället attraktivt att bo i. 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-08-17 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag.  


 


Förvaltningens syn 


Tidigare har det funnit fler papperskorgar i samhället men efter återkommande skadegörelse 


tog förvaltningen beslut att ta bort dessa då kostnaden bedömdes vara för hög och dessutom 


återkommande. 


I dagsläget har heller inte förvaltningen någon budgeterad kostnad för vad ett 


åtgärdsprogram med fler papperskorgar, tömningsarbete och sopkärl skulle kosta. 


Barnkonventionen  


Ingen särskild påverkan. 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Ingen påverkan. 


Ekonomisk påverkan 


Förvaltningens förslag till beslut medför ingen ekonomisk påverkan 
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Beslutsunderlag 


AU §30, 2023-03-09 


Tjänsteskrivelsen 2022-08-17 


Medborgarförslag om papperskorgar i Länghem 


Beslutet skickas till 


Förslagsställare Elisabeth Pettersson 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 45 Uppdrag - Björkhagen KS/2023:96 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Riva Björkhagens förskolebyggnad i Dalstorp. 


• Bygga ny förskolebyggnad på samma tomt med nedan anvisningar: 


- Byggnaden ska dimensioneras för nuvarande upptagningsområde 


- Byggnaden ska placeras på tomten så att tillbyggnad av 1-2 avdelningar kan ske. 


- Byggnationen ska upphandlas eller avropas genom ny konkurrensutsättning 


- Standard och kvalité på förskolan ska vara lika andra nyare förskolor i kommunen. 


- Mål för byggstart ska vara kvartal 3 2023. 


 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Reservation 


Kathleen Wireklev (M), Niklas Gardewik (M), Brigitte Barenfeld (KD), Johnny Letth 


(oberoende (SD)) och Johnny Johansson (SD) reserverar sig mot beslutet. 


Beslutsmotivering 


Allmänna utskottet anser att byggkostnaderna som redovisats av entreprenören Bygg dialog 


är för höga och vill därför konkurrensutsätta entreprenaden igen. 


Sammanfattning av ärendet 


Allmänna utskottet vill konkurrensutsätta redan upphandlad entreprenörs anbud gällande 


nybyggnad av Björkhagens förskola i Dalstorp. Detta med motiveringen att utskottet anser 


att det är för dyrt. 


När förvaltningen har jämfört kostnader med andra aktörer och andra projekt framkommer 


inget som tyder på att nuvarande entreprenörs priser är oskäliga. 


Att bryta kontraktet med upphandlad entreprenör och genomföra en ny upphandling 


exponerar kommunen för en risk om att bli skadeståndsskyldiga på en summa mellan 3,8 


mnkr till 21,25 mnkr. Utöver det kan kommunen ej dra nytta av det belopp som redan har 


fakturerats av entreprenören för Björkhagen (1,5 mnkr). 


Förvaltningens bestämda rekommendation är att inte låta annan entreprenör än avtalad part 


utföra avtalade projekt. 
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Ärendet 


Vid Allmänna utskottets sammanträde 2023-02-09 § 23 beslutade utskottet att föreslå 


Kommunfullmäktige att ge förvaltningen nedan uppdrag gällande Björkhagens förskola i 


Dalstorp: 


- Befintlig förskolebyggnad rivs 


- Ny förskola byggs på tomten 


- Dimensioneras för nuvarande upptagningsområde, (3 avdelningar ca 50 barn.) 


- Placeras så på tomten att tillbyggnad av 2 avdelningar kan ske 


- Byggnationen upphandlas genom ny i konkurrensutsättning 


- Standard och kvalité lika andra nyare förskolor i kommunen 


- Mål för byggstart kvartal 3 2023 


- Redovisas till kommunstyrelsen enligt fastställt styrdokument 


 


Bakgrund 


2018-06-18 § 163 beslutade Kommunstyrelsen att förskolan i Dalstorp skulle byggas till med 


ytterligare en avdelning, samt att viss renovering skulle ske. Vid upphandling inkom endast 


ett anbud, vilket låg cirka 10 mnkr över budget, varpå upphandlingen avbröts. 


2021-03-15 § 27 beslutade Kommunfullmäktige att en ny upphandling med syfte att riva 


förskolan och bygga en helt ny förskola med fyra avdelningar skulle genomföras 


(UPH/2021:6). Upphandlingen gjordes via strategisk partnering med syfte att attrahera fler 


anbudslämnare, öka kvaliteten och skapa större konkurrens. Upphandlingen gav gott 


resultat med flera stora entreprenörer som lade anbud: Blue Wall Construction Väst AB, RO-


Gruppen Södra Älvsborg AB, Skanska Sverige AB, Wästbygg Entreprenad AB, Bygg Dialog 


AB, Bjelkenfors Bygg AB samt Peab Sverige AB.  


2021-06-03 § 93 tilldelade Allmänna utskottet entreprenaden till Bygg Dialog AB 


(UPH/2021:4). 


I samband med att beslut om rivning och nybyggnad av förskolan i Dalstorp beslutades 


evakuerades verksamheten till tomma lokaler på Hjälmå vård- och omsorgsboende.  


Då dessa lokaler, med viss ombyggnad och renovering, skulle kunna fungera som en 


permanent lösning för förskolan, men till en väsentligt lägre kostnad än att riva och bygga 


ny förskola, förde förvaltningen en dialog med Allmänna utskottet om att undersöka den 


möjligheten, vilket utskottet ställde sig positivt till. 


Vid projektering visade det sig att en uppskattad totalkostnad för att bygga om de tillfälliga 


lokalerna på Hjälmå då skulle bli mellan 24-26 mnkr, medan en nybyggnation på den 


ursprungliga tomten skulle kosta cirka 48 mnkr (varav byggkostnad 45 mnkr). 
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Vid allmänna utskottets sammanträde 2023-02-09 ansåg dock allmänna utskottet att 


kostnaderna var för höga och vill därför att Kommunfullmäktige ska ge nedanstående 


uppdrag till förvaltningen: 


Befintlig förskolebyggnad rivs 


Det finns ett rivningslov för den gamla förskolan, men om Bygg dialog inte ska genomföra 


projektet kommer en ny upphandling att behöva genomföras. 


Ny förskola byggs på tomten  


På befintlig tomt finns det idag en förskola med två avdelningar. I uppdraget finns ett 


scenario där det skall rymmas 5 avdelningar dvs upp till 90 barn. Förvaltningens bedömning 


är att detta med avseende på tomtens storlek och konsekvenserna för barnens utemiljö är 


möjligt, men dock med viss begräsning av utemiljön. 


Dimensioneras för nuvarande upptagningsområde 


För närvarande är det 46 barn inskrivna på Björkhagens tre avdelningar.  


Vidare finns det ytterligare tio barn som bor i Dalstorps upptagningsområde och som har sin 


placering på Åsalyckan i Nittorp, Ljungbackens förskola i Ljungsarp och på Regnbågens 


förskola i Uddebo. Det totala behovet idag är således 56 barn. 


Dessa utplacerade barn kan i några fall förvisso fortsätta att vara placerade på annan 


förskola, utifrån att deras vårdnadshavare arbetar på orten och att deras barn tidigare blivit 


hänvisade till andra förskolor, då det inte funnits plats i Dalstorp. 


Vid höstterminens start kommer frågan att ställas till vårdnadshavare med annan placering 


om de i mån av plats önskar placering i Dalstorp. Detta kan påverka kön till Björkhagens 


förskola. 


Vid nybyggnation behöver en lämplig snittdimensionering vara 18 barn/avdelning, vilket 


gör att nya Björkhagen kan ha en total kapacitet på 54 barn. Om vi organiserar verksamheten 


med en småbarnsavdelning kommer det att innebära att de två resterande avdelningarna 


behöver ta emot fler barn. Dessa två barngrupper kommer att te sig stora ur ett 


arbetsmiljöperspektiv.  


Konsekvensen av att bygga tre avdelningar kan tänkas bli att den nya förskolan, sett till 


dagens barnantal och förutsatt att alla vårdnadshavare vill få en plats i Dalstorp, snart blir 


fullbelagd och att vi får hänvisa vårdnadshavare i Dalstorp plats för sina barn till andra 


förskolor. 


Med perspektivet att det i Dalstorp pågår detaljplanearbete för både flerfamiljshus och villor 


är det sannolikt att behovet av platser i förskolan framöver kommer att öka. 
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Placeras så på tomten att tillbyggnad av 2 avdelningar kan ske 


Tomten ger möjlighet för detta. Allmänna utskottet anser inte att byggnaden behöver 


förberedas för tillbyggnad, vilket gör en eventuell framtida tillbyggnad av två avdelningar 


kostsam. Att förbereda för ytterligare två avdelningar skulle dock ge ökade kostnader i 


nuläget. 


 


Standard och kvalité lika andra nyare förskolor i kommunen 


Utifrån den standard som idag finns på nyare förskolor i Tranemo kommun, exempelvis 


Parkhagen i Limmared eller Bikupan i Länghem, skulle den nya treavdelningsförskolan även 


innefatta följande aspekter: 


• Tillagningskök och matsal. 


• En total översyn av utemiljön, då den utrustning som funnits tidigare behöver bytas 


ut.  


• En planlösning som ger möjlighet att skapa olika lärmiljöer utifrån barnens olika 


åldrar, eventuella funktionsvariationer och aktivitetens art. 


 


Mål för byggstart kvartal 3 2023 


Förvaltningen ser detta som en orimlig målsättning då det behöver fattas minst två beslut i 


Kommunfullmäktige, med tillhörande beredning av ärendet. Förvaltningen saknar dessutom 


projektledare och upphandlare då dessa tjänster ännu inte är tillsatta, varpå rekrytering 


behöver genomföras innan arbetet med att ta fram upphandlingsunderlag kan påbörjas. Viss 


tid kan sparas om förvaltningen väljer att avropa från SKR. 


 


Redovisas till kommunstyrelsen enligt fastställt styrdokument 


Enligt Regler för investeringsprojekt, partneringentreprenad och traditionell entreprenad 


(KS/2022:143) ska alla enskilda projekt som har en totalkostnad som överstiger 5 mnkr 


redovisas i särskild ordning. Så väl kommunstyrelsen som kommunchef kan också göra 


bedömningen att ett projekt är komplicerat eller av annan orsak är av särskilt intresse. Även i 


sådant fall ska dessa regler användas. 


Barnkonventionen  


Den barnrättsanalys som har gjorts kring den fråga som lyfts i denna tjänsteskrivelse tar sitt 


avstamp i följande artikel ur Barnkonventionen, vilka sammanfattat föreskriver att: 


 


• Barnets bästa ska komma i främsta rummet vid alla beslut som rör barn (art 3). 


• Alla barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling (art 6). 
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• Barnets föräldrar eller vårdnadshavare har gemensamt huvudansvar för barnets 


uppfostran och utveckling, med statens stöd (art 18). 


• Barn har rätt till lek, vila och fritid (art 31). 


 


Skollagen och Läroplanen för förskolan utgår i sina grundprinciper från Barnkonventionen. 


Förutsättningarna för våra barn att lära och utvecklas i enlighet med bestämmelserna i dessa 


styrdokument, och i synnerhet enligt ovannämnda artiklar, ökar avsevärt med bygget av en 


ny förskola. Barnen bedöms i de nya lokalerna kunna få en bättre arbetsmiljö samt bättre 


anpassade och mer utvecklande lärmiljöer. 


Ekonomisk påverkan 


Omvärldsanalys 


Förvaltningen har jämfört de kostnader som har redovisats av Byggdialog med andra 


liknande projekt med bland annat kostnader i Borås stad och kan då konstatera att den 


faktor som framförallt är kostnadsdrivande är att bygga små förskolor. Detta driver upp 


kvadratmeterpriset samt kostnad per barn. 


Förvaltningen har även tagit hjälp av PA Consulting för att jämföra Byggdialogs priser med 


andra entreprenörer. Vid en jämförelse med 21 andra projekt i likvärdiga kommuner hamnar 


Byggdialog i det lägre prisskiktet, trots att upphandlingen är viktad på kvalitet före pris. 


Med denna bakgrund kan förvaltningen inte se att de priser som nuvarande entreprenör har 


lämnat är oskäliga. 


Driftskostnader 


Tillkommande driftkostnader för lokaler, kost med mera beräknas bli ca 1 mnkr per år, 


räknat på 2023 års kostnadsnivå. Kapitalkostnader tillkommer med ca 2,8 mnkr per år. Med 


den nya beslutade modellen att verksamheten får bära sina kapitalkostnader fullt ut, i 


relation till den nuvarande mycket svåra budgetsituation som råder inom Lärandesektionen, 


kommer denna ekonomiska belastning med stor sannolikhet att innebära ännu en avsevärd 


kvalitetspåverkan på sektionens verksamhet. Detta givet att inte större strukturella åtgärder 


genomförs.  


På Hjälmå har avsatts 1 mnkr för investeringsåtgärder för förskolan, bland annat för 


åtgärder på utemiljön. Om förskolan flyttar från lokalerna på Hjälmå inom något år räknas 


inte åtgärderna som investering utan kommer då helt eller delvis att belasta driften, en 


kostnad som kommer att behöva hanteras inom givna ramar.  


Beslut om tillägg i investeringsbudgeten 


I Budget 2023–2026 plockades investeringen Björkhagens förskola tillfälligt bort ur 


investeringsplanen. Projektet har tidigare funnits med och budgeterats till 24 mnkr. Dessa 


medel finns fortsatt avsatta för investeringen.  
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Givet de förändrade förutsättningarna och det allmänna marknadsläget är bedömningen 


idag att projektbudgeten behöver fastställas till 45 mnkr. Det föreligger således en skillnad 


motsvarande 21 mnkr mot redan tidigare avsatta medel. Nedan finns två alternativ som 


kommunen behöver ta ställning till gällande projektets finansiering:  


Alternativ nr. 1 (extern finansiering): Kommunen är belånad. En del lån ligger för planerat 


förfall/amortering. Ett alternativ till att amortera lånen är att omsätta lånen, det vill säga låna 


upp pengarna på nytt. Detta bör då ske i motsvarande omfattning som Björkhagens 


finansieringsbehov, 21 mnkr. Räntan för kommunens lån som förfaller ligger i spannet 0,3 


procent till 0,6 procent. En omsättning/nyupplåning skulle givet marknadsläget vid tillfället 


då denna skrivelse skrivs innebära en ränta på mellan 3,5 procent och 4,5 procent beroende 


på löptid. Skillnaden i årlig ränta för kommunen skulle därav vara omkring 1 mnkr för en 


nyupplåning om 21 mnkr.  


Alternativ nr. 2 (omprioritering i nu gällande investeringsbudget): I nu gällande 


investeringsbudget (2023–2027) finns sammantaget 250 mnkr avsatt (exkl. ovan nämnda 24 


mnkr för Björkhagens förskola). Dessa pengar är till stor del redan låsta i pågående projekt 


eller genom ingångna avtal. Dessutom finns ett underhållsbehov som redan idag överstiger 


tillgängliga medel. Vill kommunen inte öka/bibehålla sin låneskuld behöver omprioritering 


ske inom den nu gällande ramen motsvarande 21 mnkr. Förvaltningen föreslår nedan 


omprioritering:  


• Solgårdsparken 3 mnkr. Konsekvens: Det blir ingen ny park på Solgård. 


• Bro Uddebo 3,8 mnkr. Konsekvens: Det blir ingen ny bro i Uddebo. 


• Laddinfrastruktur 3 mnkr. Konsekvens: Vi kan inte bygga ut vår laddinfrastruktur, 


vilket gör att vi inte kan elektrifiera kommunens bilpark. 


• Reserven: 5,2 mnkr. Konsekvens: Vi har enbart 3,8 mnkr kvar i reserv de kommande 


fem åren. 


• Projekteringsmedel 6 mnkr. Kvar finns 4 mnkr för projektering under de kommande 


fem åren. 


Tidigare upparbetning  


Kommunen har vid tidpunkten för denna skrivelse upparbetat kostnader motsvarande 2,9 


mnkr som avser projektet Björkhagen förskola. Av dessa är 1,5 mnkr fakturerat från 


entreprenören som kommunen nu har ett gällande avtal med. Givet förfarandet utifrån 


uppdraget från Allmänna utskottet den 9 februari 2023 § 23 är dessa kostnader att betrakta 


som av ett icke långsiktigt värde för kommunen, det vill säga att de inte tillför ett värde till 


investeringen. Projekteringar, ritningar och andra moment bedöms att behöva ske på nytt 


med ny aktuell byggentreprenör.  
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Byggnationen upphandlas genom ny i konkurrensutsättning 


Kommunen har ett ingånget entreprenadkontrakt med entreprenören. Att inte låta 


entreprenören fullfölja entreprenadkontraktet är förenligt med risker. Kontraktsvärdet är 


uppskattat till 250 mnkr och skulle kunna ha betydelse för beräkningen. I 


Entreprenadkontraktet finns angivet att entreprenadsarvode utgår om 8,5 procent på 


nedlagda kostnader i de olika faserna. Huruvida detta i sig utgör hela entreprenörens vinst 


eller inte skulle kunna bli upp till respektive part att visa på vid eventuell tvist. Beroende på 


vilken summa som ska utgöra grund till eventuellt skadestånd varierar således risken i att 


inte låta entreprenören fullfölja entreprenadkontraktets intentioner.   


 


Jämställdhets- och rättighetsperspektiv 


Konsekvenserna av att bygga en ny förskola i Dalstorp kan, ur ett jämställdhets- och 


rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. Analysen har speglats mot Tranemo 


kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, antagen KF 2012-05-28: 


1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 


2. Barn och ungas uppväxt 


3. Kommunen som tjänsteleverantör 


4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 


5. Jämställd arbetsgivare 


6. Demokrati och förvaltning 


 


Att bygga en ny förskola i Dalstorp bör ses som positivt ur ett jämställdhetsperspektiv, med 


hänsyn till samtliga mål ovan i CEMR-deklarationen. Detta givet att byggprojektet 


genomförs inom de ramar som bestäms av kommunfullmäktige och till avsett ändamål. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-02-13 


Entreprenadkontrakt – Partnering – Bygg Dialog AB – Signerat 


Underlag produktionskostnader VÅBO Tranemo höst 2022 


Protokollsutdrag Allmänna utskottet 2023-02-09 § 23 


Protokollsutdrag Kommunfullmäktige 2021-03-15 § 27 


Protokollsutdrag Allmänna utskottet 2021-06-03 § 93 


Protokollsutdrag Allmänna utskottet 2018-06-18 § 163 


PM (om entreprenadkontrakt) 


Föredragning och debatt 


Kathleen Wireklev (M), Driton Bilalli (S), Johnny Letth (oberoende (SD)), Niklas Gardewik 


(M) och Lennart Haglund (C) deltar i debatt. 
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Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen  


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 46 Tvärpolitisk strukturplan för förskole- och skolverksamheten - 


Skolskjutsavtal KS/2021:638 


Kommunstyrelsens beslut 


•  Noterar informationen 


• Ger förvaltningen i uppdrag att ta fram förslag på förändringar i 


skolskjutsreglementet. 


• Ger förvaltning i uppdrag att se över reglementet för gymnasieresor. 


• Ger förvaltningen i uppdrag att ta initiativ till att förlänga avtalet för Skolskjuts och 


samhällsbetalda resor till och med 2026-07-31.  


Beslutsmotivering 


För att kunna genomföra en ny upphandling avseende skolskjuts behöver förvaltningen tid 


att ta fram förslag till förändringar i skolskjutsreglementet och i reglementet för 


gymnasieresor samtidigt som strategiska besked behövs gällande eventuella strukturella 


förändringar i verksamheten. 


Sammanfattning av ärendet 


Inriktningsbeslut behöver fattas gällande en förlängning av nuvarande skolskjutsavtal. Ett 


sådant beslut är beroende av ett ställningstagande kring nuvarande kostnader för skolskjuts i 


relation till möjliga vinster. I tjänsteskrivelsen redovisas att förvaltningen bedömer att det 


bästa är att förlänga avtalet t.o.m. 2026-07-31, för att kunna hinna fatta nödvändiga beslut 


relaterade till eventuella strukturella förändringar samt förändringar i berörda reglementen. 


Tjänsteskrivelsen redovisar också orsaker till Tranemo kommuns identifierade högre 


kostnader för skolskjuts än andra kommuner. Dessa beror i hög utsträckning på att 


kostnader som inte skall bokföras som skolskjuts har rapporterats som skolskjutskostnader i 


Kolada. Även andra tänkbara förklaringar så som olika förutsättningar och olika regelverk 


lyfts fram. 


För att kvalitetssäkra underlaget i analysen har förvaltningen anlitat PA Consulting, vars 


rapport bifogas. 


Ärendet 


Inom denna punkt redovisas själva ärendet genom en bakgrunds- och nulägesbeskrivning 


samt förvaltningens reflektioner kring det som anges i Plan för förskole- och 


skolverksamheten i denna fråga. 


 


Bakgrund 


Skolskjutsavtalet 
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Nytt skolskjutsavtal inklusive färdtjänst slöts 2018. Upphandlingen, som var komplicerad, 


vann Bergkvarabuss. Avtalet omfattade 4 år tom läsåret 2021/2022 och gav sedan också 


möjlighet till förlängning om maximalt 48 månader. Avtalet förlängdes under våren 2021 


med ytterligare två år fram till 2024-07-31. Tilläggsavtal slöts 2021-06-07 from Ht 2021 för två 


större bussar. 


Plan för förskole- och skolverksamheten (Tvärpolitisk skolplan) 


I Plan för förskole- och skolverksamheten (KS/2021:638) beslutad i kommunfullmäktige 2022-04-


11 finns följande beskrivet kring skolskjuts: 


Tranemo kommuns kostnader för förskole- och skolskjutsar är avsevärt högre än kostnaderna i 


jämförbara kommuner. Det konstateras att kommunens skolskjutsreglemente inte på väsentliga 


punkter avviker från vad som gäller i andra kommuner. För att minska kommunens kostnader för 


skolskjutsar är det nödvändigt med en strikt tillämpning av gällande regelverk. Dispenser från 


gällande regler bör endast beviljas i mycket speciella fall, och med stor restriktivitet. En ökad 


flexibilitet vad gäller skoldagens början och slut kan vara ytterligare en väg att minska 


skolskjutskostnaderna. Avtalet med skolskjutsentreprenören behöver sägas upp vid avtalsperiodens 


utgång för att erhålla en mer effektiv upphandling. Det är ett föräldraansvar att lämna och hämta barn 


på förskola respektive fritidshem. Den skolskjutsverksamhet som idag erbjuds till och från nattförskola 


bör upphöra med hänvisning till att det är ett föräldraansvar att hämta och lämna i förskolan. 


Utredning 


För att kunna belysa olika perspektiv för kostnader på skolskjuts anlitades PA Consulting 


som rapporterade sina slutsatser i december 2022. I sin rapport lyfte utredaren fram vad som 


kan tänkas vara tre huvudorsaker till kommunens avvikande höga kostnader: 


• Stor andel av kontraktets avtalade km resulterar i ”straffavgift” 


• Vaga formuleringar inom skolskjutsreglemente 


• Avtalet hämmar effektivitet 


 


Under utredningen har förvaltningen och PA Consulting identifierat jämförelsestörande 


poster, dvs sådant som hos oss bokförts som skolskjutskostnader men som inte är det i 


lagens mening och därför troligtvis inte finns med i andra kommuners skolskjutsstatistik. 


Dessa är: 


• Transport till språkvals- och simlektioner 


• Transport till fritidshem förlagt på förskola 


• Gymnasieelevers resor med skolbuss och anslutningsskjuts  


• Studieresor (ex resor till Navet) 


• Skolutflykter (ex besök till Ishallen) 
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Nuläge 


Daglig kontinuerlig administration krävs för att hantera nya uppkomna behov av bland 


annat växelvis boenden inom kommunen, vilket ställer krav på optimering av användandet 


av de fordon som är upphandlade. 


Genom detta arbete har vi kunnat avveckla buss 14 till läsåret 2019/2020 och buss 13 under 


läsåret 2021 - 2022, vilka både genererade kostnader på taxi-nivå eftersom de låg utanför den 


s k ”kilometerpaketet” i avtalet. 


Denna optimering har minskat kostnaderna med ca 1,8 Mkr (räknat på läsårsbasis 9 


månader). 


Jämförelsestörande poster 


PA Consulting konstaterar att majoriteten av alla resor sker inom ramen för skolskjuts, ca 90 


%. Övriga poster har också redovisats som skolskjutskostnader, vilket innebär att dessa då 


blir jämförelsestörande. 


 


 


7% avser outnyttjade km, 4% avser övriga resor 


De identifierade jämförelsestörande posterna kommer framöver i möjligaste mån att 


bokföras på andra verksamheter för att tydliggöra de verkliga kostnaderna för skolskjuts på 


ett bättre sätt. 


Dessa poster är: 


• Transport till språkval- och simlektioner: Tranemo kommun har inte förutsättningar 


att ha språkvalslärare på alla skolor, vilket gör att vi har ett behov av att skjutsa 
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elever i åk 6 från ytterskolorna till Tranängskolan för undervisning i moderna språk. 


Resorna till språkundervisningen samordnas med resor till simundervisning i 


simhallen, för att optimera utnyttjandet av bussarna. 


• Transport till fritidshem förlagd på förskola/Nattis: Skjuts genomförs till våra mindre 


förskolor med fritidshem, men också till de fristående förskolorna i Mossebo och 


Månstad. 


Om fritidshemsverksamheten förläggs till skolorna elimineras fritidsskjutskostnaden. 


Transport mellan fritidshem och skola är inte skolskjuts, utan något som skall belasta 


den aktuella verksamheten. Det har dock inte bokförts så, då eleverna får åka med 


skolskjutsen som kör barn boende i det området. Denna service kan påverka 


storleken på fordonen. 


Transporter till/från Nattis krävs så länge verksamheten bedrivs, men upphör från 


och med 2023-06-30. Skjuts anordnas aldrig mellan hemmet och Nattis, utan endast 


mellan dagplacering och Nattis. 


• Gymnasieelevers resor med skolbuss och anslutningsskjuts: Tranemo kommun 


erbjuder gymnasieelever vid Tranemo gymnasieskola med mer än 3 km till närmaste 


linjehållplats anslutningsskjuts med skolskjutsfordon. Dessa resor är inte lagstadgad 


verksamhet och inte skolskjuts enligt Skollagen. Denna service kan påverka storleken 


på fordonen. 


• Studieresor (Ex resor till Navet): Studieresor är resor som kompletterar 


klassrumsundervisningen och bidrar till elevernas måluppfyllelse. Exempel på 


sådana resor är resor till Navet, där Tranemo kommun är medlemmar och betalar för 


att verksamheten ska kunna bedrivas. 


• Skolutflykter (Ex besök Ishallen): Skolutflykter är resor som inte nödvändigtvis kan 


klassas som undervisning men som ändå bidrar till att ge ett mervärde i 


utbildningen. Det kan exempelvis handla om friluftsdagar. 


Kostnadsökningen på grund av behov av större fordon går inte att beräkna då denna 


varierar och ibland är 0 kr då det inte påverkar, och ibland kan den generera fler eller större 


fordon.  


Kostnaderna för de km som används till exempelvis studieresor eller anslutningsskjutsar för 


gymnasieelever varierar från år till år, vilket gör att det är svårt att ange en fast summa för 


dessa kostnader. Förvaltningen uppskattar att det rör sig om ca 1 – 1,5 miljoner kr som ska 


redovisas på andra verksamheter. Till detta tillkommer de delar som inte går att beräkna. 


Vi har påbörjat arbetet med att sortera bort jämförelsestörande poster i inrapporteringen till 


Kolada. Detta syns tydligt om man tar fram siffrorna för 2021. Genom att fortsätta detta 
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arbete räknar förvaltningen med att vi framöver kommer att kunna se att 


skolskjutskostnaderna ligger i nivå med Svenljunga och Herrljunga. 


 2018 2019 2020 2021 


Liknande kommuner grundskola, Tranemo 5 084 5 543 5 228 5 347 


Sjuhärad kommunalförbund (ovägt medel) 6 006 6 338 6 467 5 999 


Tranemo 9 855 10 098 10 646 8 353 


 


 


 


 


Kommunerna i Sjuhärad sorterad utifrån ungefärlig befolkningsmängd 
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Varför skiljer sig kostnaderna åt inom Sjuhärad även utan jämförelsestörande poster? 


Faktorer som förvaltningen har identifierat är  


• Kommunens utbredning 


• Antal skolor 


• Förekomst och utnyttjande av linjetrafik 


• Avståndsregler för berättigande till skolskjuts 


 


Plan för förskole- och skolverksamheten – förvaltningens reflektioner 


Tillämpning av regelverk 


Skollagen kap 10 §32 st. 1: 


” Elever i grundskola med offentlig huvudman har rätt till kostnadsfri skolskjuts från en plats i 


anslutning till elevens hem till den plats där utbildningen bedrivs och tillbaka, om sådan skjuts behövs 


med hänsyn till färdvägens längd, trafikförhållanden, elevens funktionsnedsättning eller någon annan 


särskild omständighet.” 


Majoriteten av alla elever med skolskjuts har beviljats detta p.g.a. färdvägens längd. Ett fåtal 


(11 st, vid inrapportering till PA Consulting, 2022-11-10) är beviljade skolskjuts p.g.a. 


trafikförhållandena. Lika många (12) är beviljade anslutningsskjuts p.g.a. trafikförhållandena. 


En handfull är beviljade skolskjuts eller anslutningsskjuts p.g.a. annan särskild omständighet 


(3+1). 


Dessa siffror förändras ofta under läsåret då elever flyttar ut eller in, eller slutar fritids etc. 


Förvaltningen bedömer utifrån denna genomlysning att regelverket idag tillämpas strikt. 


Inga andra dispenser tillämpas. 


Förändringar i skoldagens början och slut 


I Plan för förskole- och skolverksamheten nämns som förslag att genom förändra skoldagens 


början och slut kan kostnaderna för skolskjuts minskas. 


Idag startar samtliga ytterskolor utom Grimsåsskolan kl. 08.30. Detta för att eleverna till 


Tranängskolan kan skjutsas först. Ytterligare samordning mellan Tranängskolan och 


ytterskolorna har förvaltningen inte kunnat identifiera. Om en förändring skall genomföras 


av start- och sluttider kan detta påverka antalet fordon vilket sannolikt skulle medföra höjda 


kostnader. Förvaltningen ser inte idag några större vinster gällande kostnadseffektivitet 


genom förändrade start- och sluttider. 


En faktor som komplicerar förändringar är att en del av skolskjutsen genomförs med 


kollektivtrafiken och dess tidtabell äger vi inte själva. Det brukar vara svårt att få till större 


förändringar då några av bussarna också kopplas till andra pendlingssträckor.  
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Skolskjutsavtalet 


I enlighet med de slutsatser som PA Consulting kommer fram till i sitt underlag bör ett 


framtida avtal med skolskjutsentreprenör bättre balansera det faktiska behovet av kilometer 


för skolskjuts. 


Vi har idag upphandlat ett för stort antal kilometer för skolskjuts och använder en del av 


dessa till andra typer av resor. Orsaken till detta är att det finns behov av att använda dessa 


km till aktiviteter som vi måste anordna, dvs språkvalsresor och simundervisning. Vi 


använder också en del av dessa km till andra resor, då vi bara får tillbaka 10 kr/km för de 


outnyttjade km som vi betalat 25 kr/ km vid upphandlingen. Vi får alltså ett större mervärde 


av att använda outnyttjade kilometer istället för att få tillbaka 10kr/km. Mellanskillnaden om 


15 kr/km benämner PA Consulting som en ”straffavgift”. 


Förvaltningen har analyserat effekterna av att säga upp avtalet snarast möjligt. Faktorer som 


påverkar ett möjligt utfall av en upphandling är nuvarande inflation, bränslepriserna och 


hotande lågkonjunktur. Det vore idag svårt för bolag att alls våga lämna anbud. De måste ta 


höjd för stora ekonomiska risker, men samtidigt lägga sig tillräckligt lågt för att vinna. 


Därför bedömer förvaltningen inte att det idag finns skäl att säga upp avtalet utan istället 


förlänga det med även den sista 24-månadersperioden, vilket också ger oss det nödvändiga 


tidsutrymmet att förbereda en upphandlingsprocess. 


Inför en upphandling ser vi att nödvändiga strategiska beslut gällande eventuella 


förändringar i fritidshemsstrukturen och skolornas upptagningsområden behöver vara 


fattade. Även skolskjutsreglementet och regelverket för gymnasieresor behöver ses över och 


förtydligas eftersom dessa påverkar dimensioneringen av avtalet. Dessutom behöver 


inriktningsbeslut också fattas gällande om färdtjänst skall ingå i samma avtal. 


Då ovan nämnda beslut är fattade kan vi genomföra upphandlingsprocessen. Utifrån en 


förlängning av avtalet till och med 2026-07-31 ser en preliminär tidplan ut enligt följande: 


• Beslut i ovanstående punkter - Klart juni 2024 


• Processtart 2 år före avtalsstart - Augusti 2024 


• Annonsering 1,5 år före avtalsstart - Januari 2025. 


Barnkonventionen  


I detta beslutsskede finns ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. Om förändringar i 


skolskjutsreglementet föreslås kommer denna punkt att aktualiseras. 


Ekonomisk påverkan 


Skolskjutsavtalet kostar läsåret 2022-2023 ca 11,8 miljoner kr. Utöver detta tillkommer 


kostnader för busskort och taxiresor om ca 2,4 miljoner kr. 
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En omförhandling är ytterst osäker varför förvaltningen föreslår en förlängning med 24 


månader för att säkerställa nuvarande kostnadsbild under tiden underlag tas fram för en ny 


upphandling för ett avtal från och med 2026-08-01. 


De jämförelsestörande posterna kommer framöver i möjligaste mån att bokföras på annat 


kostnadsställe så korrekta jämförelser kan genomföras med andra kommuner. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


I detta beslutsskede finns ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. Om förändringar i 


skolskjutsreglementet föreslås kommer denna punkt att aktualiseras. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse om uppdrag 7 kostnader skolskjuts   


Bilaga 1 Tjänsteskrivelse Uppdrag 7 Skolskjuts, 2022-11-14 


Plan för förskole- och skolverksamheten 


Kommunfullmäktiges beslut 2022-04-11, 63 § 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Lärandesektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status 


Avslutat  
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§ 47 Avgift för ansökan om att starta pedagogisk omsorg KS/2023:66 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Fastställer taxa för avgift för ansökningar om godkännande av pedagogisk omsorg 


till 20 000 kr 


• Fastställer taxa för avgift för ansökan om utökning av verksamhet på pedagogisk 


omsorg till 15 000 kr 


• Fastställer taxa för avgift för ansökan om ägarbyte vid pedagogisk omsorg till 15 000 


kr. 


• Beslutet läggs till i taxebilagan i juni 2023, då upphävs detta beslut. 


Beslutsmotivering 


Då en ansökan om att starta pedagogisk omsorg, som handläggs av lärandesektionen, kräver 


ett omfattande arbete föreslås att ansökan beläggs med en avgift. Förslaget är att denna 


avgift är på samma nivå som för handläggning av ansökan om att starta fristående förskola 


då arbetet är likvärdigt. 


Sammanfattning av ärendet 


Lärandesektionen föreslår kommunstyrelsen att införa en avgift för hantering av 


ansökningar gällande start av pedagogisk omsorg. Avgift för start av fristående förskolor 


fastställdes 2019. Lärandesektionen föreslår kommunstyrelsen att fatta beslut om samma 


avgiftsnivå gällande start av pedagogisk omsorg, då hanteringen är i samma omfattning. 


Ärendet 


Bakgrund 


I januari 2019 skärptes kraven av riksdagen för enskilda huvudmän som bedriver fristående 


förskola. Detta innebar att för varje fristående förskola skall tillsynsmyndigheten utföra en 


ägar- och ledningsprövning och även efter att denna är genomförd och godkänd skall 


förändringar inom ägar- och ledningskretsen redovisas och granskas. 


För att hantera dessa krav på Tranemo kommun som tillsynsmyndighet togs rutiner för 


ägar- och ledningsprövningen fram och fastställdes av KS 2019-08-07 (KS/2018:754) 


I samband med de nya nationella direktiven möjliggjordes att ta ut en taxa vid nyetablering 


av fristående förskolor. För Tranemo kommun fastställdes en sådan och finns sedan dess 


med i taxebilagan. 


Den 1 januari 2023 ökar kraven i Skollagen på verksamheten pedagogisk omsorg gällande 


barn i behov av särskilt stöd. Krav har också skrivit fram på att alla personer folkbokförda på 
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den adress där verksamheten genomförs skall uppvisa registerutdrag. Dessutom ökar 


kraven på att” huvudmannen ska se till att personalen som har hand om omsorgen ges möjlighet till 


kompetensutveckling. Huvudmannen för sådan verksamhet ska systematiskt och kontinuerligt 


planera, följa upp och utveckla verksamheten. Kvalitetsarbetet ska dokumenteras. Lag (2022:241).” 


(Ur Skollagen Kap 25 §7 Kvalitetskrav) 


Pedagogisk omsorg 


Inom Tranemo kommun har de inte funnits fristående pedagogisk omsorg sedan oktober 


2015 då verksamheten som startades 2013 i Dalstorp avvecklades. 


En förfrågan från enskild person kom till Lärandesektionen i december 2022 om formerna för 


ansökan om att starta pedagogisk omsorg. 


Eftersom kraven på verksamhetsformen pedagogisk omsorg har ökat och att det sedan 2018 


finns krav på en ägar- och ledningsprövning kommer en ansökan om att starta pedagogisk 


omsorg att kräva lika mycket handläggning som en ansökan av fristående förskola. 


Lärandesektionen föreslår därför Kommunstyrelsen att fastställa taxan för ansökan om att 


starta pedagogisk omsorg till samma nivå som för att starta fristående förskola. Det är viktigt 


inför en eventuell ansökan att det finns en avgift fastställd så att tydliga besked om 


förutsättningarna kan ges intressenter. 


Som underlag för beslutet bifogas samma bilaga som Kommunstyrelsen fattade beslut om 


2019, inför fastställande av avgift för ansökan om att starta fristående förskola.  


Bilagan redovisar arbetets omfattning i timmar utifrån de erfarenheter som Lärandesektion 


har runt den ansökan som Svenska kyrkan gjorde för att starta fristående förskola i Tranemo 


2019. I bilagan redovisas också en viss omvärldsbevakning som då genomfördes. 


Vid en kontakt med Borås stad framkommer att även de diskuterar att införa en taxa för 


pedagogisk omsorg. 


Barnkonventionen  


Genom en tydlig och genomarbetad rutin för ansökan av start av pedagogisk omsorg och 


därtill kopplad avgift, där krav på verksamheten pedagogisk omsorg klarläggs, skapas tidigt 


kunskaper hos intressenter hur pedagogisk verksamhet stimulera barns utveckling och lärande. I 


detta ingår att i samarbete med hemmen främja barns allsidiga personliga utveckling till aktiva, 


kreativa, kompetenta och ansvarskännande individer och medborgare. Barnen ska förberedas för 


fortsatt lärande och för utbildning inom skolväsendet (Skollagen kap 25 §2) 


På detta sätt säkerställs att verksamheten lever upp till Barnkonventionen när det gäller: 


• Artikel 6,”Varje barn har rätt till liv, att överleva och att utvecklas” 
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• Artikel 29, ”Barnets utbildning ska syfta till att förbereda barnet för livet, utveckla respekt 


för mänskliga rättigheter och jämställdhet mellan könen, förståelse, tolerans, fred och vänskap 


mellan folken” 


Ekonomisk påverkan 


Beslut om fastställande av avgift för ansökan skapar möjligheter för lärandesektionen att 


hantera en ökad arbetsbelastning vid hanteringen av ansökningar om att starta fristående 


pedagogisk omsorg. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Beslut om att fastställa en avgift för start av pedagogisk omsorg kommer inte att innebära 


några negativa konsekvenser ur ett jämställdhetsperspektiv. Avgiften är densamma för alla 


sökande. 


Beslutsunderlag 


LU §12, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelse 2023-01-31 


Bilaga 3 – Beräkningsunderlag för taxa för fristående förskolor 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 


Ekonomifunktionen  


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 48 Verksamhetschef Elevhälsans medicinska insats (EMI) KS/2023:4 


Kommunstyrelsens beslut 


• Utser Helena Karlsson till Verksamhetschef för Elevhälsans medicinska insats. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


4 kap. 2 § HSL Där det bedrivs hälso- och sjukvårdsverksamhet ska det finnas någon som 


svarar för verksamheten (verksamhetschef).  


Den av vårdgivaren (kommunfullmäktige) utsedda nämnden (kommunstyrelsen) utser 


verksamhetschefen. 


Observera att detta inte handlar om ”delegation”, det vill säga om en rad eller spalt som tas 


in i delegationsordningen, genom vilken en icke namngiven befattningshavare får delegation 


att fatta vissa beslut som sedan anmäls tillbaka till nämnden. Utan nämndens beslut att utse 


en verksamhetschef är ett personligt förordnande för en viss namngiven person att ta över 


hela ansvaret som verksamhetschef.  


Sammanfattning av ärendet 


Den 1 augusti 2020 tillträdde Marit Ekstener tjänsten som Barn- och Elevhälsochef tillika 


Kvalitetschef i Lärandesektionen. I oktober samma år utsåg KS Marit även till 


Verksamhetschef för Elevhälsans medicinska insats. 


Inför hösten 2022 delades uppdraget som Barn- och Elevhälsochef tillika Kvalitetschef upp i 


två olika uppdrag under var sin chef. Den 8 augusti 2022 anställdes Helena Karlsson som 


Barn- och Elevhälsochef. Samtidigt övergick Marit till en tjänst som Kvalitetschef. Marit 


besitter i sin tjänst som Kvalitetschef fortfarande uppdraget som verksamhetschef för 


Elevhälsans medicinska insats. 


Sett till ansvarsområde och tänkt kompetens för rollen ska Verksamhetschef för Elevhälsans 


medicinska insats emellertid bäras av Barn- och Elevhälsochefen om denne kan anses 


lämplig. 


Ärendet 


I beslutet att utse verksamhetschef måste, förutom en dokumentation av alla arbetsuppgifter 


som vårdgivaren lägger på verksamhetschefen, även finnas en motivering avseende varför 


den föreslagna personen innehar den lämplighet som krävs för uppdraget. 
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Verksamhetschefens ansvar och arbetsuppgifter 


Systematiskt kvalitetsarbete 


• Att känna till de författningar, styrdokument och vetenskapliga rön för hälso-och 


sjukvårdsväsendet respektive utbildningsväsendet som berör medicinsk/psykologisk 


elevhälsa 


• Att se till att det finns ett ledningssystem för verksamheten 


• Att med stöd av ledningssystemet planera, leda, kontrollera, följa upp, utvärdera och 


förbättra verksamheten 


• Att varje år upprätta en sammanhållen kvalitetsberättelse 


• Att senast den 1 mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse 


• Att ansvara för att redovisa verksamhetens resultat för nämnden 


Löpande verksamhet 


• Att ansvara för den löpande verksamheten inom sitt område och se till att den fungerar på 


ett tillfredsställande sätt 


• Att se till att den medicinska/psykologiska insatsen tillgodoser kraven på hög 


patientsäkerhet och god vård 


• Att ansvara för att det finns de direktiv, instruktioner och rutiner som den löpande 


verksamheten kräver 


• Att ansvara för att den medicinska/psykologiska elevhälsan har de lokaler, den utrustning 


och de resurser som behövs för att god vård ska kunna ges 


• Att ansvara för att egenkontroll i enlighet med Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna 


råd utövas 


• Att ta emot och utreda klagomål och synpunkter på verksamhetens kvalitet från elever och 


vårdnadshavare, personal, andra myndigheter, föreningar, organisationer och intressenter 


• Att ta emot rapporter om avvikelser i enlighet med 6 kap. 4 § patientsäkerhetslagen från 


verksamhetens personal 


• Att utreda händelser i verksamheten som har medfört eller hade kunnat medföra 


vårdskada (avvikelse) 


• Att vidta nödvändiga omedelbara och andra åtgärder i anledning av en avvikelse 


• Att vid behov göra anmälan enligt Lex Maria 
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• Att i ett dokument analysera och sammanställa inkomna rapporter om risk för vårdskada 


eller vårdskada, klagomål och synpunkter och utifrån vad som framkommer vidta åtgärder 


som krävs för att säkra verksamhetens kvalitet 


Personal 


• Att säkerställa att verksamhetens personal känner till och arbetar i enlighet med 


processerna och rutinerna i ledningssystemet 


• Att säkerställa att det finns skolläkare och skolsköterskor/skolpsykologer i den omfattning 


som tillgodoser behovet 


• Att ansvara för att skolläkare och skolsköterskor/skolpsykologer har rätt kompetens för att 


kunna bedriva medicinsk/psykologisk elevhälsa av hög säkerhet och god kvalitet 


• Att medverka i meritvärdering och anställningsintervju vid nyanställning av 


skolsköterskor och skolläkare/skolpsykologer 


• Att ansvara för rutiner för individuell introduktion av personal och bevaka personalens 


möjligheter till fortbildning 


• Att ansvara för att skolläkare och skolsköterskor/skolpsykologer är informerade om de 


bestämmelser som gäller för hantering av patientuppgifter och behörighet 


• Att anmäla till IVO om legitimerad hälso- och sjukvårdspersonal på grund av sjukdom 


eller missbruk bedöms inte kunna utöva sitt yrke tillfredsställande 


Personuppgiftshantering 


• Att ansvara för att rutiner finns för att journaler förs i enlighet med lag 


• Att ansvara för uppföljning av patientuppgifternas kvalitet och ändamålsenlighet 


• Att ansvara för informationssäkerhetsarbetet inom verksamheten 


• Att ansvara för att det finns ett dokument ”Informationssäkerhetspolicy” i enlighet med 


Socialstyrelsens föreskrifter SOSFS 2008:14 


• Att ansvara för att det finns fungerande rutiner för styrning av behörigheter i det digitala 


journalsystemet och för spårning (loggning) av användare 


• Att tilldela behörigheter i det digitala journalsystemet 


• Att ansvara för att utdelade behörigheter för åtkomst till patientuppgifter är 


ändamålsenliga och förenliga med hälso- och sjukvårdspersonalens och andra 


befattningshavares aktuella arbetsuppgifter 
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• Att ansvara för att hälso- och sjukvårdspersonalen och andra befattningshavare är 


informerade om de bestämmelser som gäller för hantering av patientuppgifter 


• Att ansvara för att uppföljning av informationssystemens användning sker genom 


regelbunden kontroll av loggarna 


• Att utreda misstanke om obehörig åtkomst 


Motivering av lämplighet 


En verksamhetschef behöver inte nödvändigtvis tillhöra den medicinska eller psykologiska 


professionen. 


• Verksamhetschefen kan och ska i så fall överlåta de uppgifter som kräver medicinsk eller 


psykologisk sakkompetens vidare till en sakkompetent person, vilken är anställd hos 


vårdgivaren. 


• Verksamhetschefen kan självfallet även vidare överlåta andra enskilda ledningsuppgifter 


som faller inom ramen för hans eller hennes uppdrag till en kompetent anställd. 


Marit Ekstener har en bakgrund som sjuksköterska och har sedan varit lärare, rektor, 


utvecklingsledare och nu även Barn- och Elevhälsochef. Hon har de kvalitéer och 


kompetenser som krävs för Verksamhetschefsuppdraget. 


Ekonomisk påverkan 


Detta är ingen direkt förändring utan en överlåtelse av ett uppdrag. 


Jämställdhetspåverkan 


Detta är ingen direkt förändring utan en överlåtelse av ett uppdrag. 


Barnkonventionen  


Detta är ingen direkt förändring utan en överlåtelse av ett uppdrag. 


Beslutsunderlag 


LU §14, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelse 2023-02-16 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 
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Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 49 Medborgarförslag om ungdomsråd KS/2022:297 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Medborgarförslaget antas. 


• Ge förvaltningen i uppdrag att utreda hur ett ungdomsråd kan organiseras och 


integreras i den kommunala strukturen. 


• Förvaltningen får i uppdrag att återrapportera när utredningen är klar. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Ett av Tranemo kommuns utvecklingsområde heter ”Våra barn är vår framtid”. I kommunens 


vision och strategisk plan kan man gällande det utvecklingsområdet läsa, ”Genom att 


investera i barn och ungas uppväxt lägger vi grunden till deras och Tranemos framtid”. Regeringens 


ungdomspolitiska mål lyder ”att alla ungdomar ska ha goda levnadsvillkor, makt att forma sina liv 


och inflytande över samhällsutvecklingen”. Ungas rätt till inflytande är också fastslagen i flera 


lagar, bland annat kommunallagen, skollagen och socialtjänstlagen. Ungas rättigheter finns 


beskrivet i EU:s olika fördrag och artiklar. Enligt FN:s konvention om barnets rättigheter, 


som blir del av svenska lagstiftning 2020, ska barn upp till 18 år kunna göra sina röster hörda 


samt bli informerade om beslut som gäller dem. 


Myndigheten för civil- och samhällsfrågor (MUCF) lyfter fram i sin rapport Ungas 


möjligheter till inflytande på lokal nivå – Fokus 19, att unga i Sverige är intresserade av 


samhällsfrågor och vill vara med och påverka lokalt. Men de upplever oftast att 


beslutsfattare varken lyssnar eller bryr sig om deras synpunkter. Unga deltar sällan i 


beslutsprocesserna. MUCF:s generaldirektör Lena Nyberg, uttryckte följande i samband med 


publiceringen av rapporten:  


Många kommuner bedriver ett imponerande arbete för att skapa delaktighet och inflytande för unga. 


Men vi ser stora skillnader, både sett till ambitionsnivå och till hur stor grupp unga som nås. Därför 


föreslår vi nu fler och fördjupade insatser för att öka ungas kunskaper om demokrati och delaktighet i 


lokala beslutsprocesser (MUCF:s hemsida). 


Tranemo kommun har i dagsläget inte något formellt forum för ungdomsinflytande. I ljuset 


av det lagrum och den visions- och strategiplan som anges ovan ämnar förvaltningen föreslå 


KF att anta förslagsställarens förslag att införa ett ungdomsråd samt ge förvaltningen i 


uppdrag att utreda hur ett ungdomsråd skulle kunna organiseras och integreras i den 


kommunala strukturen. 
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Ärendet 


Love Andersson lämnade 2022-06-07 ett medborgarförslag om att införa ett ungdomsråd 


som ett led i att skapa en attraktiv kommun för barn och unga. 


Skolchefen kontaktade förslagsställaren den 3 januari 2023 för att föra en närmare dialog om 


hans förslag. 


Förslagsställaren föreslår att ett ungdomsråd införs där ungdomar kan diskutera sina behov 


och önskemål för kommunen tillsammans med kommunens politiker och tjänstemän. 


Förslagsställaren föreslår även att det årligen budgeteras för ett anslag som ungdomsrådet 


kan disponera vid fördelning av pengar till olika aktiviteter som ska kunna gynna barn och 


unga i Tranemos kommun. 


Förslagsställaren anser att tillskapandet av ett ungdomsråd som får möjlighet att fördela 


pengar till aktiviteter för barn och unga kommer att leda till att göra Tranemos kommun mer 


attraktiv för just denna målgrupp. Ett ungdomsråd kommer enligt förslagsställaren även att 


bidra till att fler yngre medborgare blir engagerade i politik och i politiska partier. 


Förslagsställaren avslutar sitt resonemang med att erinra om att det idag finns ungdomsråd i 


många kommuner och att hans uppfattning är att dessa kommuner är mycket nöjda med sitt 


arbete kring ungdomsrådet. 


Ett av Tranemo kommuns utvecklingsområde heter ”Våra barn är vår framtid”. I kommunens 


vision och strategisk plan kan man gällande det utvecklingsområdet läsa, ”Genom att 


investera i barn och ungas uppväxt lägger vi grunden till deras och Tranemos framtid”. Regeringens 


ungdomspolitiska mål lyder ”att alla ungdomar ska ha goda levnadsvillkor, makt att forma sina liv 


och inflytande över samhällsutvecklingen”. Ungas rätt till inflytande är också fastslagen i flera 


lagar, bland annat kommunallagen, skollagen och socialtjänstlagen. Ungas rättigheter finns 


beskrivet i EU:s olika fördrag och artiklar. Enligt FN:s konvention om barnets rättigheter, 


som blir del av svenska lagstiftning 2020, ska barn upp till 18 år kunna göra sina röster hörda 


samt bli informerade om beslut som gäller dem. 


Myndigheten för civil- och samhällsfrågor (MUCF) lyfter fram i sin rapport Ungas 


möjligheter till inflytande på lokal nivå – Fokus 19, att unga i Sverige är intresserade av 


samhällsfrågor och vill vara med och påverka lokalt. Men de upplever oftast att 


beslutsfattare varken lyssnar eller bryr sig om deras synpunkter. Unga deltar sällan i 


beslutsprocesserna. 


Tranemo kommun har i dagsläget inte något formellt forum för ungdomsinflytande. I ljuset 


av det lagrum och den visions- och strategiplan som anges ovan ämnar förvaltningen föreslå 


KF att anta förslagsställarens förslag att införa ett ungdomsråd samt ge förvaltningen i 
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uppdrag att utreda hur ett ungdomsråd skulle kunna organiseras och integreras i den 


kommunala strukturen. 


Barnkonventionen  


Den barnrättsanalys som har gjorts kring den fråga som lyfts i denna tjänsteskrivelse tar sitt 


avstamp i följande artikel ur Barnkonventionen, vilka sammanfattat föreskriver att: 


 


• Barn har rätt att uttrycka sin mening och höras i alla frågor som rör barnet. Hänsyn 


ska tas till barnets åsikter, utifrån barnets ålder och mognad (art 12). 


• Barn har rätt till yttrandefrihet; att tänka, tycka och uttrycka sina åsikter, med respekt 


för andra personers rättigheter (art 13). 


• Barn med funktionsnedsättning har rätt till ett fullvärdigt och anständigt liv samt 


hjälp att aktivt delta i samhället (art 23). 


 


Förutsättningarna för våra barn och unga att få göra sin röst hörd och ha inflytande i frågor 


som berör deras liv bedöms öka i och med införande av ett ungdomsråd. Dock behöver det 


göras tydligt i vilket/a syfte/n inflytandeforumet inrättas och vad det innebär att unga ska 


ges möjlighet att utöva inflytande, samt hur forumet ska integreras i den kommunala 


strukturen i övrigt. I annat fall finns det risk för att det skapas förväntningar kring 


ungdomsrådet som kan bli motstridiga (ur Ungas möjligheter till inflytande på lokal nivå, 


Fokus 19, sid 32). 


 


En återkommande slutsats från utvärderingar och tidigare studier är att satsningar på ungas 


inflytande ofta når en begränsad grupp och att dessa sällan är representativa för unga som 


grupp. Detta gäller i synnerhet för ungdomsråd, som närmast definitionsmässigt innebär att 


det endast är möjligt att ge en mindre grupp av unga inflytande. En rad undersökningar har 


visat att unga med högutbildade föräldrar ofta är överrepresenterade, medan unga med 


utländsk bakgrund och unga som är socioekonomiskt utsatta och/eller har någon 


funktionsvariation ofta är underrepresenterade (ur Nya portar? Ungas politiska delaktighet 


i politiska beslutsprocesser på kommunal nivå, E Andersson, 2015, och Fokus 10. En 


analys av ungas inflytande, Ungdomsstyrelsen, 2010). 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Konsekvenserna av att införa ett ungdomsråd i Tranemo kommun kan, ur ett jämställdhets- 


och rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. Analysen har speglats mot Tranemo 


kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, antagen KF 2012-05-28: 
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1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 


2. Barn och ungas uppväxt 


3. Kommunen som tjänsteleverantör 


4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 


5. Jämställd arbetsgivare 


6. Demokrati och förvaltning 


 


Att införa ett ungdomsråd i Tranemo kommun bör ses som positivt ur ett 


jämställdhetsperspektiv, särskilt med hänsyn till mål 1, 2, 4 och 6 i CEMR-deklarationen. 


Detta givet att syftet med inflytandeforumet och vad det innebär att unga ska ges möjlighet 


att utöva inflytande förtydligas. Det är som ovan sagt även viktigt att det utarbetas en plan 


för hur ungdomsrådet ska integreras i den kommunala strukturen i övrigt. 


 


Arbetet med inflytande och jämställdhet bland unga bör i många avseenden ske  


Parallellt (ur Unga och jämställdhet, Fokus 13, 2013, sid 265). För att stärka jämställdheten 


inom inflytandeområdet är det alltså önskvärt att dessa frågor kopplas samman. En 


reflektion är att jämställdhetsprojekt ofta fokuserat på att stärka tjejer och varit mindre 


inriktade på killars roll i jämställdhetsarbetet. Arbetet i och med ungdomsrådet bör därför 


involvera både tjejer och killar.  


 


Att anta ett normkritiskt perspektiv är dessutom något som blivit allt vanligare de senaste 


åren och som skulle kunna vara ett lämpligt sätt att få tjejer och killar att bryta invanda 


mönster kring inflytande. Det kan också finnas vinster med att  


uppmärksamma att inte alla identifierar sig som tjejer eller killar och att alla inkluderas i 


jämställdhetsarbetet. 


Ekonomisk påverkan 


Ett ungdomsråd med eget anslag kommer att ha en viss ekonomisk påverkan som bedöms 


kunna lösas inom befintlig budgetram, genom samfinansiering från Lärande-, Omsorgs- och 


Samhällssektionen. 


Beslutsunderlag 


LU §5, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelsen 2023-01-05 


Medborgarförslag om ungdomsråd 
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Föredragning och debatt 


Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Emelie Romland (C) yrkar på att ge förvaltningen i uppdrag att återrapportera när 


utredningen är klar. 


Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på Romlands (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 


Beslutet skickas till 


Förslagsställare 


Lärandesektionen 


Omsorgssektionen 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 50 Medborgarförslag om saknad av gymnasieprogram på Tranemo 


gymnasieskolan. KS/2022:318 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Medborgarförslaget avslås. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Det finns alldeles för få sökande till Barn- och Fritidsprogrammet inför hösten 2023, 


nämligen två. Om vi skulle ta hem de elever som är folkbokförda i Tranemo och som för 


närvarande läser detta program i andra kommuner skulle det sammanlagt bli fem elever i 


alla årskurser.  


Söktrycket till Barn- och Fritidsprogrammet bland förstahandsvals elever som är 


folkbokförda i Tranemo kommun har sedan 2017 stadigt legat mellan från två till fyra. För 


elever som är folkbokförda i Svenljunga ligger söktrycket på samma nivå sedan 2020. 


Ärendet 


Therese Leandersson och Marie Hammarstedt har 2022-06-15 lämnat ett medborgarförslag 


om att återinföra Barn- och Fritidsprogrammet på Tranemos gymnasieskola.  


Skolchefen har senast 28 november 2022 brevledes varit i kontakt med förslagsställarna för 


att föra en närmare dialog om deras förslag. 


Förslagsställarna anser att det på Tranemos gymnasieskola (TG) idag inte erbjuds ett 


tillräckligt stort utbud av program, som skulle kunna vara intressanta för tjejer som inte 


avser att läsa högskoleförberande program. Förslagsställarna menar även på att det för 


ungdomarna blir både långa skoldagar och inte samma trygghet när de får resa till Borås 


eller Ulricehamn, som om de skulle få möjlighet att läsa programmet på TG. 


Dessvärre har söktrycket till Barn- och Fritidsprogrammet bland förstahandsvals elever som 


är folkbokförda i Tranemo kommun, sedan 2017 stadigt legat mellan fyra till två. För elever 


som är folkbokförda i Svenljunga ligger söktrycket på samma nivå sedan 2020. Om vi skulle 


ta hem de elever som är folkbokförda i Tranemo och som för närvarande läser detta program 


i andra kommuner skulle det sammanlagt bli fem elever i alla årskurser.  
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Den 27 november 2019 utredde förvaltningen möjligheten att kombinera Barn- och 


Fritidsprogrammet med Vård- och Omsorgsprogrammet. Den slutsats som utredaren Sven-


Olof Egbo, till vardags biträdande rektor på TG, kom fram till var följande:  


”En satsning på Barn och Fritid (BF) skulle på tre läsår kosta 1 250 000 kr. I nuläget finns det tre 


heltidstjänster på Vård och Omsorg (VO/VOX). Jag ser att vi kan ha fem tjänster totalt på BF-


VO/VOX, viss samordningsförtjänst med att kunna samläsa vissa kurser i BF/VO och på det viset 


tjäna in en halv tjänst. Söktrycket till BF är inte så stort, siffror från antagningen.” 


2019 fick förvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheten att starta Barn- och 


Fritidsprogrammet igen i syfte att underlätta kompetensförsörjning (KS/2019:592). Redan då 


konstaterade man att söktrycket var för lågt för att ett återinförande av programmet skulle 


bli kostnadsneutralt. 


I ljuset av ovannämnda utredningar och med tanke på att söktrycket sedan 2019 ytterligare 


minskat kan varken återinförandet av Barn- och Fritidsprogrammet eller tillskapandet av 


kombinationslösningen BF-VO/VOX anses vara ekonomiskt möjliga. 


Barnkonventionen  


Den barnrättsanalys som har gjorts i den fråga som lyfts i denna tjänsteskrivelse tar sitt 


avstamp i artikel 3 ur Barnkonventionen, vilket sammanfattat föreskriver att det som 


bedöms vara barnens bästa ska beaktas i första hand i alla beslut som rör barn. 


 


Förutsättningarna för våra ungdomar att få en fortsatt trygg, lugn och förutsägbar uppväxt 


bedöms som goda om de går sin utbildning på TG. En del av våra unga, inte sällan främst 


tjejer, anger dock vid verksamhetsbesök eller andra samtal med förvaltningen, att de gärna 


vill prova andra sammanhang, efter genomförd grundskola i kommunen.  


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Konsekvenserna av att återinföra Barn- och Fritidsprogrammet på TG alternativt att fortsätta 


att tillhandahålla den utbildningen åt våra elever hos andra huvudmän kan, ur ett 


jämställdhets- och rättighetsperspektiv. sammanfattas som följer. Analysen har speglats mot 


Tranemo kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, antagen KF 2012-05-28: 
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1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 


2. Barn och ungas uppväxt 


3. Kommunen som tjänsteleverantör 


4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 


5. Jämställd arbetsgivare 


6. Demokrati och förvaltning 


 


Lå 22-23 utgör flickorna enbart 38% av de elever som går på Tranemos gymnasieskola. Det 


programutbud som idag finns på TG kan anses vara en bra blandning av 


högskoleförberedande- och yrkesutbildningar (4/4). Dock söker sig många av Tranemos 


flickor till andra kommuner, främst Borås, för program som också erbjuds på TG. De 


program som mest sticker ut i detta avseende är Samhällsvetenskapsprogrammet, 


Naturvetenskapsprogrammet och Vård- och Omsorgsprogrammet.  


 


Att inte återinföra Barn- och fritidsprogrammet kan därför ses som negativt för flickor, 


särskilt med hänsyn tagen till mål 1, 2, 3 och 5 i CEMR-deklarationen. Detta givet att 


söktrycket de nästkommande åren ökar till detta program och att antalet elever i samtliga 


eller någon av årskurserna håller sig runt 20 elever.  


 


Ekonomisk påverkan 


Ett införande av Barn- och Fritid som nytt program skulle medföra en ökning av 


personalkostnaderna med ca 1,8 mkr. Tre lärartjänster behövs för att kunna ge undervisning 


i samtliga ämnen. För att denna kostnad skulle bli neutral skulle det behövas ca 20 elever 


som går programmet i samtliga eller i någon av årskurserna. 


Ett införande av kombinationslösning BF-VO/VOX skulle medföra en ökning av 


personalkostnaderna med ca 1,3 mk. Två och en halv lärartjänster behövs för att kunna ge 


undervisning i samtliga ämnen. För att denna kostnad skulle bli neutral skulle det behövas 


ca 20 elever som går programmet i samtliga eller i någon av årskurserna. 


Beslutsunderlag 


LU §6, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelsen 2022-12-28 


Beslutet skickas till 


Therese Leandersson 


Lärandesektionen 


Stratsys 
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Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 51 Medborgarförslag om Pågående dödligt våld, PDV, övningar för 


skolorna KS/2022:274 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Medborgarförslaget antas 


Beslutsmotivering 


Samsyn råder med förslagsställaren gällande behov av utbildning av all personal inom 


Lärandesektionen inom området pågående dödligt våld för att öka tryggheten i förskolor 


och skolor. Utbildning av all personal planeras genomföras den 6 mars. Tanken är att sedan 


också inventera i varje verksamhet vilka risker som finns och hur man kan agera vid en 


eventuell händelse av dödligt våld. 


Sammanfattning av ärendet 


Emma Nyberg har 2022-05-30 lämnat ett medborgarförslag angående Pågående dödligt våld 


(PDV) och övning på skolorna för att kunna bemöta detta.  


Medborgarförslaget antas. En utbildning planeras att genomföras den 6 mars genom extern 


föreläsare. Handlingsplaner kommer att tas fram för varje verksamhet för att förebygga och 


skapa både praktisk och mental förberedelse. 


Rutiner skapas också för att över tid upprätthålla kunskapen om pågående dödligt våld. 


Ärendet 


Emma Nyberg har 2022-05-30 lämnat ett medborgarförslag om Pågående dödligt våld, PDV, 


övningar för skolorna. Förslagsställaren anser att Tranemo kommun bör ha en ökad trygghet på 


sina skolor och att man förutom brandövningar bör ha som en ny standard att ha PDV, pågående 


dödligt våld, övningar på våra skolor. Att all personal och elever på skolorna bör veta likaväl som 


brandutrymning att inrymma vid en eventuell PDV-attack 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2023-01-20 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Vid samtalet redogjorde förslagsställaren att avsikten med 


medborgarförslaget var att lyfta upp vikten av förberedelse för lärare och elever att hantera 


en eventuell situation med pågående dödligt våld. Att det likväl som det finns kunskaper om 


utrymning vid brand, också borde finnas kunskaper om hur inrymning kan genomföras vid 


pågående dödligt våld. Rutiner vid och kompetensutveckling kring PDV bör vara en del av 


det förebyggande arbetet på skolor och förskolor, anser förslagsställaren. 
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Förvaltningen har sedan tidigare identifierat liknande behov som förslagsställaren 


framhåller i sin skrivelse. Verksamheterna inom Lärandesektionen har inte haft några 


tydliga rutiner för hur man agerar vid yttre våld. I våra grannkommuner, särskilt i Borås, har 


man de senaste två åren arbetat med denna fråga både på enhets- och förvaltningsnivå. 


Tankar har därför funnits sedan läsårsstarten om att tillsätta arbetsgrupp som tar fram rutin 


för hur de olika verksamheterna inom Lärandesektionen skall agera vid pågående yttre våld.  


Mot denna bakgrund och på uppdrag av skolchefen tillsattes tidigt under hösten 2022 en 


arbetsgrupp med uppgift att ta fram ett förslag till rutin vid pågående yttre våld. En plan för 


kompetensutveckling skulle också bifogas rutinen.  


Arbetsgruppen bestod av: 


• Administrativ chef Lärandesektionen 


• Säkerhetssamordnare 


• Projektledare Samhällssektionen 


• Bitr Rektor Gymnasiet 


• Bitr Rektor Tranängskolan 7 - 9 


• Rektor Länghems förskoleområde 


• Huvudskyddsombud Lärarnas Riksförbund 


• Huvudskyddsombud Lärarförbundet 


 


Arbetsgruppen har träffats under hösten vid två tillfällen och tagit fram följande process och 


insatser: 


• Föreläsning av Lena Liljedahl 6 mars för all personal inom Lärandesektionen och 


även personal från andra sektioner som arbetar inom verksamheten kommer ges 


möjlighet att delta. 


• Föreläsaren förbereder genom att kort informera chefsgruppen på chefsmöte i 


februari. 


• Rutiner tas fram för Lärandesektionen för att upprätthålla kompetens och 


ansvarsfördelning. Omfattar också hur vi informerar nyanställda. 


• Mall för handlingsplan tas fram så att varje verksamhet får stöd i att inventera och 


utforma åtgärder.  
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• I arbetet att skapa denna lokala handlingsplan kommer stöd att ges från 


Trygghetssamordnare och workshop genomföras med rektorer och representanter 


från samtliga verksamheter 


Samsyn råder med förslagsställaren gällande behov av utbildning av all personal inom 


Lärandesektionen inom området pågående dödligt våld för att öka tryggheten i förskolor 


och skolor. Även om förvaltningen delvis redan arbetar med frågan behöver processer och 


rutiner också förankras hos KF, varför förvaltningen föreslår KS att anta medborgarförslaget. 


Barnkonventionen  


Att anta motionen medför inga negativa effekter ur ett barnrättsperspetiv. 


Insatserna bedöms leda till ökad trygghet samt minska effekterna från en eventuell händelse 


som kan kategoriseras som PDV. 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Att anta motionen har ingen negativ påverkan utifrån ett jämställdhets- och 


rättighetsperspektiv. Insatserna omfattar samliga barn/elever och personal inom alla 


verksamheter. 


Ekonomisk påverkan 


De kostnader som förslaget medför är: 


- Föreläsare 6 mars enligt offert 27 000 kr 


- Webverktyg för årlig repetition och utbildning av nya medarbetare för 


upprätthållande av kompetensen inom området. Offert 40 000 kr (engångskostnad). 


Kostnaderna ovan belastar Lärandesektionens driftsbudget för 2023. 


Beslutsunderlag 


LU §7, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelsen 2023-01-20 


Medborgarförslag ” Pågående dödligt våld, PDV, övningar för skolorna” 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Förslagsställare 


Lärandesektionen 
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Servicesektionen 


Samhällssektionen 


Ekonomiavdelningen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 52 Motion om ökad trygghet i våra skolor - Moderaterna KS/2022:276 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Motionen antas. 


• Återkoppla framtagen rutin vid pågående dödligt våld med tillhörande plan för 


kompetensutveckling av all personal inom Lärandesektionen. 


Beslutsmotivering 


Samsyn råder med motionärerna gällande behov av utbildning av all personal inom 


Lärandesektionen inom området pågående dödligt våld för att öka tryggheten i förskolor 


och skolor. Förvaltningen har sedan tidigare identifierat samma behov som motionärerna 


framhåller i sin skrivelse. Tankar har därför funnits sedan läsårsstarten om att tillsätta 


arbetsgrupp som tar fram rutin för hur de olika verksamheterna inom Lärandesektionen 


skall agera vid pågående yttre våld. Även om förvaltningen delvis redan arbetar med frågan 


behöver processer och rutiner förankras hos KF, varför förvaltningen föreslår KS att anta 


motionen. 


Ärendet 


Stephan Bergman, Kathleen Wireklev och Ellinor Liljegren Kalmar har 2022-05-30 lämnat en 


motion angående Ökad trygghet i våra skolor där de framhåller att det behöver tas ett samlat 


och tydligt grepp kring utbildning angående Pågående Dödligt Våld (PDV). De yrkar därför 


på: 


- att utbildningar om PDV sätts högt på agendan inom skolorna i Tranemo kommun. 


- att arbetet snarast påbörjas i en samordnad form från skolans ledning  


Detta i syfte att skapa förutsättningar för en tryggare arbetsmiljö inom kommunens skolor, 


anger motionärerna. 


Förvaltningen var i kontakt med Stephan Bergman  2022-10-17 för att ge motionären tillfälle 


att utveckla sitt förslag. Vid samtalet framkom det att det är ökad trygghet genom 


kompetensutveckling inom PDV som avses. 


Motionen anger att den riktas till skolan i Tranemo kommun och det förtydligades att den 


avser gälla alla verksamhetsformer dvs förskola, grundskola, grundsärskola, 


ungdomsgymnasiet, vuxenutbildningen och SFI. 


Förvaltningen har sedan tidigare identifierat liknande behov som motionärerna framhåller i 


sin skrivelse. Verksamheterna inom Lärandesektionen har inte haft några tydliga rutiner för 


hur man agerar vid yttre våld. I våra grannkommuner, särskilt i Borås, har man de senaste 


två åren arbetat med denna fråga både på enhets- och förvaltningsnivå. Tankar har därför 
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funnits sedan läsårsstarten om att tillsätta arbetsgrupp som tar fram rutin för hur de olika 


verksamheterna inom Lärandesektionen skall agera vid pågående yttre våld.  


Mot denna bakgrund och på uppdrag av skolchefen tillsattes tidigt under hösten 2022 en 


arbetsgrupp med uppgift att ta fram ett förslag till rutin vid pågående yttre våld. En plan för 


kompetensutveckling skulle också bifogas rutinen.  


Arbetsgruppen bestod av: 


- Administrativ chef Lärandesektionen 


- Säkerhetssamordnare 


- Projektledare Samhällssektionen 


- Bitr Rektor Gymnasiet 


- Bitr Rektor Tranängskolan 7 - 9 


- Rektor Länghems förskoleområde 


- Huvudskyddsombud Lärarnas Riksförbund 


- Huvudskyddsombud Lärarförbundet 


 


Arbetsgruppen har träffats vid två tillfällen under hösten och tagit fram följande förslag till 


process och insatser: 


- Föreläsning av Lena Liljedahl 6 mars för all personal inom Lärandesektionen och 


även personal från andra sektioner som arbetar inom verksamheten kommer att ges 


möjlighet att delta. 


- Föreläsaren förbereder genom att kort informera chefsgruppen på chefsmöte i 


februari. 


- Rutiner tas fram för Lärandesektionen för att upprätthålla kompetens och 


ansvarsfördelning. Omfattar också hur vi informerar nyanställda. 


- Mall för handlingsplan tas fram så att varje verksamhet får stöd i att inventera risker 


och utforma åtgärder.  


- I arbetet att skapa denna lokala handlingsplan kommer stöd att ges från 


Trygghetssamordnare och workshop genomföras med rektorer och representanter 


från samtliga verksamheter 
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Samsyn råder med motionärerna gällande behov av utbildning av all personal inom 


Lärandesektionen inom området pågående dödligt våld för att öka tryggheten i förskolor 


och skolor. Även om förvaltningen delvis redan arbetar med frågan behöver processer och 


rutiner förankras hos KF, varför förvaltningen föreslår KS att anta motionen och ge 


förvaltningen i uppdrag att återkoppla framtagen rutin vid pågående dödligt våld med 


tillhörande plan för kompetensutveckling av all personal inom Lärandesektionen. 


Barnkonventionen  


Att anta motionen medför inga negativa effekter ur ett barnrättsperspetiv. 


Insatserna bedöms leda till ökad trygghet samt minska effekterna från en eventuell händelse 


som kan kategoriseras som PDV. 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Att anta motionen har ingen negativ påverkan utifrån ett jämställdhets- och 


rättighetsperspektiv. Insatserna omfattar samliga barn/elever och personal inom alla 


verksamheter. 


Ekonomisk påverkan 


De kostnader som förslaget medför är: 


- Föreläsare 6 mars enligt offert 27 000 kr 


- Webverktyg för årlig repetition och utbildning av nya medarbetare för 


upprätthållande av kompetensen inom området. Offert 40 000 kr (engångskostnad). 


Kostnaderna ovan belastar Lärandesektionens driftsbudget för 2023. 


Beslutsunderlag 


LU §8, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelsen 2023-01-20 


Motion ” Ökad trygghet i våra skolor” 


Beslutet skickas till 


Motionärer 


Lärandesektionen 


Servicesektionen 


Samhällssektionen 


Ekonomiavdelningen 
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Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige  
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§ 53 Ersättning till fristående gymnasieskolor 2023 KS/2023:14 


Kommunstyrelsens beslut 


• Fastställer ersättningsbelopp per elev till fristående gymnasieskolor för kalenderåret 


2023 enligt bilaga.  


 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Enligt skollagen 2010:800 16 kap 52-55 §, ska kommunen ge ersättning till fristående 


gymnasieskolor som undervisar elever som är folkbokförda i Tranemo kommun. 


Ärendet 


För de program som Tranemo kommun själv tillhandahåller i sin gymnasieskola erhåller den 


fristående skolan ett grundbelopp baserat på kommunens egna budgeterade kostnader för 


respektive program. För program som kommunen inte själv tillhandahåller tillämpas en 


riksprislista som innehåller programkostnader baserade på redovisade uppgifter från landets 


kommuner. Ersättningen ska bygga på budgeten för 2023. 


Barnkonventionen  


Ärendet om ersättningsbeloppen säkerställer att elever i fristående gymnasieskolor får 


samma förutsättningar för en god utbildning som i Tranemo kommuns gymnasieskola.  


Ekonomisk påverkan 


De nya ersättningsbeloppen påverkar kostnaderna för ersättningarna till fristående 


gymnasieskolor där vi har elever som går program som även finns på Tranemo 


gymnasieskola. De nya ersättningsbeloppen påverkar även intäkterna för elever från andra 


kommuner som går på Tranemo gymnasieskola.  


 


Jämställdhetsperspektiv 


Har ingen påverkan i ärendet. 


Beslutsunderlag 


LU §10, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelse 2023-01-05 


Ersättning till fristående gymnasieskolor 2023, 2023-01-04 
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Uppgift om hur beslutet kan överklagas 


Beslutet kan överklagas till Förvaltningsrätten i Jönköping. Överklagande ska ha kommit in 


till Tranemo kommun, lärandesektionen inom tre veckor från den dag den fristående 


gymnasieskolan fick del av beslutet. 


Beslutet skickas till 


Ekonomifunktionen 


AcadeMedia 


Aspero Friskolor AB 


Motorsportgymnasiet 


Lärande i Sverige AB 


Sveriges ridgymnasium AB 


Strömma naturbrukscentrum AB 


Skanskaskolan i Växjö AB 


Thorengruppen AB 


Segragymnasiet AB 


info@academedia.se 


Pilefeltsgatan 53 


Nennesmovägen 20 


info@larande.se 


ekonomi@ridgymnasium.nu 


info@strommanaturbruk.se 


skanskagymnasiet@skanska.se 


info@thorengruppen.se 


kontakt@segrag.se 


 


302 50 


334 33 


 


Halmstad 


Anderstorp 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Ersättning till fristående gymnasieskolor 2023, 2023-01-04 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 54 Anmälan om kränkningar till huvudman 2023 KS/2023:21 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner redovisningen av inkomna anmälningar av kränkning till huvudmannen.  


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Skolans arbete mot diskriminering och kränkande behandling regleras i skollagen. Följande 


paragraf beskriver vad som gäller:  


”En lärare, förskollärare eller annan personal som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig 


ha blivit utsatt för kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till 


rektorn. En rektor som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig ha blivit utsatt för 


kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till huvudmannen. 


Huvudmannen är skyldig att skyndsamt utreda omständigheterna kring de uppgivna kränkningarna 


och i förekommande fall vidta de åtgärder som skäligen kan krävas för att förhindra kränkande 


behandling i framtiden.” Skollagen 2010:800 6 kap. 10 §  


Huvudmannens ansvar att utreda och åtgärda är i Tranemo kommun delegerat till rektor 


och bitr. rektor. Detta redovisas separat som delegationsbeslut. 


Ärendet 


Lärandesektionen redovisar till varje utskottssammanträde de anmälningar om kränkning 


som har inkommit sedan förra sammanträdet. Från 2023 redovisas endast utförligare 


sammanställning och analys av de kränkningsärenden som inkommit under läsåret efter 


läsårsslut. I tabellen nedan redovisas de sju anmälningar som inkommit sedan förra 


utskottsmötet.  


Tabell 1. Anmälda kränkningar inkomna 2023-01-05—2023-02-07 


Skolform Utsatt 


barn/elev 


 Inblandade  Typ av 


kränkning 


 Diskriminerings


-grund 


Vilken/


Vilka 


Grundskola  


f-3 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Flicka 


1 Fysisk 1 Nej 0 


Grundskola  


F-6 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Flicka 


1 Fysisk 1 Nej 0 


Grundskola  


F-6 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Flicka 


1 Fysisk 1 Ja 7 


Fritidshem Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Pojke 


1 Fysisk 1 Nej 0 
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Grundskola  


f-6 


Elev/ 


Pojke 


1 Elev/ 


Flickor 


1 Muntlig 1 Ja 7 


Grundskola  


f-6 


Elev/ 


Flicka 


1 Elev/ 


Pojke 


1 Muntlig 1 Ja 3 


Grundskola  


f-6 


Elev/ 


Pojke 


1 Elev/ 


Pojke 


1 Fysisk 1 Nej 0 


         


Tabell 2. Anmälda kränkningar kopplad till diskrimineringsgrund inkomna  


2023-01-05—2023-02-07 


Diskrimineringsgrunder Antal 


1.Kön  


2. Könsöverskridande identitet  


3. Etnicitet 1 


4. Funktionshinder  


5. Sexuell läggning  


6. Ålder  


7. Religion 2 


Barnkonventionen  


Alla barn och elever ska känna sig trygga och respekterade som de är. Detta är reglerat i 


såväl barnkonventionen som skollagen. Rutinerna för anmälan och utredning av 


kränkningar och diskriminering är en del av Lärandesektionens trygghetsarbete, 


sammantaget syftar till att uppnå trygghet och trivsel för alla barn och elever i 


verksamheten.   


Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys 


I ärendet 2022-01-05—2023-02-07 så är det 2 pojkar och 5 flickor som blivit utsatta för 


kränkningar.  


I de fall där pojkar varit utsatta för kränkningar så handlar det om fysiska och muntliga 


kränkningar.   


Av de 2 pojkarna som utsatts, så är det 1 av dem som utsatts av andra pojkar och 1 som 


utsatts av flickor. 


1 av totalt 3 fall av kränkandebehandling utifrån diskrimineringsgrunderna var gentemot 


pojkar, där Religion förekom mest.  
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När det kommer till flickornas kränkningar så handlar det om fysiska och muntliga 


kränkningar. 


Av de 5 flickor som utsatts, så är det 2 av dem som utsatts av andra pojkar och 3 som utsatts 


av flickor. 


2 av totalt 3 fall av kränkandebehandling utifrån diskrimineringsgrunderna var riktat 


gentemot flickor, vilka var Religion och Etnicitet. 


Beslutsunderlag 


LU §15, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelse 2023-02-08  


 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Pågående 
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§ 55 Internkontrollplan 2023 KS/2023:45 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner internkontrollplan 2023.  


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Syftet med internkontroll är att främja en fungerande ledning av kommunens verksamhet, 


att förebygga och hantera risker, att utnyttja möjligheter och styrkor samt att kontinuerligt 


utveckla verksamheten. Den interna kontrollen ska ses som en naturlig del av 


verksamhetsutvecklingen i kommunen. 


Planeringsprocess 


I enlighet med Tranemo kommuns planeringsprocess sker identifiering av risker och 


planering av interna kontroller i planerings- och uppföljningsprocessen.  


Kommunstyrelsens roll och ansvar 


Enligt kommunallagen 6 kap 1 och 3 §§ har kommunstyrelsen ansvar för att leda, samordna, 


styra och ha uppsikt över kommunens och nämndernas verksamheter. Kommunstyrelsen 


ska som grund för sin styrning genomföra riskbedömningar för den samlade verksamheten 


som senare ligger till grund för planering av kontroller.  


Gruppövning av kommunstyrelsen 19 januari 2023 


Kommunstyrelsen genomförde 2023-01-19 en gruppövning med tillhörande riskbedömning. 


Riskbedömningen utgick från tre frågeställningar.  


Fråga 1: Ska alla föreslagna risker med till internkontrollen?  


Fråga 2: Finns det någon sannolikhet/konsekvens gruppen bedömer annorlunda jämfört med 


förvaltningens bedömning?  


Fråga 3: Ska ytterligare någon risk adderas?  


Kommunstyrelsens bedömning var att samtliga av förvaltningen föreslagna risker skulle 


med till internkontrollen, sammanlagt uppgår dessa till tio stycken. Kommunstyrelsen 


delade förvaltningens bedömning i de flesta sannolikhets- och konsekvensbedömningar 


under gruppövningen, med några undantag. De inspel som kom ifrån grupperna var 


följande:  
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1. Konsekvensbedömningen för risken ”icke-korrekta rekvisitioner” bör höjas från en 


trea (kännbar) till en fyra (allvarlig).  


2. Konsekvensbedömningen för risken ”att delegeringsordningen inte efterlevs” bör 


höjas från en trea (kännbar) till en fyra (allvarlig).  


3. Sannolikhetsbedömningen för risken ”styrmodellen efterlevs inte” bör höjas från en 


trea (möjlig) till en fyra (allvarlig). 


4. Sannolikhetsbedömningen för risken ”att vi inte omhändertar inkomna 


visselblåsarärenden” bör höjas från en tvåa (mindre sannolik) till en trea (möjlig). 


5. Konsekvensbedömningen för risken ”rättsosäker myndighetshandläggning inom 


socialtjänst” bör höjas från en trea (kännbar) till en fyra (allvarlig). 


Det fanns under gruppövningen inte en majoritet av grupperna som framförde samma 


förändringsförslag. Utifrån inspelen har förvaltningen ändå gjort en värdering av varje 


punkt. Utifrån inspelen och förvaltningens värdering av dessa föreslås följande förändringar 


i jämförelse med utgångsförslaget:  


1. Sannolikhetsbedömningen för risken ”att vi inte omhändertar inkomna 


visselblåsarärenden” höjs från en tvåa (mindre sannolik) till en trea (möjlig). 


2. Konsekvensbedömningen för risken ”rättsosäker myndighetshandläggning inom 


socialtjänst” höjs från en trea (kännbar) till en fyra (allvarlig).  


Motivering till att förvaltningen inte föreslår att de andra inkomna inspel från 


gruppövningen:  


Konsekvensbedömningen för risken ”icke-korrekta rekvisitioner” bör höjas från en trea 


(kännbar) till en fyra (allvarlig).  


• Förvaltningen bedömer att det inte föreligger en allvarlig konsekvens för risken. Det 


som händer om risken inträffar är att det blir fel, vilket kan innebära att kommunens 


varumärke skadas. Därför bör konsekvensen fortsatt vara en trea istället för en fyra.  


Konsekvensbedömningen för risken ”att delegeringsordningen inte efterlevs” bör höjas från 


en trea (kännbar) till en fyra (allvarlig).  


• Förvaltningen bedömer att det inte föreligger en så pass allvarlig konsekvens för 


risken baserat på att de typer av beslut vi tar på delegation inte ger den konsekvens 


och allvarlighetsgrad som motiverar en fyra.  


Sannolikhetsbedömningen för risken ”styrmodellen efterlevs inte” bör höjas från en trea 


(möjlig) till en fyra (allvarlig). 


• Förvaltningen bedömer att risken inte bör vara röd. Det baseras främst på att vi 


genomför uppföljningar med medarbetare och chefer varje år och har ett 


kontinuerligt förbättringsarbete kopplat till metoden.  
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Övriga inspel 


Utöver inspel från gruppövningen på de risker förvaltningen föreslog inkom frågor om det 


är möjligt att addera en risk kopplat till kompetensförsörjning. Denna risk omhändertas 


redan inom ramen för vår gemensamma personalnämnds internkontrollplan. För att 


undvika dubbelrapportering är därför förvaltningens förslag att enbart ha med risken där.  


Det inkom också under gruppövningen inspel avseende att addera en risk kopplat till 


anmälan av kränkningar till huvudman inom skolan. Förvaltningen bedömer att det är en 


lämplig risk att lägga till i planen. Förvaltningen föreslår således att internkontrollplanen 


2023 består av nedanstående 11 risker.  


1. Felaktiga attestbehörigheter  


2. Anställda hanterar fakturor och är jäviga 


3. Icke-korrekta rekvisitioner 


4. Kvitton biläggs inte faktura 


5. Styrmodellen efterlevs inte 


6. Att delegeringsordningen inte efterlevs 


7. Att vi inte omhändertar inkomna visselblåsarärenden 


8. Att elever inte får den undervisning de har rätt till på grund av frånvaro 


9. Försämrad arbetsmiljö på grund av bristfälliga lokaler 


10. Rättsosäker myndighetshandläggning inom socialtjänst 


11. Bristande efterlevnad av rutiner kring kränkningar i skolan  


Ekonomisk påverkan 


Då ärendet inte medför några direkta ekonomiska transaktioner har det heller inte någon 


direkt ekonomisk påverkan. De indirekta effekterna väntas å andra sidan vara ett bättre 


resursutnyttjande av kommunala medel.  


Barnkonventionen  


Ett väl fungerande ekonomiskt resursutnyttjande tillsammans med efterlevnad av lagar och 


regler gynnar alla, däribland barn. I årets internkontrollplan berör risken avseende att elever 


inte får undervisning på grund av frånvaro särskilt barn, vilken kan kopplas samman med 


artikel 28 i barnkonventionen om barns rätt till utbildning där grundskolan ska vara 


obligatorisk, kostnadsfri och tillgänglig för alla. 


Beslutsunderlag 


AU §24, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelse 2023-01-31 


Internkontrollplan 2023 
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Föredragning och debatt 


Planeringschef Tobias Edoff föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Kommunledningsstaben 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 56 Revidering av reglemente för Samverkansnämnd arbetsmarknad 


KS/2022:508 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Antar reglemente för samverkansnämnd arbetsmarknad 


• Upphäver tidigare antaget reglemente 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Vid ny mandatperiod ska reglemente för nämnderna ses över och vid behov revideras. 


Följande ändringar föreslås: 


• § 2 att samverkansnämnd arbetsmarknad har beredningsansvaret övergripande för 


arbetsmarknads- och integrationsfrågor. 


• § 11 Protokollet ska, om alla justerare kan, justeras digitalt 


Utöver följande föreslagna revideringar sker inte mer än redaktionella förändringar. Det 


innebär bland annat att styrdokumentet uppdateras i de nya dokumentmallar som 


Svenljunga kommun tagit fram för att öka tillgängligheten 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet påverkas inte ur ett ekonomiskt perspektiv. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet påverkas inte ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §27, 2023-03-09 


Tjänsteskrivelse 2023-01-04 


Reglemente för Samverkansnämnd arbetsmarknad 


Tjänsteutlåtande SAMA- 2022-18, 2022-10-27 Samverkansnämnd arbetsmarknad 
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Bilaga Samverkansnämnds arbetsmarknads protokoll 2022-11-10 § 44 


Svenljunga Kommunfullmäktiges protokoll 2023-02-06, § 15 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Svenljunga kommun 


Författningssamlingen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 57 Motioner och medborgarförslag under beredning vår 2023 


KS/2023:109 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Noterar informationen. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Enligt antagna regler för handläggning av motioner och medborgarförslag ska 


kommunstyrelsen redovisa antal samt beräknad svarstid för inkomna medborgarförslag och 


motioner. Detta ska göras två gånger om året till kommunfullmäktige. 


Vid avstämning 2023-02-22 finns det 14 motioner och 27 medborgarförslag under beredning. 


Kommunfullmäktige beslutade, 2015-04-27 §37, att vid redovisningen av motioner och 


medborgarförslag under beredning redovisas vad som framkommit i beredningen av 


motioner och medborgarförslag vars beredningstid kommer passera 1års tid, samt att 


kommunfullmäktige får möjlighet att avskriva motioner och medborgarförslag efter att 


informationen givits. 


Vid avstämningsdatumet finns det inga motioner men ett medborgarförslag som har 


passerat gränsen. 


Barnkonventionen  


Avstämningen är en kontroll av att den demokratiska processen med motioner och 


medborgarförslag efterlevs. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §28, 2023-03-09 


Tjänsteskrivelse 2023-02-16 


Motioner 
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Medborgarförslag 


Motioner och medborgarförslag som passerat 1-årsgränsen 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 58 Sjuhärads samordningsförbund - Årsredovisning och 


revisionsberättelse 2022 KS/2023:117 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Godkänner årsredovisning 2022 för Sjuhärads samordningsförbund. 


• Beviljar ansvarsfrihet till styrelsen och dess ledamöter. 


Ärendet 


Sjuhärads samordningsförbundet är en fristående juridisk organisation med 


Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Västra Götalandsregionen samt Borås Stad, 


Bollebygd, Herrljunga, Mark, Svenljunga, Tranemo, Ulricehamn och Vårgårda kommuner 


som medlemmar. Samordningsförbundet är ett sätt att finansiera rehabilitering samt att 


arbeta för nytänkande och flexibilitet. 


Ägarparterna bidrar med varsin del till medlemsfinansieringen och för kommunerna står 


deras andel i relation till befolkningsmängd vid föregående halvårsskifte. För år 2022 har 


Tranemo kommun bidragit med 261 000 kronor.  


Samordningsförbundet har för 2022 redovisat ett nollresultat (-61 konor) vilket innebär att 


alla aktiviteter har kunnat genomföras fullt ut i linje med budgeten.  


För att bedriva verksamheten har styrelsen bedömt att förbundet har ett långsiktigt behov av 


eget kapital på minst 2 000 000 kronor. Samordningsförbundet har redovisat ett eget kapital 


på 3 842 877 kronor för 2022 vilket innebär att de uppfylla förbundsstyrelsens framtida 


målsättning.  


Revisorer från Borås Stad och revisionsbyrå KPMG har granskat årsredovisningen samt 


styrelsens förvaltning. De har bedömt att årsredovisningen för 2022 har upprättats i enlighet 


med årsredovisningslagen och ger en rättvisande bild av dess resultat och ställning. De gör 


också bedömningen att styrelsen har utfört sitt uppdrag i enlighet med stadgarna och att 


verksamheten har skötts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 


tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen har varit tillräcklig. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan.  
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Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  


Beslutsunderlag 


AU §35, 2023-03-09 


Tjänsteskrivelse 2023-02-22. 


Årsredovisning 2022 för Sjuhärads samordningsförbud  


Fråga om ansvarsfrihet Sjuhärads samordningsförbud 


Rapport Granskning av Sjuhärads samordningsförbud 


Revisionsberättelse från förtroendevalda revisorer Sjuhärads samordningsförbud 


Revisionsberättelse statens upphandlade revisorer 2022 Sjuhärads samordningsförbud 


Beslutet skickas till 


Sjuhärads samordningsförbud 


Ekonomifunktionen  


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 59 Majoritetens handlingsprogram KS/2023:94 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Antar majoritetens handlingsprogram för mandatperioden 2023–2026. 


• Handlingsprogrammet är en viljeinriktning och varje enskild punkt behöver 


föranledas av ett särskilt beslut i rätt politisk instans. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Socialdemokraterna, Centerpartiet och Liberalerna har bestämt sig för att samarbeta om att 


styra och leda Tranemo kommun under mandatperioden 2023 - 2026. Den sakpolitiska 


grunden för samarbetet och vad majoriteten vill jobba med under mandatperioden har 


sammanställts i ett handlingsprogram. 


Beslutsunderlag 


AU §21, 2023-02-09 


Majoritetens handlingsprogram 


Yrkande från M+KD, KS 2023-03-30 


Föredragning och debatt 


2e vice ordförande Lennart Haglund (C) föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


1e vice ordförande Niklas Gardewik (M) har tillsammans med Kathleen Wireklev (M) och 


Brigitte Barenfeld (KD) inkommit med en skrivelse där de yrkar på avslag till majoritetens 


handlingsprogram med följande motivering; 


”S, C och L har bestämt sig för att samarbeta om att styra och leda Tranemo kommun under 


mandatperioden. Partierna har i ett handlingsprogram sammanställt grunden för det sakpolitiska 


samarbetet som avses för perioden.  


Förslag till beslut är att anta programmet, vilket vi menar är fel mot bakgrund av frågans karaktär. 


Politiska program hör hemma i partierna och är ett dokument för partierna att utgå ifrån för att 


formulera och lägga fram politiska förslag, det är varje partikonstellation uppgift att inarbeta sina 


handlingsprogram i det budgetförslag som läggs fram för KF för beslut varje år. Att kommunstyrelsen 


och kommunfullmäktige antar ovan nämnda program blir till intet förpliktigande.  


Ärendet är ett program som tar upp värderingar och utvecklingsområden. Programmet innehåller med 


andra ord inga konkreta genomförbara förslag. I den mån utvecklingsområdena uppfattas som förslag, 







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2023-03-30 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 86 


 


vill vi påtala att dessa i så fall måste beredas av förvaltningen, för att kunna tas upp som nya ärenden 


med förslag till beslut.  


Mot bakgrund av ovan vill vi avslå ärendet. Politiska ambitioner, såsom skrivningar om 


grundläggande värderingar som föreslås antas, utgör inte uppdrag till förvaltningen.  


Vi har en hög ambition för att utveckla Tranemo till en kommun där det är attraktivt att leva, bo och 


arbeta. Denna utveckling ställer nya krav på ledning och styrning och ekonomiskt ansvar. M, KD 


förslag kan därtill summeras i utvecklingsområdena; trygghet i stadsmiljö och omsorgerna, kvalitativ 


skola, bättre villkor för företag, bättre integration och attraktiva boenden.  


Vi avser återkomma i sedvanlig ordning med politiska förslag i såväl budgetarbetet som genom 


yrkanden och motioner.” 


 


Johnny Letth (oberoende (SD)) och Johnny Johansson (SD) yrkar bifall till Gardewiks (M) 


yrkande. 


Beslutsgång 


Ordförande ställer Gardewiks (M) avslagsyrkande mot allmänna utskottets förslag och 


finner att kommunstyrelsens bifaller allmänna utskottets förslag. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Ordförande Driton Bilalli (S) yrkar på följande tillägg till beslutet; ”Handlingsprogrammet är 


en viljeinriktning och varje enskild punkt behöver föranledas av ett särskilt beslut i rätt 


politisk instans”. 


Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på sitt tilläggsyrkande. Tilläggsyrkandet bifalles. 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Samtliga sektioner 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 60 Ej verkställda beslut 2021 kvartal 3 KS/2021:18 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 


har lämnats för tredje kvartalet år 2021. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 


funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 


kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 


månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 


beslut enligt LSS och SoL. 


Ärendet 


Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 


individrapport över ej verkställda beslut under första kvartalet år 2021 till Inspektionen för 


vård och omsorg. 


Enligt rapporten finns 2 beslut inom äldreomsorg enligt SoL och 1 beslut enligt LSS som ej 


verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  


Barnkonventionen  


Ingen påverkan enligt barnkonventionen.  


Ekonomisk påverkan 


Ingen ekonomisk påverkan. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  


Beslutsunderlag 


OU §7, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelse 2022-12-28 


Föredragning och debatt 


Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 



http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE

http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE
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Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Revisorerna 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 61 Ej verkställda beslut 2021 kvartal 4 KS/2021:18 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 


har lämnats för fjärde kvartalet år 2021. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 


funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 


kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 


månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 


beslut enligt LSS och SoL. 


Ärendet 


Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 


individrapport över ej verkställda beslut under fjärde kvartalet år 2021 till Inspektionen för 


vård och omsorg. 


Enligt rapporten finns 4 beslut inom äldreomsorg enligt SoL och 1 beslut enligt LSS som ej 


verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  


Barnkonventionen  


Ingen påverkan enligt barnkonventionen. 


Ekonomisk påverkan 


Ingen ekonomisk påverkan. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  


Beslutsunderlag 


OU §6, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelse 2022-12-28 


Föredragning och debatt 


Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 



http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE

http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE
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Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Revisorerna 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 62 Ej verkställda beslut 2022 kvartal 1 KS/2022:15 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 


har lämnats för första kvartalet år 2022. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 


funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 


kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 


månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 


beslut enligt LSS och SoL. 


Ärendet 


Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 


individrapport över ej verkställda beslut under första kvartalet år 2022 till Inspektionen för 


vård och omsorg. 


Enligt rapporten finns 6 beslut inom äldreomsorg enligt SoL och 1 beslut enligt LSS som ej 


verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  


Barnkonventionen  


Ingen påverkan enligt barnkonventionen. 


Ekonomisk påverkan 


Ingen ekonomisk påverkan. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ingen påverkan utifrån ett jämställdhetsperspektiv.  


Beslutsunderlag 


OU §8, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelse 2023-03-31022-12-16 


Föredragning och debatt 


Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 



http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE

http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE
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Beslutet skickas till 


Myndighetsfunktionen 


Revisorerna 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige  


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 63 Ej verkställda beslut 2022 kvartal 2 KS/2022:15 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 


har lämnats för andra kvartalet år 2022. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 


funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 


kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 


månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 


beslut enligt LSS och SoL. 


Ärendet 


Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 


individrapport över ej verkställda beslut under andra kvartalet år 2022 till Inspektionen för 


vård och omsorg. 


Enligt rapporten finns 3 beslut inom äldreomsorg enligt SoL och 2 beslut enligt LSS som ej 


verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  


Barnkonventionen  


Ingen påverkan enligt barnkonventionen.  


Ekonomisk påverkan 


Ingen ekonomisk påverkan. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


OU §9, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelse 2022-12-22 


Föredragning och debatt 


Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 



http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE

http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE
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Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Revisorerna 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige  


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 64 Ej verkställda beslut 2022 kvartal 3 KS/2022:15 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 


har lämnats för tredje kvartalet år 2022. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 


funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 


kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 


månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 


beslut enligt LSS och SoL. 


Ärendet 


Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 


individrapport över ej verkställda beslut under tredje kvartalet år 2022 till Inspektionen för 


vård och omsorg. 


Enligt rapporten finns 3 beslut inom äldreomsorg enligt SoL och 3 beslut inom LSS som ej 


verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  


Barnkonventionen  


Ingen påverkan enligt barnkonventionen.  


Ekonomisk påverkan 


Ingen ekonomisk påverkan. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


OU §10, 2023-02-16 


Tjänsteskrivelse 2022-12-22 


Föredragning och debatt 


Kommunchef Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 



http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE

http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE
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Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Revisorerna 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 65 Information från förvaltningen KS/2023:1 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner förvaltningens information och månadsuppföljningen.  


• Ger förvaltningen i uppdrag att i samband med kommande tertialuppföljning 


redovisa förslag på åtgärder för en budget i balans hos sektionerna.  


• Omfördelar 4 miljoner kronor från reserven i investeringsbudget 2023–2027 till bro i 


Uddebo.   


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Förvaltningens information till kommunstyrelsen 


Heltidsresan 


Vid föregående kommunstyrelsesammanträdet ställdes en fråga gällande hur arbetet går 


med ”heltidsresan”. Förvaltningen redogör för det under sammanträdet den 30 mars.  


Anmälan till IMY om personuppgiftsincident 


Torsdagen den 23 mars inträffade en personuppgiftsincident hos vår leverantör Careium AB 


som levererar trygghetslarm inom hemtjänst. Leverantören utsattes för en cyberattack där 


funktionaliteten sattes ur funktion och personuppgifter stals av obehörig. 


Personuppgiftsincidenten är anmäld till IMY den 24 mars.  


11-timmars dygnsvila 


Från 1 oktober 2023 gäller som huvudregel att alla medarbetare i kommuner och regioner 


ska ha minst 11 timmars sammanhängande dygnsvila under varje 24-timmarsperiod, och att 


arbetspass ska följas av dygnsvila. Lagkravet har funnits sedan tidigare men man har arbetat 


med dispens/undantag och gett kommuner tid att arbeta inför att dispensen tas bort.  


För Tranemo kommun är det framförallt omsorgssektionen som påverkas. I praktiken 


kommer det innebära att schemaläggning i nuvarande form kommer behöva justeras för att 


möta lagkravet. För att säkerställa verksamhetens kvalitet, medarbetarens arbetsmiljö och 


lagkrav behöver högst troligt, utöver optimerad schemaläggning, bemanningen utökas. 


Exakt med hur mycket och i vilken omfattning är fortfarande inte helt klarlagt.  
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Tillfällig flytt av verksamheten på Solbacken till Bikupan (Länghem) från augusti 


2023 till augusti 2024 


Solbackens provisoriska lokaler började användas i augusti 2017. De togs i bruk dels för att 


utöka antalet förskoleplatser i Länghem, dels för att Bikupan behövde avlastas under tiden 


som lokalerna där renoverades och byggdes till. Sedan augusti 2020 har Solbackens 


förskoleverksamhet förlagts till Länghems församlingshem. Flytten genomfördes i samband 


med rivningen av de lokaler som tidigare använts för Solbackens vård- och omsorgsboende.  


Lärandesektionen behöver under 2023 anpassa verksamheten för att få en budget i balans. 


Som en del av dessa anpassningar avser sektionen att tillfälligt under läsåret 2023 - 2024 


flytta Solbackens förskoleverksamhet från församlingshemmet till Bikupans förskola. För 


närvarande finns det 12 barn på Solbackens förskola och 75 barn på Bikupans förskola. Åtta 


av de 12 barnen som idag finns på Solbacken finns kvar till hösten 2023 och får då flytta till 


Bikupan. Det kommer således att finnas 83 barn på Bikupan till hösten. I dessa är hela kön 


inräknad fram till augusti – september 2023. Det finns ytterligare barn som är födda, men 


som ännu inte finns med i kön. 


För att vid behov kunna ha möjlighet att expandera under hösten 2024 fortsätter Tranemo 


kommun att hyra lokalen av Kinds pastorat. Dessutom kommer viss verksamhet som idag 


bedrivs i Bikupans lokaler att behöva förläggas till församlingshemmet. Dit hör ex olika 


arbetsmöten och konferenser. Lokalerna i församlingshemmet kommer även att behöva 


användas som förråd, då nyttjandet av utrymmet på Bikupan kommer att riktas helt till den 


pedagogiska verksamheten med barnen.  


Tillfällig flytt av verksamheten på fjäril grön till Parkhagen (Limmared) från 


augusti 2023 till augusti 2024 


Fjäril grön och Fjäril gul utgör två fristående avdelningar till Parkhagens förskola i 


Limmared. Fjäril grön är belägen på Limmaredskolans skolgård, ca 1 km bort från 


Parkhagen. På Fjäril grön har verksamheten haft alla sina femåringar placerade, då lokalerna 


mest lämpar sig för äldre barn. Gruppens storlek har genom åren varierat mellan 20–25 barn, 


där 25 varit gränsen. Inför hösten 2023 kommer det bli 31 femåringar på Parkhagen, vilket 


gör det omöjligt för samtliga femåringar att hålla till i Fjäril gröns lokaler. 


Lärandesektionen behöver samtidigt under 2023 anpassa verksamheten för att få en budget i 


balans. Som en del av dessa anpassningar och mot bakgrunden av ovan avser sektionen att 


tillfälligt under läsåret 2023 - 2024 flytta fjäril gröns förskoleverksamhet till Parkhagens 


förskola. Detta möjliggörs då det totala antalet barn på Parkhagens förskola kommer att hålla 


sig inom platsgränsen. Barngrupperna på Parkhagen kommer framgent därmed att 


organiseras i åldrarna 1–3 och 3–5, vilket bedöms gynna barnens lärande och utveckling 


bättre än när femåringarna hålls för sig själva. 
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Lokalerna på fjäril grön kommer i stället att kunna användas som kontor och samlingslokaler 


då nyttjandet av utrymmet på Parkhagen helt kommer att riktas till den pedagogiska 


verksamheten med barnen. Även Limmaredskolans personal har utryckt att de har stort 


behov av kontorslokaler, något som fjäril gröns lokaler är väl lämpade för.  


Aktuellt från Tranemo gymnasieskola 


• Elever i åk 2 och 3 på Samhällsvetenskapsprogrammet har varit i Polen och besökt 


förintelselägren i Auschwitz och Birkenau; ett mycket uppskattat och berikande 


besök. 


• Den 27/3 möter programansvariga och skolledningen våra nya fadderföretag. 


• Elever i åk 2 från Teknik- och Naturvetenskapsprogram har varit på Lunds 


universitet och närvarat på olika föreläsningar. 


• Det UF företag som har tillverkat brädspel, vilket lyfter fram sevärdheter och företag 


i Tranemo och Svenljunga kommuner, kommer att delta i SM i Ung Företagsamhet i 


Stockholm 23–24 maj. 


Digital inrapportering av arvoden 


Förvaltningen arbetar just nu med att digitalisera inrapportering av arvoden. Tanken är att 


den förtroendevalda själv ska begära timarvode, förlorad arbetsinkomst, km-ersättning och 


protokolljustering m.m. i personalsystemet Personec. Blanketterna kommer därmed att 


avvecklas. Löneadministratörer kommer i tur och ordning informera på de olika politiska 


instanserna om processen för inrapportering.  


Informationssäkerhet 


Från och med 10 april kommer Tranemo kommun att använda ”Duckduckgo” som vår 


standardsöktjänst. ”Duckduckgo” är en söktjänst som värnar om personlig integritet och 


anonymitet. Vid sökning med ”Duckduckgo” sparas inga uppgifter om den som genomför 


sökningar eller de sökningar som genomförts, och inget delas heller med någon annan. Det 


betyder att vi kan söka tryggt och säkert utan att oroa sig för att bli spårade eller övervakade.  


Utbildning för modersmålslärare/studiehandledare 


En av insatserna i vår åtgärdsplan ”riktade insatser för nyanländas och flerspråkigas barn 


och elevers lärande” är en kompetenshöjande utbildning för våra 


modersmålslärare/studiehandledare.  


Utbildningen sker i samråd med Malmö universitet och syftet är att höja kompetensen för 


deltagarna. Utbildningen har tagit upp vad uppdraget innebär enligt våra styrdokument och 


hur man ska undervisa i enlighet med det som står i vår kursplan. Vi har fått ta del av aktuell 
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forskning, språkutveckling och varför det är viktigt att ha ett flerspråkigt perspektiv i vår 


undervisning.  


Utbildningen har består av åtta tillfällen varav två är förlagda till Malmö och universitet. 


Den 29 mars besöktes också ”Språkcentralen”, som är Malmö stads enhet för flerspråkigt 


lärande.  


AI-teknologi som ”Chat GPT” gör att fusk i skolan blir svårare att upptäcka 


Det finns risk att elever med hjälp av AI-teknologi får hjälp att bearbeta och producera texter 


av hög kvalitet vid inlämningar. Det gör det svårare för lärare att upptäcka om eleven 


exempelvis använt Chat GPT eller någon annan chattbot för att producera en text eller ett 


svar. 


Skolverket har gått ut med rekommendationen att lärarna inte använder sig av 


inlämningsuppgifter som betygsunderlag, om skolan bedömer att man inte kan säkerställa 


tillförlitligheten i innehållet. Inlämningsuppgifter kan användas som övning, men eftersom 


betygsättning är en myndighetsutövning måste den vara tillförlitlig och rättssäker.  


I Tranemo kommun har vi ännu inte stött på någon situation där denna typ av fusk har 


förekommit på någon av våra skolor. Sektionsledningen för lärandesektionen tillsammans 


med IT-avdelningen för dialog om olika sätt att förebygga och förekomma problematiken.   


Samarbete mellan lärandesektionen i Tranemo och barn- och 


utbildningsförvaltningen i Svenljunga 


Sedan denna terminsstart har vår kommuns lärandesektion och barn- och 


utbildningsförvaltningen i Svenljunga kommun ett samarbete med syfte att arbeta 


tillsammans med utvecklingsområden som har identifierats som gemensamma. Än så länge 


sker detta samarbete på ett strategiskt plan mellan verksamhetsledningarna men tanken är 


att det också ska leda till aktiviteter av mer operativ karaktär, som t. ex. gemensam 


kompetensutveckling i något ämne, samarbete mellan högstadieskolorna eller samverkan 


kring gymnasiet. 


Några av de gemensamma utvecklingsområden som har identifierats och som vi framgent 


kommer att arbeta tillsammans med är elever i behov av extraordinära åtgärder, samverkan 


skolan-näringsliv, introduktionsprogrammet för obehöriga elever på gymnasiet, 


förtydligande av förstelärarnas roll och hur vi använder skolverkets likvärdighetsbidrag.  


Skräpplockningskampanj veckorna 17–18 


Kommunens förskolor och skolor deltar årligen i ”Håll Sverige Rents” kampanj 


”skräpplockardagarna”. 
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Med koppling till den regionala avfallsplanens mål att nedskräpningen ska minska vill vi 


göra engagemanget bredare så att vi inte bara vänder oss till barn. Vi planerar olika 


kampanjer för att få fler att plocka skräp (företag, föreningar, allmänhet med flera). För att ge 


extra tyngd åt budskapet, att alla kan göra en insats, tycker vi att det är självklart att personal 


och politiker i kommunen deltar i kampanjen.  


En inbjudan kommer under april och det finns information på hemsidan redan nu: 


Skräpplockardagarna 2023 — Tranemo Kommun.  


Information i korthet  


• Ca. 40 elever från kulturskolan har spelat in en film utifrån en föreställning som alla 


barn F-6 fick se under höstterminen 2022. Filmen hade premiär på biotranan 23 mars 


inför en fullsatt biograf. ”Barnens Planet” heter föreställning som mynnar ut i 


klimatlöften som barn gör till naturen och vår värld.  


• Tranemo kommuns kulturchef kommer att prata om ”kultur som drivkraft i lokal 


utveckling” där samverkan är i fokus på vårens stora konferens om platsutveckling i 


Göteborg, ett event ordnat av Västra Götalands Regionen, VGR.  


• Ett lovprogram med aktiviteter för barn- och unga finns framtaget inför stundande 


påsklov. Programmet innehåller allt från påskpromenader, bowlingresa, spelkväll 


och prova-på-dans.   


• Det har utförts förstärkningsåtgärder för hasselmusen i enlighet med Länsstyrelsens 


föreläggande om skyddsåtgärder för Hasselmusen i samband med planering av ny 


väg 1728 i Dalstorp. 


Träd och buskar kapas i midjehöjd för att skapa risigare buskage som bidrar till en 


gynnsammare och tryggare livsmiljö för hasselmusen. 


• Över 200 synpunkter har inkommit gällande Översiktsplanen under samrådstiden. 


100 av dem berör vindkraft i Ljungsarp.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-03-30 


Månadsuppföljning februari 2023 


Investeringsuppföljning februari 2023 


Föredragning och debatt 


Kommunchef Carita Brovall, HR-strateg Lillemor Blom, ekonomichef Konrad Fredh och 


sektionschef Patrik Westerlund föredrar ärendet och svarar på frågor. 



https://www.tranemo.se/bygga-bo-och-miljo/avfall-och-atervinning/skrapplockardagarna/
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Beslutet skickas till 


Kanslifunktionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Pågående 


 


  







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2023-03-30 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 103 


 


§ 66 Delegeringsbeslut KS/2023:43 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner redovisningen av delegeringsbeslut i enlighet med utskickade 


handlingar. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsens har beslutat att till kommunstyrelsens ordförande, utskott och 


tjänstepersoner delegera viss beslutanderätt i enlighet med kommunstyrelsens 


delegationsordning. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 


Beslutsunderlag 


Delegeringsbeslut KS-UPH 2023-03-20 


Delegeringsbeslut Personal februari 


Delegeringsbeslut ÄO Januari 


Delegeringsbeslut LSS Januari 


Delegeringsbeslut IFO Januari 


Delegeringsbeslut Färdtjänst Januari 


Delegeringsbeslut FN SoL Januari 


Delegeringsbeslut BAB januari och februari 2023 


Delegeringsbeslut ÄO februari 


Delegeringsbeslut LSS februari 


Delegeringsbeslut IFO februari 


Delegeringsbeslut Färdtjänst februari 


Delegeringsbeslut FN SoL februari 


Status 


Pågående 
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§ 67 Delgivningar KS/2023:3 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande handlingar; 


- Erbjudande från SKR Onlinekurser för förtroendevalda med ansvar för kultur 


Status 


Pågående 
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§ 68 Utskottsprotokoll KS/2023:27, KS/2023:28, KS/2023:5, KS/2023:158 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande utskottsprotokoll; 


- Protokoll AU 2023-02-09 


- Protokoll AU 2023-02-16 


- Protokoll AU 2023-03-09 


- Protokoll LU 2023-02-16 


- Protokoll OU 2023-02-16 signerat 


- Protokoll BU 2023-03-15 signerat 


Status 


Pågående 
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§ 69 Nämndprotokoll KS/2023:135, KS/2023:3 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande nämndsprotokoll; 


- Protokoll samverkansnämnd personal 2023-03-01 


- Samverkansnämnd arbetsmarknads protokoll 2022-05-04 §§21-31 


Status 


Pågående 
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§ 70 Övriga protokoll KS/2023:65, TUAB/2023:10, TFAB/2023:3 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande protokoll; 


- Protokoll SÄRF 2023-02-24 


- Boråsregionen Direktionsprotokoll 2023-03-03 


- Protokoll TUAB 2023-02-14 


- Protokoll TFAB+samråd 2023-03-01 


Status 


Pågående 
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